
آیت الله سبحانی دردیدار فرمانده انتظامی استان قم  :

هیچ مجرمی نباید احساس امنیت داشته باشد

معاون هماهنگی امور زائرین استانداری قم تاکید کرد:

لزوم ساماندهی هرچه سریع تر 
اطراف کوه خضر نبی)ع (
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آیت الله نوری همدانی ؛

وضعیت معیشت مردم
 نگران کننده است
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 مسئولان هرچه زودتر مشکلات اقتصادی را برطرف کنند
هیچ نظارتی در بازار وجود ندارد 

رهبر انقلاب در ارتباط تصویری با نمایندگان مجلس یازدهم :

دولت باید تا روز آخر 
وظایف خود را انجام دهد
همه باید در مقابل دشمن یکصدا باشیم 
مردم از مجادله بین قوا ناراحت میشوند
همه مشکلات موجود قابل حل است
آمار جانباختگان کرونا واقعا غم انگیز است

تکلیف وراث سهام عدالت مشخص شد

مراکز  :تمامی  گفت  قم  پزشکی  علوم  دانشگاه  درمان  معاون 
بیمارستانی قم ملزم هستند که بیماران کرونایی را پذیرش کنند 
باشد.  بیماری در سطح شهر سرگردان  نباید  به هیچ عنوان  و 
دکتر پرهام اظهارداشت :وضعیت بستری ها در بیمارستان ها رو 
به افزایش است و از همشهریان می خواهیم که مراعات کرده و 
حداقل با استفاده از ماسک در جلوگیری از شیوع ویروس بکوشند
وی افزود :فرهنگ استفاده از ماسک باید نهادینه شود و حتی 

استفاده از ماسک های خانگی نیز می تواند تا 80 درصد از شیوع

مدیرعامل سازمان پارک ها وفضای سبز شهرداری قم گفت: از 
اواخر دهه ٦0 تا اواخر دهه 80 حداکثر دمای شهر قم 47 درجه 
سانتیگراد و حداقل دمای آن منفی 23 درجه سانتیگراد بوده 
است و به همین خاطر دامنه دمایی 70 درجه سانتیگرادی در این 
شهر توسعه و نگهداری از فضای سبز را با چالش جدی روبه رو 
کرده است. پیام جوادیان با اشاره به وضعیت اقلیم و آب و هوای 
قم طی سال های اخیر، اظهار کرد: از اواخر دهه ۶0 تا اواخر دهه 

80 حداکثر دمای شهر قم ۴7 درجه سانتیگراد و حداقل دمای

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی قم :

تمامی مراکز درمانی باید بیماران 
کرونایی را پذیرش کنند

مدیرعامل سازمان پارک ها وفضای سبز شهرداری قم :

١٠۶ گونه گیاهی در فضای سبز قم 
کاشته شده است
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رییس مرکز مدیریت راه های استان قم گفت: در حال حاضر ۷۱ دوربین ثبت تخلف 
در محورهای مواصلاتی این استان نصب  شده است که قابلیت ثبت تخلف به صورت 
لحظه ای دارند. جواد شاکری افزود: در آزادراه قم- تهران ۱۱ دوربین، بزرگراه قم- 
سلفچگان هشت، قم- گرمسار هشت و ۴۲ دوربین نیز در سایر محورهای مواصلاتی 
قم فعال است. وی اضافه کرد: این دوربین ها به صورت لحظه ای، میانگین سرعت 
خودروها را ثبت می نمایند و چنانچه راننده هنگام رسیدن به دوربین سرعت خود 

را کاهش دهد، تخلف وی توسط دوربین ها ثبت می شود. وی خاطرنشان کرد: اخیرا

معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم با انتقاد از عدم تخصیص اعتبارات برای 
اتمام بازسازی و ساماندهی اطراف امامزاده موسی مبرقع)ع(، گفت: درحالی که این 
طرح به عهده اوقاف بوده ولی متأسفانه هیچ همکاری در زمینه اعتبارات تاکنون 
از طرف اوقاف انجام نشده است.  غلامرضا جانقربان با اشاره به آخرین وضعیت 
ساماندهی امامزاده موسی مبرقع )ع(، اظهار داشت: متأسفانه این طرح از چند 
سال قبل آغازشده و به علت های مختلف در این مدت و عدم پیشرفت پروژه سبب 

نارضایتی مردم شده است. معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم با بیان اینکه

رییس مرکز مدیریت راه های استان قم خبرداد:

فعالیت۷۱ دوربین ثبت تخلف در محورهای مواصلاتی قم
معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم :

اوقاف کمکی به ساماندهی امامزاده موسی مبرقع)ع( نمی کند
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•موضوع مناقصه دو مرحله ای : اجرای عملیات شبکه کابل و خرید اجناس مربوطه )بصورت ترنکی( 
در سطح استان 

•مهلت خرید اسناد : از تاریخ انتشار آگهی تا پایان وقت اداری روز شنبه  مورخ 99/0۴/۲8
•مهلت تحویل اسناد : تا پایان وقت اداری روز شنبه مورخ 99/05/1۱

•مبلغ سپرده شرکت در مناقصه : 500/000/000 ریال
•تاریخ بازگشایی پاکتهای الف و ب : رأس ساعت ۱0صبح روز یکشنبه مورخ 99/05/۱۲

 ـبازرگانی و تعیین صلاحیت شرکت کنندگان در  •تاریخ بازگشایی پاکتهای ج : پس از ارزیابی فنی 
مناقصه

•طریقه تهیه اسناد مناقصه : 
شناسه  1650750772به  شماره  جام  حساب  به  ریال   50/000 مبلغ  واریز   : •روش  اول 
3500180400142 نزد بانك ملت مرکزی قم و ارائه اصل فیش آن در ساعات اداری به دبیرخانه 

 ـاتاق 112  این شرکت واقع در بلوار 15 خرداد، نرسیده به فلکه شهید محلاتی، طبقه اول 
•روش دوم : ارسال فیش واریز وجه فوق به همراه برگ درخواست به نمابر شماره 777077-025 که 

در این صورت اسناد به آدرس ذکر شده در برگ درخواست پست پیشتاز خواهد شد.
WWW. TCQ.IR روش سوم : مراجعه به سایت اینترنتی•

•محل تحویل اسناد : دبیرخانه این شرکت به آدرس فوق می باشد.
• متقاضیان واجد شرایط می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن 37230955  ) اداره 
تدارکات ( و 37773535 ) اداره شبکه انتقال ( تماس حاصل و یا به آدرس اینترنتی ذیل مراجعه 

15f4-994/فرمایند. بدیهی است این شرکت در رد یا قبول یك یا کلیه پیشنهادات مختار است
 WWW. TCQ.IR

مناقصه گزار :
 شرکت مخابرات ایران – منطقه قم  

آگهی مناقصه عمومی

شرکت مخابرات ایران – منطقه  قم

معاون هماهنگی امور زائرین استانداری قم با تأکید بر لزوم ساماندهی هر چه سریع تر اطراف کوه خضر نبی)ع( گفت: یکی 
از مهم ترین دلایل نابسامانی این مکان، نظارت چند دستگاه حاکمیتی بر آن است. یونس عالی پور درجلسه بررسی ساماندهی 

اطراف کوه خضر نبی )ع( اظهار داشت: کوه خضر نبی )ع( ازجمله مکان های زیارتی و سیاحتی استان قم است که طبق اسناد

شهرداری قم در نظر دارد با رعایت تشریفات قانونی ، در بلوک SW14 بلوار پیامبر 
اعظم)صلی ا...علیه و آله وسلم( به مساحت 1745/04 مترمربع واقع در بلوار 
پیامبر اعظم)ص( )حرم – جمکران( حد فاصل بلوار سمیه و بلوار بسیج ، با سرمایه 
گذار ذیصلاح جهت ساخت مجموعه تجاری مشارکت نماید . سرمایه گذاران محترم 

می توانند به شرح ذیل نسبت به دریافت و تحویل اسناد اقدام نمایند.
• قیمت عرصه : 305،382،000،000 ریال .

• مبلغ عوارض صدور پروانه بخش تجاری :  114،917،892،107 ریال .
• مهلت و محل دریافت اسناد و کسب اطلاعات تکمیلی: 99/۴/۲۲ لغایت 

99/5/۲ ، حوزه سرمایه گذاری شهرداری مرکز قم، تلفن 025-36104352 .
• مهلت و محل تحویل پاکت پیشنهادها :تا پایان وقت اداری مورخ 99/5/5  ، 

اداره کل حراست شهرداری مرکز . 
حساب  شماره  به  واریز  ریال   5،000،000 مبلغ  اسناد:  خرید  هزینه   •

100600160021 .نزد بانک شهر بنام شهرداری قم .
• مبلغ سپرده شرکت در فراخوان : 2 میلیارد ریال.

• سایر شرایط فراخوان در اسناد و مدارک درج شده است. شرکت کننده پس از 
دریافت اسناد و مشخصات مکلف است کلیه اسناد و مدارک را امضاء و به همراه 

پیشنهاد ارائه نماید.
آدرس شهرداری قم : بلوار امام موسی صدر.تلفن:36104000 

www.QOM.ir:وب سایت

فراخوان عمومی مشارکت در ساخت مجموعه تجاری در 
بلوک SW۱4 بلوار پیامبر اعظم)صلی ا...علیه و آله وسلم(

فراخوان عمومی) نوبت دوم( شماره :
83۴ ق 99
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آخر  سال  کردند:  تاکید  اسلامی  انقلاب  معظم 
دولتها معمولًا سال حساسی است و باید مراقبت 
شود که پیگیری امور به هیچ وجه سست نشود و 
بر همین اساس اعتقاد راسخ دارم که دولت ها باید 
تا روز آخر وظایف خود را انجام دهند و بعد از پایان 
دوره قانونی خود، امانت را با ارائه صورت وضعیت، به 

دولت بعدی تحویل دهند. 
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم 
امروز -  الله خامنه ای صبح  آیت  رهبری، حضرت 
یکشنبه - در ارتباط تصویری با نمایندگان ملت در 
مجلس شورای اسلامی، مجلس یازدهم را »مظهر 
امید و انتظار مردم« خواندند و با استناد به »بنیه 
قوی و ظرفیت های مادی کشور« و »توانایی هایی 
معنوی و ایمانی ملت« تأکید کردند: اطمینان داریم 
همه مشکلات موجود قابل حل است و مجلس باید 
با اولویت بندی مسائل، پرهیز از حاشیه سازی و نیز 
کار مخلصانه برای مردم در روند حل مشکلات، تأثیر 

محسوس بگذارد.
ایشان همچنین با ابراز تأسف عمیق از اوج گیری 
مجدد کرونا، همه را به رعایت کامل دستورالعمل 
با  مردم  افزودند:  و  فراخواندند  بهداشتی  های 
گسترش نهضت تعاون به نیازمندان بار دیگر کشور 
را از طراوت کمک به قشرهای ضعیف وخانواده های 

نیازمند سرشار کنند.
رهبر انقلاب اسلامی حضور درصد قابل قبولی 
شرایط  وجود  با  را  مجلس  انتخابات  در  مردم  از 
سخت اقتصادی و تبلیغات مأیوس کننده دشمنان 
حل  برای  ملت  انتظار  و  امیدواری  نشان دهنده 
مشکلات خواندند و به نمایندگان مجلس توصیه 

کردند: قدر این موقعیت مهم را بدانید.
مجلس یازدهم را از قوی ترین و انقلابی ترین 

مجالس پس از انقلاب 
ایشان مجلس یازدهم را از قوی ترین و انقلابی ترین 
مجالس پس از انقلاب خواندند و افزودند: حضور 
»جوانان پرانگیزه، پرایمان، پرتوان، تحصیل کرده و 
کارآمد« در کنار شماری از مدیران انقلابی و دارای 
سوابق اجرایی، و نیز شماری از پیشکسوتان دارای 
مجلسی  به  را  یازدهم  مجلس  نمایندگی،  سوابق 

بسیار خوب و امیدبخش تبدیل کرده است.
از  خرسندی  ابراز  با  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
مسائل  به  یازدهم  مجلس  دادن  نشان  حساسیت 
انقلاب و سرعت عمل نمایندگان در تشکیل هیات 
ساله  چهار  مهلت  افزودند:  کمیسیون ها  و  رئیسه 
نمایندگی، فرصت خوبی برای ریل گذاری حرکت 
حل  روند  در  فراوان  تأثیرگذاری  و  کشور  عمومی 

مسائل و پیشرفت و آینده ایران است.
از  دیگری  بخش  در  اسلامی  انقلاب  رهبر 
سخنانشان مشکلات فراوان اقتصادی کشور را به 
»بیماری« تشبیه و در عین حال تأکید کردند: به علت 
بنیه قوی و قدرت دفاعی، کشور بدون تردید توان 
غلبه بر این بیماری را دارد، همان گونه که دشمنان 
سخت ترین  وجود  با  که  می کنند  اذعان  امروز  نیز 
به  نتوانسته اند  همه جانبه  فشارهای  و  تحریم ها 

اهداف ضد ایرانی خود دست یابند.
ایشان »تورم، کاهش ارزش پول ملی، گرانی های 
بی منطق، مشکلات بنگاه های تولیدی و مشکلات 
ناشی از تحریم ها« را از جمله مسائلی خواندند که 
سختی معیشت را بویژه برای طبقات پایین و متوسط 

به همراه آورده است.
برخی  تشریح  در  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
شرکت  هزاران  ایجاد  افزودند:  کشور  ظرفیت های 
زیربنایی،  طرح  صدها  اجرای  دانش بنیان، 
جدید،  طرح های  از  مستمر  بهره برداری 
و  نظامی  صنایع  در  حیرت انگیز  پیشرفت های 
فضایی  مسائل  در  تحسین برانگیز  موفقیت های 

نتایج استفاده از بخشی از ظرفیت های بسیار قوی 
وگسترده در کشور است.

در  که  را  ملت  معنوی  انقلاب ظرفیت های  رهبر 
دارد، مکمل  ریشه  مردم  انقلابی  و  ایمان مذهبی 
ظرفیت های فراوان طبیعی، جغرافیایی و تاریخی 
برشمردند و افزودند: باید ظرفیت های معنوی را به 
عنوان عاملی بسیار مهم، مورد توجه و استفاده قرار 

داد.
ایشان »حضور بهنگام و فداکارانه مردم در مقابله 
با ارزش ملت  اول کرونا«، »خدمات بسیار  با موج 
در نهضت کمک مؤمنانه به خانواده های ضعیف« و 
»حضور با شکوه و خیره کننده مردم در بدرقه سردار 
سلیمانی« را نمونه هایی از ظرفیت معنوی عمیق 
از  افزودند: مردم در تجلیل  و  ایران دانستند  ملت 
»مظهر اقتدار ملی و جهادی« ایرانیان یعنی شهید 
در  مقاومت  و  مبارزه  به  که  دادند  نشان  سلیمانی 
مقابل استکبار ایمان دارند و برای قهرمان ملی خود 

بالاترین ارزش ها را قائل هستند.
حضور  یادآوری  با  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
نظیر  غائله هایی  با  مقابله  در  مردم  تعیین کننده 
حوادث سال های 78 و 88 افزودند: ملت در مقابله 
با هر حرکت ضدنظام، دشمن را مأیوس می کند و آیا 
توانایی و ظرفیتی بالاتر از این برای یک کشور قابل 

تصور است؟
رهبر انقلاب در نوعی جمع بندی از این بخش از 
سخنانشان، بخشی از مشکلات موجود را نیز ناشی از 
بی توجهی و کم توجهی مسئولان در طول سال های 
افزودند: اگر تفکر خوداتکایی  و  مختلف خواندند 
و اعتماد به نفس ملی بویژه در جوانان همچنان رو 
به گسترش باشد و از بنیه قوی کشور استفاده شود 
کردن  شرطی  و  مرزها  بیرون  به  واهی  امیدهای  و 
اقتصاد کشور تضعیف شود، من اطمینان کامل دارم 

که مشکلات اقتصادی قابل حل است.
چهار توصیه مهم خطاب به نمایندگان 

مجلس یازدهم
رهبر انقلاب اسلامی سپس توصیه هایی را خطاب 

به نمایندگان مجلس یازدهم بیان کردند.
»نیت الهی و خالص«، »کار برای مردم« و »پرهیز 
از جو زدگی« اولین توصیه حضرت آیت الله خامنه 
رهبر  دیگر  توصیه  بود.  مجلس  نمایندگان  به  ای 
انقلاب مربوط به »سوگند نمایندگان« بود که گفتند: 
سوگندی که نمایندگان در آغاز به کار مجلس ادا 
می کنند، یک سوگند شرعی است و بر اساس آن 
باید به صورت جدی پاسدار حریم اسلام و نگهبان 
دستاوردهای انقلاب اسلامی باشند. حضرت آیت 
الله خامنه ای در سومین توصیه، »توجه به مسائل 
به  شدن  دچار  از  پرهیز  و  کشور  اصلی  و  کلیدی 
حاشیه ها و اولویت دادن به مسائل فرعی« را مورد 
افزودند: در شرایط کنونی، در  و  تأکید قرار دادند 
از  عبارتند  کشور  اصلی  مسائل  اقتصاد،  موضوع 
»تولید، اشتغال، مهار تورم، مدیریت نظام پولی و 
مالی، و عدم وابستگی اقتصاد کشور به نفت«. ایشان 
در زمینه مسائل اجتماعی هم تأکید کردند: موضوع 
»مسکن« به عنوان یک مسئله بسیار مهم و کلیدی، 
مسئله »ازدواج جوانان و راههای تسهیل آن«، مسئله 
»فرزندآوری و جلوگیری از حرکت کشور به سمت 
پیری جمعیت« و مسئله »مدیریت فضای مجازی 
در کوتاه مدت و میان مدت« از دیگر مسائل اصلی 
کشور هستند. رهبر انقلاب اسلامی توصیه چهارم 
خود به نمایندگان مجلس یازدهم را به »تعامل و هم 
افزایی قوا« اختصاص دادند و گفتند: نقشه کلی 
تعامل قوا، از جانب دستگاه اجرایی و قوه قضاییه 
به اینگونه است که آنها باید مصوبات مجلس را به 
صورت دقیق و کامل اجرا کنند و هیچگونه تعللی در 

این زمینه جایز نیست.

حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: این تعامل 
در  که  باشد  اینگونه  به  باید  نیز  مجلس  جانب  از 
مصوبات، ظرفیت ها و واقعیت های کشور در نظر 

گرفته شود.
ایشان در موضوع تعامل قوا خطاب به نمایندگان 
مجلس تأکید کردند: روابط مجلس با دولتمردان باید 
مطابق قانون و شرع باشد، یعنی سؤال و تفحص به 
عنوان حق مجلس وجود داشته باشد اما توهین و 
دشنام و نسبتِ بدون علم به دولتمردان به هیچ وجه 
جایز نیست و برخی از این نسبت ها حرام شرعی 

است.
رهبر انقلاب اسلامی خاطرنشان کردند: حضور 
وزرا در یک ماه اول آغاز به کار مجلس و ارائه گزارش 
از شرایط کشور، کار بسیار خوبی بود اما نباید به وزرا 

توهین و یا تهمتی زده شود.
حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: از برخوردهای 
احساسی و غیرمنطقی پرهیز شود و بیان دیدگاه و 
نظر مخالف متین، خردمندانه، قوی و قابل توجیه 

باشد.
دیگر  قوای  با  مجلس  همکاری  درباره  ایشان 
گفتند: مردم از مجلس و دو قوه دیگر انتظار بیان 
و  مجادله  با  شدت  به  و  رادارند  آن  پیگیری  و  حق 
گریبان گیری و تشنج میان قوا مخالف هستند و همه 
بدانند فضای منازعه در رئوس دستگاه ها برای افکار 

عمومی زیان بخش و ناراحت کننده است.
رهبر انقلاب اسلامی، اتحاد و انسجام داخلی و 
یک صدایی در برابر جبهه گسترده دشمن را تکلیف 
همه مسئولان و قوا برشمردند و افزودند: امروز جبهه 
دشمن که خبیث ترین و قبیح ترین آن امریکا است، 
تمام توان سیاسی، اقتصادی و تبلیغاتی خود را برای 
به زانو درآوردن ملت قوی ایران به کار گرفته است و 
در چنین شرایطی حتی با وجود اختلاف سلیقه و 
نظر در داخل، در مقابل دشمن یاوه گو باید دست به 

دست هم بدهیم و یک سخن گفته شود.
حضرت آیت الله خامنه ای نقش نظارتی مجلس 
را بسیار مهم و حیاتی دانستند و خاطرنشان کردند: 
این نقش باید با متانت، خردمندانه و بدون حاشیه 

ایفا شود.
ایشان همچنین با اشاره به سال آخر دولت گفتند: 
سال آخر دولتها معمولًا سال حساسی است و باید 
مراقبت شود که پیگیری امور به هیچ وجه سست 
نشود و بر همین اساس اعتقاد راسخ دارم که دولت 
ها باید تا روز آخر وظایف خود را انجام دهند و بعد 
ارائه صورت  با  پایان دوره قانونی خود، امانت را  از 

وضعیت، به دولت بعدی تحویل دهند.
شرایط  در  کردند:  تأکید  اسلامی  انقلاب  رهبر 
اول  سال  همچنین  و  دولت  آخر  سال  حساس 
مجلس، باید دو قوه فضا را به گونه ای مدیریت کنند 

که به کار مهم کشور لطمه نخورد.
مرکز  همچنین  ای  خامنه  الله  آیت  حضرت 
پژوهش های مجلس و مرکز نظارت بر رفتار نمایندگان 
را دو مرکز بسیار مهم برشمردند و بر لزوم استفاده 
مطلوب از دیدگاههای کارشناسی مرکز پژوهش ها 

تأکید کردند.
وقتی برخی ماسک نمی زنند من ازآن 

پرستار فداکار خجالت میکشم
رهبر انقلاب اسلامی در بخش پایانی سخنانشان، 
گسترش مجدد بیماری کرونا و جان باختن روزانه 
تعداد زیادی از مبتلایان را حقیقتاً غم انگیز خواندند 
و  درخشان  خدمات  از  باره  چندین  تجلیل  با  و 
فداکاری های کادرهای درمانی که بعضی از آنها نیز 
در راه خدمت به مردم به بیماری مبتلا شدند و یا 
جان باختند، گفتند: با وجود این خدمات، بعضی 
انجام  را  افراد حتی کار ساده ای مثل ماسک زدن 
نمی دهند که من واقعاً از آن پرستاری که فداکارانه در 

حال ارائه خدمت است خجالت می کشم.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به واقعیت تلخ 
دور شدن کشور از موفقیت اولیه در مقابله با کرونا، 
خطاب به همه دستگاه ها، گروه های خدمت رسان و 
آحاد مردم تأکید کردند: همه نقش خود را به بهترین 
وجه ایفا کنند تا در کوتاه مدت زنجیره سرایت را قطع 

کنیم و کشور را به ساحل نجات برسانیم.
ایشان مشارکت گسترده مردم در نهضت خدمت 
ارزش  با  بسیار  را  رمضان  ماه  آستانه  در  مؤمنانه 
و  دانستند  ضعیف  قشرهای  زندگی  از  گره گشا  و 
و  رشد  باید  احسان  و  تعاون  نهضت  این  افزودند: 
توسعه پیدا کند و هر کس به هر شکل که می تواند 
کمک و مراقبت کند که کسی از نیازمندان از قلم 
نیفتد. رهبر انقلاب اسلامی در پایان همگان بویژه 
جوانان را به دعا و توسل عمومی به درگاه خداوند 

متعال برای دفع بلا فراخواندند.

نماینده مجلس با اشاره به بیانات رهبر معظم انقلاب:

دود اختلاف مجلس با قوه مجریه به چشم 
مردم می رود

نماینده مردم نوشهر و چالوس در مجلس یازدهم شورای اسلامی با بیان اینکه بعد 
از صحبت های روزیکشنبه رهبر معظم انقلاب، نگاه مجلس به عملکرد دولت متفاوت 
خواهد بود، تصریح کرد: دود اختلاف مجلس با سایر قوا به ویژه قوه مجریه به چشم 
مردم می رود و تنش یا اختلاف در دستگاه ها باعث خوشحالی دشمن و مایوس کردن 

مردم خواهد شد 
»محمدعلی محسنی بندپی« گفت: تا زمانی که همه دشمنان ما از آمریکا گرفته تا 
کشورهای اروپایی و حتی برخی کشورهای منطقه با محوریت رژیم صهیونیستی برای 
به زانو درآوردن ایران از هیچ کوششی دریغ نکردند و همه اتحاد و وحدت خود برای تحقق 

این امر به نمایش گذاشتند، هر گونه اختلافی بین قوا به ضرر مردم خواهد بود.
نماینده مردم نوشهر و چالوس در مجلس یازدهم با اشاره به نشست ویدئو کنفرانسی 
امروز مقام معظم رهبری با نمایندگان مجلس یازدهم ادامه داد: مقام معظم رهبری 
هم در نشست ویدئو کنفرانسی امروز بر این نکته تاکید داشته و این کار را به ضرر مردم 

خواندند.
محسنی بندپی تصریح کرد: مجلس شورای اسلامی در شرایط فعلی باید حداکثر 
تعامل و همکاری را با قوای دیگر به ویژه قوه مجریه داشته باشد، چون در سال آخر دوره 
دوم ریاست جمهوری قرار داریم و عدم تعامل با این قوه و وجود اختلافات ممکن است 

به رخوت، سستی و بی انگیزگی در قوه مجریه منجر شود و دود آن به چشم ملت برود.
عضو هیات رییسه کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شورای اسلامی اضافه کرد: 
اگر به عملکرد وزیر یا مسئولی در قوه مجریه انتقاد داریم، باید انتقادات را در قالب 
وظایف شرعی و قانونی بدون هیچ سوگیری، توهین و تخریب که موجب آب ریختن به 
آسیاب دشمن می شود، مطرح کنیم. ما نمایندگان حق استیضاح، سوال و تذکر داریم 

اما درعین حال حق هیچ توهینی نداریم.
وی خاطرنشان کرد:  اگر چه مجلس یازدهم به عملکرد دولت انتقاد جدی دارد، در 

شرایط فعلی باید از هر گونه درگیری ها بین مقامات ارشد به شدت پرهیز کند.
محسنی بندپی یادآور شد: همانطور که مقام معظم رهبری اعلام کردند تنش یا 
اختلاف در دستگاه ها باعث خوشحالی دشمن و مایوس کردن مردم خواهد شد. 
بنابراین مجلس یازدهم به طور جدی بنا دارد از این قضیه پرهیز کند و بعد از صحبت 

های رهبری نگاه مجلس به عملکرد دولت متفاوت خواهد بود.
این نماینده مجلس گفت: تلاش خواهیم کرد با درک همه شرایطی که قوه مجریه با 
آن دست و پنجه نرم می کند همچنین فشار حداکثری آمریکا و هم پیمانانش، کاهش 
فروش نفت، شیوع ویروس کرونا و همچنین با درک این موضوع که کسب و کارهای خرد 
و کلان به طور جدی آسیب دیده اند و درآمدهای اصلی دولت یعنی نفت و مالیات تحقق 
پیدا نخواهد کرد، سعی می کنیم نظارت را بر دولت ادامه دهیم، بدون اینکه رخوت و 

سستی در عملکرد دولت در سال آخر ایجاد شود.
محسنی بندپی در پاسخ به این پرسش که نمایندگان چه ایده و برنامه ای برای کمک به 
دولت در رفع و کاهش مشکلات موجود دارند، اظهار کرد: قرار شد با اصلاح در ساختار 
بودجه ریزی کشور بودجه ها را به سمت تقویت تولید و بنگاه های زودبازده ببریم و با فراهم 
کردن بستر مناسب برای تولید اشتغال جوانان، صدور محصولاتی که به سمت خارج از 
کشور و به ویژه کشورهای همسایه، اقتصاد جامعه، ازدواج جوانان، تقویت بنیه خانواده 

بتوانیم عملا به اهداف اسناد بالادستی با تاکید بر اهمیت تولید برسیم.
وی تاکید کرد: اهم تمرکز مجلس یازدهم باید به سمت تقویت تولید و بنگاه های 

زودبازده باشد.
 

رئیس سازمان غذا و دارو:

داروی رمدسیویر در بازار سیاه تقلبی است
 رئیس سازمان غذا و دارو با هشدار نسبت به نمونه های تقلبی داروی رمدسیویر در بازار 
سیاه که با قیمت های نجومی هم به فروش می رسد، از پزشکان خواست تا زمان تایید 

اثربخشی این دارو از سوی کمیته علمی کرونا، از تجویز آن خودداری کنند. 
محمدرضا شانه ساز در حاشیه مراسم انعقاد تفاهمنامه احداث شهرک دارویی کیش 
در جمع خبرنگاران، در مورد داروی رمدسیویر گفت: بارها عنوان کرده ایم که ظرفیت 
تولید هر دارویی را  که برای درمان کرونا مورد تائید قرار گیرد، ظرف کوتاهترین مدت در 
داخل کشور داریم. وی افزود: اثربخشی داروی رمدسیویر در درمان کرونا هنوز مورد 
تایید نهایی قرار نگرفته است. منتظر تایید نهایی مطالعات بالینی روی این دارو هستیم و 
به محض اینکه نتایج این مطالعات اعلام شود، در کوتاهترین زمان می توانیم این داروها 

را تولید کنیم.
شانه ساز گفت: چند مورد از داروهای دیگری که موارد مصرف آن برای بیماری های 
دیگر بوده و در درمان کرونا مطرح شده، در کشور تولید می شود. هر زمان که کمیته 
علمی ستاد ملی کرونا اعلام کند، اسامی این داروها را اعلام می کنیم و اطمینان 
می دهیم که به واسطه داروسازی قوی که در کشور داریم، ظرفیت تولید همه این داروها 
در کشور فراهم شده و ظرفیت تولید وجود دارد؛ بنابراین مردم و بیماران نباید از این بابت 

نگرانی داشته باشند و فقط منتظر نتیجه نهایی مطالعات بالینی باشند.
برخورد مراجع قضایی و انتظامی با متخلفان

رییس سازمان غذا و دارو افزود: از همکاران پزشک خواهش می کنیم که تا زمانی 
که کمیته علمی تاییدیه داروی رمدسیویر را نداده، آن را تجویز نکنند. مساله دوم این 
است که این داروها قبلا در قالب مطالعات بالینی در کشور تامین شده است و در اختیار 
است. سوم اینکه مردم این داروها را از مراکز غیرمجاز تهیه نکنند. اکنون تعداد زیادی 
از نمونه هایی به دست ما رسیده که خانواده ها با قیمت های بسیار بالای نجومی تهیه 
کرده، اما آن دارو اصلا رمدسیویر نیست، بلکه یک داروی دیگر بوده که جلد آن را تغییر 

دادند و به جای رمدسیویر ارائه داده اند.
شانه ساز گفت: افرادی هستند که از مردم در این حوزه سوءاستفاده می کنند. از 
قوه قضاییه و مراجع انتظامی و امنیتی می خواهیم که با آنها برخورد کنند و مجددا 
از همکاران پزشک خواهش می کنیم. تا زمانی که تایید نهایی این دارو اعلام نشده، 
آن را تجویز نکنند. زیرا هنوز نمی توانیم این دارو را به صورت عام توزیع کنیم و به همه 
بیمارستان ها ارائه دهیم. اگر تاثیر این دارو در درمان کرونا توسط کمیته علمی تایید 
شود، آن را در چند هفته اول از مسیر واردات تامین می کنیم و بعد از آن بلافاصله کل نیاز 

کشور را می توانیم از محل تولید داخلی تامین کنیم.

 سخنگوی وزارت بهداشت :

جان باختگان کرونا در کشور 
به ۱۲ هزار و ۸۲۹ نفر رسید

سخنگوی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: تاکنون 257 هزار و 303 
نفر در کشور به طور قطعی به ویروس کرونا مبتلا شده و با فوت 194 نفر در 24 ساعت 

گذشته، تعداد جان باختگان کرونا در کشور به 12 هزار و 829 نفر رسیده است. 
سیما سادات لاری روز یکشنبه درباره آخرین آمار مبتلایان قطعی به ویروس کرونا و 
موارد فوت ناشی از ابتلا به این ویروس در کشور بیان کرد: از دیروز تا امروز 22 تیر 1399 
و بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، دو هزار و 186 بیمار جدید مبتلا به کووید19 
در کشور شناسایی شد که هزار و 499 نفر از آنها بستری شدند. با این حساب، مجموع 

بیماران کووید19 در کشور به 257 هزار و 303 نفر رسید.
وی ادامه داد: متاسفانه در طول 24 ساعت گذشته، 194 بیمار کووید19 جان خود را 

از دست دادند و مجموع جان باختگان این بیماری به 12 هزار و 829 نفر رسید.
سخنگوی وزارت بهداشت گفت: خوشبختانه تاکنون 219 هزار و 993 نفر از بیماران، 
بهبود یافته یا از بیمارستان ها ترخیص شده اند. همچنین 3359 نفر از بیماران مبتلا به 

کووید19 در وضعیت شدید این بیماری تحت مراقبت قرار دارند.
لاری افزود: تاکنون یک میلیون و 972 هزار و 207 آزمایش تشخیص کووید 19 در 

کشور انجام شده است.
معاون وزیر بهداشت اظهار کرد: استان های خوزستان، خراسان رضوی، آذربایجان 
تهران، فارس،  و مازندران در وضعیت قرمز قرار دارند. همچنین استان های  غربی 
کرمان، البرز، کهگیلویه و بویر احمد، گلستان، بوشهر، هرمزگان و آذربایجان شرقی 
هم در وضعیت هشدار قرار دارند. لاری گفت: به مسئولان و کادر بهداشت و درمان در 
استان های قرمز و در مرز هشدار خدا قوت می گوییم و از مردم می خواهیم به توصیه های 
بهداشتی عمل کنند. استان خوزستان همچنان در وضعیت قرمز است، اما وضعیت 

ابتلا و بستری کاهش یافته است.
وی بیان کرد: به مردم توصیه می کنیم رعایت فاصله گذاری، استفاده از ماسک و 

شست وشوی دست ها را رعایت کنند. ماسک های خانگی نیز می تواند موثر باشد.

سوار بر بال اژدها، در جاده ابریشم

تبدیل چین به دومین قدرت اقتصادی جهان، اژدهای زرد را به فکر اجرای طرحی 
جهانی، منطقه ای و آینده نگر در قالب احیای جاده ابریشم انداخته است. بی شک 
اجرایی شدن برنامه جامع 25 ساله همکاری های راهبردی ایران و چین می تواند در 

صورت برخورد هوشمندانه فرصت های خوبی نصیب اقتصاد ایران کند. 
سابقه خبر برنامه راهبردی همکاری 25 ساله چین و ایران به سال 1394 و سفر 
رئیس جمهور چین به کشورمان باز می گردد. اولین بار در بیانیه مشترک دو طرف، 

سخن از اراده ای برای گسترش همکاری های جامع 25 ساله به میان آمد.
رسانه ها به نقل از رئیس جمهور چین آورده اند که: »اقتصاد چین و ایران مکمل 
یکدیگر هستند و در این سفر درخصوص برنامه ریزی برای همکاری استراتژیک 
25 ساله به توافق رسیده ایم و آماده گسترش و تعمیق همکاری ها در بخش های 
فرهنگی، آموزشی، فناوری، نظامی و امنیتی در سطح شرکای راهبردی هستیم و 
ایجاد سازوکاری برای افزایش همکاری های امنیتی در مواجهه با تروریسم را ضروری 
می دانیم«. حال بعد از گذشت حدود 5 سال که بدون شک دو طرف گام هایی در 
راستای نهایی کردن پیش نویس برنامه همکاری 25 ساله برداشته اند، این روزها 
صحبت از آن فضای روزنامه ها، خبرگزاری ها و همچنین فضای مجازی را پر کرده 
است. برخی از پنهانی بودن آن سخن می گویند و برخی نیز آن را با "عهدنامه 
ترکمنچای" مقایسه می کنند. داخل و خارج هم فرقی نمی کند؛ یکی، از آن چماقی 
ساخته است برای زدن دولت و دیگری خوراکی برای غوغای رسانه ای و نشان دادن 

خود به عنوان دلسوز مام میهن.
این برنامه پنهانی نیست و نمی تواند پنهان بماند، زیرا از یک طرف نه دولت 
می تواند به خاطر مسائل امنیتی و سنگ اندازی های داخلی و خارجی لحظه به 
لحظه جزئیات آن را در رسانه ها منتشر کند و نه اصولًا نیازی به این کار وجود دارد. 
زیرا طبق قانون هر توافق و یا قراردادی باید به تصویب مجلس برسد. همانطور که 
مهمترین توافق بین المللی سال های اخیر کشور یعنی برنامه جامع اقدام مشترک 
بین جمهوری اسلامی ایران و 1+5 )برجام( پس از تصویب مجلس اجرایی شد و 
همگان هم از آن باخبر شدند، این برنامه 400 میلیارد دلاری )که برخی رسانه ها بر آن 
تاکید دارند( با چین نیز به قدری بزرگ و مهم هست که نتواند از دیده ها پنهان بماند. 

بعلاوه، خود دولت به درستی پنهانی بودن آن را رد کرده است.
در این مورد محمود واعظی رئیس دفتر رئیس جمهوری گفته است: »دولت همواره 
مقید بوده هر آنچه که نیاز به تصویب دولت و مجلس داشته باشد، این کار را انجام 
دهد و لذا هیچ کار پنهانی نیست«. چین جایگاه رو به رشد خود در عرصه جهانی 
را به خوبی درک کرده و در این مورد برنامه های بلندپروازانه ای در سر دارد. در این راه 
اسناد مهمی نیز تهیه و تدوین کرده است. نخستین سند چین »تجارت خارجی« نام 
دارد که در سال 2015 منتشر شد. از منظر نویسندگان، سند تجارت خارجی چین با 

ضعف هایی همچون عدم توازن، عدم انسجام و ناپایداری رو به رو است.
دومین سند »ساخت چین 2025« نام دارد که به گفته کارشناسان، استراتژی 
کلان صنعتی این کشور تا سال 2025 محسوب می شود. تبدیل بخش تولید 
صنعتی به تولید ابتکار محور و خلاق، تأکید بر کیفیت به جای کمیت، بهینه سازی 
ساختار صنعتی، دست یابی به توسعه سبز )پایدار( و ارتقای استعدادها و سرمایه 

انسانی از جمله اصول کلان سیاست جدید صنعتی این کشور است.
سومین سند مهم که شاید بتواند بر برنامه همکاری راهبردی 25 ساله این کشور با 
ایران پرتوی اندازد، »ساخت مشترک کمربند اقتصادی جاده ابریشم و جاده ابریشم 
دریایی قرن 21 « است که در سال 2015 از سوی شورای دولتی این کشور منتشر 
شد. البته طرح کلان احیای جاده ابریشم نخستین بار در سال 2013 از سوی رئیس 
جمهور چین در سفر به قزاقستان اعلام شد. او 5 پیشنهاد برای اجرای مشترک 
این ایده توسط کشورهای کمربند ارائه کرد: 1( تقویت ارتباطات و رایزنی ها میان 
کشورهای مسیر ...2( تقویت پیوندها و اتصالات در زمینه حمل و نقل... ل. 3( 
تسهیل تجارت میان کشورهای مسیر... 4( و تقویت همکاری های مالی با تمرکز بر 

تسویه ارزی ... 5( و تقویت پیوندهای مردم با مردم در کشورهای مسیر.
تا با توسل به طرح کلان کمربند  واقعیت این است که چین تلاش می کند 
اقتصادی جاده ابریشم، زمینه را برای اجرایی شدن اهداف مطرح در اسناد سیاست 
تجاری و صنعتی خود فراهم سازد. طبق منابع موجود، هدف چین آن است که در 
قالب این طرح و طی 35 سال 890 میلیارد دلار سرمایه گذاری در 900 پروژه در 70 
کشور جهان در حوزه های مختلف محلی انجام دهد. حجم و ابعاد پیچیده و بزرگ 
این سرمایه گذاری باعث شده است تا برخی تحلیل گران آن را با طرح مارشال مقایسه 
کنند. با این توضیح که طرح مارشال با دلار امروزی حدود 130 میلیارد دلار بود، اما 

چین سخن از سرمایه گذاری 4 تریلیون دلاری می کند.
بدون شک این طرح کلان و بلندپروازانه چین در مسیر اجرا با ابهامات، مسائل و 
چالش های متعددی روبه رو خواهد شد. بنابراین، پرسش های زیادی از منظر روابط 
بین الملل و به ویژه برای ایران مطرح خواهد شد. آیا چین به دنبال ایجاد یک نظم 
سیاسی نوین در سیاست بین الملل است؟ اگر چنین است ایران در کجای این نظم 
جدید قرار خواهد گرفت؟ واکنش قدرت های سنتی به ویژه آمریکا به این طرح چه 

خواهد بود و چه تبعاتی در بر خواهد داشت؟
در واقع باید فرصت های طرح جدید جاده ابریشم، به طور کل و برنامه همکاری 
جامع راهبردی 25 ساله به طور خاص با نگاه کارشناسی برای موقعیت ژئوپلیتیک و 
ژئواکونومیک ایران شناسایی و تشریح و تبیین شود در این صورت ایران نه تنها از این 

برنامه متضرر نخواهد شد بلکه منتفع نیز خواهد شد.
 

راهی برای سرکوب دیو کرونا
کرونا دوباره اوج گرفته است. شده است مثل دیوهای 
داستان های کهن ایرانی. هر سری را قطع می کنی، 
سری دیگر در می آورد. با این دیو هفت سر چه باید کرد؟
تصمیمات ستاد ملی مبارزه با کرونا نشان داده است 

که نمی شود انتظار داشت آنها تصمیم به تعطیلی و قرنطینه بگیرند. شرایط اقتصادی 
دولت به گونه ای نیست که مشاغل را تعطیل کند و هزینه زندگی آنها را بپردازد. 
تحریم، شرایط بد اقتصادی، گرانی دلار، نفروختن نفت و ... کار را به جایی رسانده 

که نمی شود به قرنطینه فکر کرد.
سیاست های این ستاد فعلا هشداری است. هشدار می دهند و در نهایت زدن 
ماسک را اجباری می کنند. آمار کرونا نشان می دهد هشدار دادن، دردی را دوا 

نمی کند و احتیاج به کمی سخت گیری است.
شرایط دولت را قبول می کنیم و می گوییم نمی شود در کشور قرنطینه کامل را اجرا 
کرد اما آیا نمی شود دوباره راه شهرها را بست و جلوی سفرها را گرفت؟ نمی شود دوباره 

پارک ها را تعطیل کرد؟
می شود اما نمی دانم چرا معطل می کنند. تعطیل سفر که با نان مردم ارتباط ندارد. 
وزارت بهداشت داد می زند که مردم مسافرت نروند اما می روند. خوب چه باید کرد؟ 

مثل ماه های ابتدایی ورود کرونا می شود کمی سخت گیری کرد.
مردم شب ها همچنان در پارک ها و بوستان ها با  خیال راحت، فارغ از کرونا در حال 
جوجه زدن، لوبیا پلو خوردن و بازی و تفریح هستند. پس لطفا کنید برای مقابله با 
کرونا حداقل یک ماه پارک ها را تعطیل کنید. با پارک نرفتن که سفره کسی بی نان 
نمی شود. البته به جزء ساقیان مواد مخدر که حسابی در پارک ها جولان می دهند 
و پول در می آورند و جامعه را سیاه می کنند. حتما باید تمام ایران قرمز شود تا دوباره 
محدودیت ها اعمال شود. یادتان نیست به شهرها رنگ سفید، زرد و قرمز پاشیدید و 
همه محدودیت ها را برداشتید و خیال کردید که به زودی همه چیز به سامان می شود. 

دیدید نشد و کم کم رنگ قرمز در حال تبدیل شدن به رنگ غالب کشور است.
اصلا کاری به مشاغل نداشته باشید حداقل راه انتقال کرونا از این شهر به آن شهر را 
بگیرید. تا آخر تابستان راه شمال را ببندید. نگذارید مردم به غرب بروند. به جز وسایل 
نقلیه عمومی و خدماتی کسی با ماشین به دل جاده نزند. به جز کسانی که اهل آن 
شهر هستند، غیری وارد شهر نشود. به جای این همه هشدار کمی سخت گیری 
قطعا وضعیت را بهتر خواهد کرد. همانطور که اجباری کردن استفاده کردن از 
ماسک، کمی وضعیت را بهبود بخشیده است و تاجایی که چشم کار می کند مردم 
ماسک زده می بینم.  اگر با توصیه و سخنرانی کردن کرونا ریشه کن می شد الان باید 
وضعیت کشور سفید، سفید، سفید بود. پس لطفا موعظه را کنار بگذارید و وارد چرخه 

عمل شوید که دو صَد گُفته چون نیم کِردار نیست.

اخبار

مصطفی داننده*

رهبر انقلاب در ارتباط تصویری با نمایندگان مجلس یازدهم :

دولت باید تا روز آخر وظایف خود را انجام دهد

به  متعهد  و  فعال  تجاری  واحدهای  و  صادرکنندگان  گفت:  جمهوری  رییس 
سیاست های تجاری کشور، مورد تشویق و حمایت دولت هستند و اقلیت متخلف 

مورد پیگرد قرار می گیرند. 
جمهوری،  حجت الاسلام والمسلمین  ریاست  رسانی  اطلاع  پایگاه  گزارش  به 
حسن روحانی روز یکشنبه در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت با تاکید بر 
اهمیت و نقش کلیدی تولید کنندگان و بازرگانان بخش خصوصی در اقتصاد کشور 
و جایگاه ممتاز آنان در شرایط تحریم، گفت: سیاست دولت تقویت و پشتیبانی از 
شرکت هایی است که در صف اول مقابله با تحریم قرار دارند و برای تامین کالاهای 

ضروری و مورد نیاز جامعه و مواد اولیه تولید، تلاش می کنند.
رییس جمهوری با اشاره به نوسانات ارزی ناشی از تحریم ها و محدودیت های 
ناشی از شیوع ویروس کرونا تصریح کرد: وزارت صمت مسئول ایجاد انضباط 
در بخش صادرات و واردات کالا در کشور است و در این مسیر با همکاری بانک 
مرکزی سیاست های تعادل ارزی کشور را با بیشترین دقت و شفافیت اجرا می کند. 
روحانی سیاست کلی دولت را حمایت از بخش خصوصی و مشارکت فعال بازرگانان 
و تولید کنندگان برشمرد و تاکید کرد: با توجه به گزارش ها و ارزیابی مثبت وزارت 
صمت و بانک مرکزی از همکاری و فعالیت های سازنده بازرگانان دلسوز و متعهد 
و دارای کارنامه روشن اقتصادی، مقررات و ضوابط باید در مسیر حمایت و تشویق 
صادرکنندگان و وارد کنندگان باشد و به آن دسته ازکسانی که رفتار قانونمند داشته 

و به تعهد خود در چارچوب قانون عمل کرده اند، تسهیلات تشویقی ارائه دهند.
روحانی تصریح کرد: در کنار تشویق و تقویت صادرکنندگان و وارد کنندگان فعال 
و متعهد به سیاست های تجاری کشور، در چارچوب همان ضوابط و سیاست ها 
گروه اندکی که با هدف سوء استفاده از این شرایط و به قصد سوداگری ارز صادراتی 
خود را به چرخه اقتصاد کشور برنمی گردانند مورد پیگرد قانونی  قرار می گیرند و با 

هماهنگی اتاق بازرگانی فعالیت آنها محدود می شود.
کمیته  مرکزی مصوبات  بانک  رئیس کل  »عبدالناصر همتی«  این جلسه  در 
بازگشت ارز صادراتی را جهت تسریع برگشت ارز صادرات ارائه کرد که براساس آن، 
صادرکنندگان برای برگشت ارز از تاریخ صدور پروانه صادراتی 4 ماه فرصت دارند و 
اگر ظرف سه ماه بعد از تاریخ صدور پروانه صادراتی گمرک، ارز خود را برگردانند 

به عنوان تشویق مبنای برگشت ارز آنها 90 درصد ارزش پایه صادراتی خواهد بود.
براساس این مصوبه درصورت تاخیر در برگشت ارز به چرخه اقتصاد، صادرکنندگان 
مکلف هستند باقیمانده تعهدات خود را در سامانه نیما با نرخ روز پایان مهلت 4 
ماهه مذکور در سامانه نیما، یا قیمت روز بازار هر کدام کمتر باشد، به بانک مرکزی 

بفروشند.
عبدالناصر همتی در این جلسه همچنین گزارشی از روند عرضه ارز در سامانه 
نیما ارائه کرد که بر اساس آن، طی دو هفته گذشته این عرضه روند افزایشی داشته 

است.

در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت مطرح شد؛

روحانی:صادرکنندگان متعهد تشویق می شوند

ستار محمدی تلوار*
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 خواص رنگ های مختلف انگور   

سلامت 

و  به راحتی می توانند موجب بی خوابی  خوراکی هایی که آخر شب می خوریم 
بدخوابی ما در طول شب شوند. این خوراکی ها را بشناسیم تا خواب بهتری داشته 
باشیم. موارد زیادی بر کیفیت خواب شما از پریشانی عاطفی تا بیماری های جسمی 
مانند دیابت، بیماری کلیوی یا سوزش قلب تأثیر می گذارد. احتمالا همه ما می دانیم 
که مصرف کافئین قبل از خواب، برای افرادی که به راحتی نمی خوابند، یک فاجعه 
است. قهوه یا چای قبل از خوابیدن را متوقف کنید. آنچه قبل از خواب می خوریم، 
تأثیر ویژه ای در کیفیت خواب ما دارد، اما مطالعات نشان می دهد که حتی بر چیزی 
که روز بعد انتخاب می کنیم هم اثر می گذارد. یک رژیم غذایی متعادل به طور کلی 
برای حفظ یک الگوی خواب سالم بسیار مهم است. برخی از خوراکی های سالم 
و برخی از خوراکی های نه چندان سالم، می توانند پشت بی خوابی شما باشند. در 

اینجا به هفت مورد از آن ها اشاره کردیم:
غذاهای تند

غذاهای تند را قبل از خوابیدن نخورید، زیرا این غذاها می توانند باعث ناراحتی 
معده و سوزش قلب شوند. سوزش سر دل هنگام خوابیدن بدتر می شود زیرا اسید 
معده در مری جمع می شود. با این حال برخی از مطالعات وجود دارد که نشان 
می دهد غذای تند قبل از خواب می تواند شیوع کابوس ها را افزایش دهد. بیدار شدن 
مکرر در طول شب، ساعات حساس استراحت در طول شب را نابود می کند و موجب 

تولید احساسات منفی می شود.
فست فود

فست فود و سایر میان وعده های چرب برای هضم بدن سخت هستن و اغلب 
می توانند منجر به سوزش قلب شوند. هرچه غذای شما چربی بیشتری داشته باشد، 
اسید معده بیشتری تولید خواهد کرد. بدیهی است که این شرایط، خواب را چالش 
برانگیز می کند. سعی کنید در این شرایط به سمت چپ بدن خود دراز بکشید تا اسید 

مری خود را کاهش دهید.
دسر

بعد از یک روز طولانی یک درمان خوب و شیرین، مانند یک پاداش کامل است. 
متأسفانه آخرین کاری که شما باید قبل از رفتن به رختخواب انجام دهید، افزایش 
قند خون است. خوردن دیرهنگام دسر باعث احساس هوشیاری و بالا رفتن انرژی 
شما می شود. قبل از خوابیدن از خوردن شکلات پرهیز کنید زیرا هم حاوی کافئین و 
هم حاوی شکر است. شکلات حاوی ترکیبی به نام توبرومین است که ضربان قلب را 

افزایش می دهد و ممکن است به بی خوابی کمک کند.
مرکبات

میوه به طور کلی یک انتخاب سالم است و متخصصان تغذیه توصیه می کنند که با 
هر وعده غذایی آن را میل کنید. اما مرکبات بسیار اسیدی هستند و می توانند موجب 
سوزش سردل یا بیماری رفلاکس دستگاه گوارش شوند. همچنین مرکبات دارای قند 
زیاد هستند و می توانند انرژی زیادی به شما بدهند. میوه های خوب دیررس شامل 

انجیر، کشمش، انگور، سیب، کیوی و پاپایا برای شما بهتر از خوردن مرکبات است.
کلم بروکلی

کلم بروکلی یک ماده غذایی سالم برای گنجیدن در رژیم غذایی شما است. با این 
حال کلم بروکلی حاوی فیبر زیادی است که می تواند مدت زمان زیادی را برای هضم 
شدن مصرف کند. تمامی سبزیجات صلیبی به دلیل ایجاد گار در هنگام هضم، بدنام 

هستند. نمونه های دیگر شامل جوانه بروکسل، کلم و گل کلم است.
گوشت

گوشت ها، مخصوصاً گوشت قرمز حاوی پروتئین و چربی زیاد است. بنابراین هضم آن 
مدت زمان زیادی طول می کشد و می تواند شما را بیدار نگاه دارد. خوردن گوشت برای شام 
مشکل خاصی ندارد اما بهتر است پس از آن دیگر چیزی میل نکنید و تعداد شب هایی که 
گوشت می خورید را کنترل کنید. بهتر است شب ها گوشت های کم چرب مانند بوقلمون، 

سینه مرغ یا منابع پروتئین گیاهی مانند ماست و اسفناج را جایگزین کنید.
کرفس

اگر بی خوابی شما به نحوی است که هر شب چند بار از خواب می پرید تا به دستشویی 
بروید، از خوردن کرفس دوری کنید. کرفس حاوی آب زیادی است و بهتر است خوردن 
آن در شب را متوقف کنید. کرفس می تواند به سادگی مثانه شما را پر کند. خوراکی هایی 

مانند هندوانه، خیار و کاهو نیز از این قسم خوراکی ها محسوب می شوند.

این 7 ماده غذایی را شب ها 
نخورید تا راحت بخوابید! 

این روزها، روزهای سختی است و همگی باید با کمک هم شرایط به وجود آمده 
را تحمل و پشت سر بگذاریم. زدن ماسک در گرمای تابستان یکی از همین شرایط 
سخت است که با وجود ایجاد مشکلاتی مانند دشواری تنفس، جوش و غیره جان 
آدم ها را نجات می دهد. ما از شما خواهش می کنیم برای جلوگیری از انتشار این 

ویروس موذی و حفظ سلامت خود، خانواده و جامعه ماسک بزنید.
در این مطلب مشکلات ناشی از زدن ماسک در هوای داغ تابستان و راه حل هایی 

برای تحمل این »مزاحم نجات بخش« را عنوان می کنیم.
ماسک زدن در گرمای تابستان

دمای هوا که از 30 درجه سانتی گراد عبور می کند مشکلاتی مانند خارش 
پوست، التهاب صورت، تشدید اگزما، قرمزی پوست، احساس خفگی و آلرژی ها 
برای اکثر افراد ایجاد می شود. حال زدن ماسک در این هوا مشکل را چند برابر 
می کند. پوست صورت از نظر فیزیولوژیکی برای تحمل ماسک طراحی نشده 
برابر  به سرعت در  و  نازک است  است. همان طور که می دانید پوست صورت 
پوست  نشان می دهد.  واکنش  ایجاد می کند  آسیب های سایشی که ماسک 
نواحی مختلف بدن از نظر ضخامت یکسان نیست. به عنوان مثال پوست دست ها 

ضخیم تر بوده و مانند پوست صورت آسیب پذیر نیست.
به گفته متخصصان، ساییدگی ناشی از استفاده مکرر ماسک روی نواحی 
حساس صورت و به ویژه ناحیه بالای بینی، همان جایی که گیره فلزی بالا ماسک 
قرار می گیرد، باعث آسیب به پوست و از بین رفتن لایه محافظتی طبیعی پوست 
می شود. زمانی که این لایه طبیعی آسیب می بیند مشکلات پوستی نیز سر 
باز می کنند. البته این مشکلات در افراد مختلف متفاوت است و به مدت زمان 

استفاده از ماسک و میزان گرمای هوا و حساسیت پوست افراد بستگی دارد.
مشکلات ناشی از زدن ماسک در گرما

واکنش های ناشی از تولید سبوم
زمانی که ماسک روی پوست صورت ساییده می شود، باعث نازکی هر چه بیشتر 
آن نیز می شود. گرما، تعریق و رطوبت داخل ماسک نیز در بین افراد حساس تولید 
سبوم یا همان چربی طبیعی پوست را بیش از حد افزایش می دهد. در نتیجه به 

تدریج نیز منافذ پوست بسته و سر و کله آکنه پیدا می شود.
عدم تعادل pH پوست

pH پوست صورت به طور مختصری اسیدی است اما تحت تأثیر گرمای ناشی 
از ماسک قلیایی تر می شود. این عدم تعادل باعث انتشار باکتری های بیماری زا 

می شود.
درماتیت سبورئیک

به دلیل آسیب های مکرر، پوست قرمز و پوسته پوسته می شود.
آکنه و رزاسه )رگ های قرمز ریز زیر پوست(

آکنه و قرمزی های روی پوست به دلیل سایش مکرر پوست صورت ایجاد شده و 
به دلیل گرما و تعریق و عدم تعادل میکروبیوم تشدید می شود. افرادی که داروهای 
ضدانعقاد خون مصرف می کنند حساسیت بیشتری در ناحیه رگ های ریز صورت 

دارند در نتیجه بیشتر دچار رزاسه می شوند.
اگزما

اگزما یا همان درماتیت آتوپیک عبارت است از التهاب پوست که ممکن است در 
ناحیه فشار ماسک منجر به خارش، خشکی و قرمزی شود.

پسوریازیس صورت
سایش مکرر باعث آسیب پوست شده و در نتیجه آن ممکن است فلس های 

ناشی از بیماری پسوریازیس بروز کند.
فولیکولیت

فولیکولیت یا التهاب فولیکول های مو از جمله دیگر مشکلاتی است که در نتیجه 
سایش ریش آقایان ایجاد می شود. گرمای ایجاد شده ناشی از ماسک نیز جزو 

عواملی است این مشکل را تشدید می کند.
لکه های رنگی

پوست های مات مقاومت بیشتری در برابر سایش مکرر پوست دارند اما این نوع 
پوست نیز بیشتر در معرض لک های بعد از التهاب پوستی قرار می گیرند. متأسفانه 

این قبیل لک ها به سختی از بین می روند.
تحمل ماسک برای بیماران تنفسی و بیماران مبتلا به آسم

یا  ریه  ریه، فیبروز  انسداد مزمن  بیماری  از  افرادی که  یا  به آسم  افراد مبتلا 
برونشیت رنج می برند انتخاب ماسک بسیار مهم است. تحمل ماسک هایی که 
گرمازایی بالایی دارند مانند ماسک های فیلتردار ffp2 در طولانی مدت بسیار 
سخت است. ماسک های جراحی برای این قبیل افراد مناسب است اما بهترین 

است چند مدل ماسک را امتحان کرده و ماسک مناسب خود را انتخاب کنند.
ماسک زدن و مشکلات تنفسی

حتماً این روزها برای شما هم پیش آمده است که بعد از زدن ماسک به نفس نفس 

افتاده و احساس ناخوشایندی داشته باشید. متأسفانه با افزایش دمای هوا زدن 
ماسک مانع از تهویه بدن می شود. به گفته متخصصان ژاپنی با زدن ماسک هوای 
تازه به ریه ها نمی رسد و در نتیجه فرد دچار احساس تنگی نفس شده و گرمای 
درون بدن وی بالا می رود. متأسفانه در این شرایط خطر دهیدراته شدن بدن و 
همچنین گرمازدگی نیز وجود دارد. این متخصصان تأکید می کنند که اکیداً از 
ورزش کردن با ماسک بپرهیزید. روزنامه نیپون گزارش داده است که در چین دو 
دانش آموز به دلیل استفاده از ماسک در حین ورزش جان خود را از دست داده اند. 
به عقیده متخصصان این مرگ ها ناشی از خطر استفاده از ماسک در حین فعالیت 
ورزشی است چون ماسک فضای کاملًا بسته ای در حین ورزش ایجاد می کند که 

ممکن است باعث کمبود اکسیژن در بدن شود.
چه افرادی بیشتر در معرض عدم تحمل ماسک قرار دارند؟

پوست سالمندان و افرادی که پوست های روشنی دارند نازک تر بوده و بیشتر 
از افرادی که پوست تیره ای دارند در معرض مشکلات پوستی ناشی از ماسک 
زدن قرار دارند. همچنین افرادی که پوستشان به دلیل بیماری هایی مانند اگزما، 
پسوریازیس، آکنه یا درماتیت آتوپیک حساس تر است به سختی می توانند ماسک 
را تحمل کنند و بیشتر آسیب می بینند. از نظر تنفسی نیز افرادی که از اختلالات 

تنفسی رنج می برند مشکل جدی در زدن ماسک دارند و بیشتر اذیت می شوند.
روش های مقابله با مشکلات ناشی از ماسک زدن

. قبل از هر کاری سعی کنید صورت را خنک نگهدارید. برای این کار می توانید 
از اسپری های آب مخصوص صورت استفاده کنید. علاوه براین باید آب بیشتری 

نیز بنوشید.
. زمانی که ورزش می کنید ماسک را از صورتتان بردارید. البته لازم است در 

محیط خلوت این کار را انجام دهید.
. ریش خود را به طور مرتب کوتاه کنید.

. کمتر آرایش کنید و اگر می توانید از خیر این کار بگذرید.
پارابن هستند  و  نگهدارنده  زیادی  میزان  آرایشی معطر که حاوی  لوازم  از   .

بپرهیزید.
. بهتر است صبح ها به کرم مرطوب کننده بسنده کنید و شب ها طبق برنامه 

عادی روزمره تان کرم ضدچروک بزنید.
. با محصولاتی که pH خنثی دارند و یا کمتر اسیدی هستند پوست خود را تمیز 

کنید تا تعادل میکروبیوم پوست حفظ شود.
. عصرها بعد از اتمام کار و درآوردن ماسک به پوست خود کرم بزنید.

. ویتامین ث مصرف کنید چون این ویتامین باعث تقویت جداره مویرگ ها 
می شود.

. مصرف مواد غذایی شیرین را کاهش دهید چون این مواد غذایی باعث تحریک 
ترشح سبوم شده و در نتیجه بیشتر در معرض جوش قرار می گیرید.

. مصرف محصولات لبنی تهیه شده از شیر گاو خام را کاهش دهید بخصوص 
اگر دچار آکنه یا اگزما هستید.

. ماسکی انتخاب کنید که با آن احساس راحتی بیشتری دارید.
. از ماسک های تهیه شده از جنس نئوپرن بخصوص برای افرادی که به لاتکس 
حساسیت دارند و همچنین ماسک های بسیار تیره که حاوی ترکیبات محرک 
پوست هستند بپرهیزید چون این ترکیبات باعث آسیب های بیشتر به پوست 
می شود. بهتر است از ماسک های جراحی یا ماسک های نخی با رنگ های خنثی 

یا کم رنگ استفاده کنید.

روش های مقابله با مشکلات ناشی از ماسک زدن؛

کرونا ویروس: گرمای تابستان و مشکل تحمل ماسک
زینک؛ یک ماده مغذی که اغلب نادیده گرفته می شود

روی بدنتان کم شده؟!

روی یک ماده معدنی ضروری است و از آنجا که بدنتان قادر به تولید یا ذخیره آن 
نیست، شما باید مواد غذایی حاوی این ماده مهم را در برنامه غذایی خود بگنجانید.

 اگرچه ممکن است تا به حال زیاد درباره روی، مثلًا به اندازه ویتامین C، نشنیده 
باشید؛ اما این ماده ی معدنی کارهای زیادی در بدنتان انجام می دهد.در واقع، این ماده 
معدنی که اغلب نادیده گرفته می شود، برای سیستم ایمنی بدن، بهبود زخم ها و سنتز 
پروتئین مهم است. همچنین به حفظ حس چشایی و بویایی شما کمک می کند، که 

قطعاً نمی خواهید این توانایی ها را از دست بدهید.
بر اساس تحقیقات منتشرشده در سال 2015، فواید ایمنی روی به حدی زیاد است 
که ممکن است طول مدت و شدت سرماخوردگی را کاهش دهد. روی در توسعه 
سلول هایی که وظیفه دفاع از بدن شما در برابر سموم یا تهدید مواد خارجی را دارند، 

کمک می کند.
خوشبختانه، شما به مقدار بالایی از این ماده معدنی احتیاج ندارید. طبق آمار، زنان 

بالغ به روزانه 8 میلی گرم روی احتیاج دارند. )زنان باردار و شیرده نیاز بیشتری دارند(
هنگامی که دچار کمبود روی هستید، سیستم دفاعی بدن باید بهای آن را بپردازد و در 

نتیجه شما مستعد ابتلا به بیماری خواهید شد.
اگرچه اکثر مردم نیازی به نگرانی در مورد کمبود روی ندارند؛ اما گروه های خاصی 
از جمله افراد دارای اختلالات گوارشی و بیماری های مزمن و زنان باردار و شیرده، در 

معرض خطر بیشتری قرار دارند.
گیاه خواران و افراد وگان نیز ممکن است کمبود این ماده معدنی را تجربه کنند، زیرا 
جذب روی موجود در مواد غذایی گیاهی از گیاهان نسبت به منابع حیوانی سخت تر 

است.
برای بهره بردن از خواص روی، این مواد غذایی را، که همگی غنی از این ماده معدنی 

هستند، در برنامه غذایی خود قرار دهید:
۱. دانه کدوتنبل

اگر به دنبال یک منبع گیاهی روی هستید که بتوانید به آسانی به وعده های غذایی 
خود اضافه کنید، با دانه کدوتنبل همراه شوید. هر اونس )حدود 28 گرم( نه تنها 2.2 
میلی گرم روی )28 درصد مقدار توصیه شده روزانه یک خانم(، بلکه 8.5 گرم پروتئین 
گیاهی نیز دارد. بعلاوه، برخی شواهد حاکی از آن است که مصرف رژیم غذایی سرشار 

از دانه کدوتنبل می تواند خطر ابتلا به برخی از سرطان ها را کاهش دهد.
در هر وعده 1 اونسی تخمه کدوتنبل: 158 کالری، 13.9 گرم چربی )2.5 گرم 
اشباع(، 2 میلی گرم سدیم، 3 گرم کربوهیدرات، 0.4 گرم قند، 1.7 گرم فیبر و 8.5 

گرم پروتئین وجود دارد.
۲. جو دو سر

در مورد جو دوسر چه چیزی را دوست ندارید؟ ارزان، پرکاربرد و خیلی راحت و در 
دسترس است. جو نه تنها حاوی فیبر محلول است که با کاهش خطر ابتلا به بیماری 
قلبی ارتباط دارد، بلکه نصف فنجان جو دوسر حاوی 1.3 میلی گرم روی نیز هست، که 
16 درصد از نیاز روزانه یک خانم را برطرف می کند. پس این را به عنوان دلیل دیگری 

برای اضافه کردن جو دوسر به صبحانه تان در نظر بگیرید.
در هر فنجان جو دوسر )پخته نشده(: 148 کالری، 2.8 گرم چربی )0.4 گرم 
اشباع(، 1.2 میلی گرم سدیم، 27 گرم کربوهیدرات، 0.6 گرم قند، 3.8 گرم فیبر و 

5.5 گرم پروتئین وجود دارد.
3. گوشت گاو بدون چربی

متخصصان محدود کردن مصرف گوشت قرمز را بیش از چند بار در هفته توصیه 
نمی کنند، زیرا گوشت گاو بدون چربی هنوز هم می تواند بخشی سالم از رژیم غذایی 

شما باشد.
گوشت گاو 95 درصد بدون چربی یا گوشت راسته را انتخاب کنید و به ازای هر 4 
اونس، 5.7 میلی گرم روی به دست بیاورید. این مقدار کمی بیش از 70 درصد از نیاز 

روزانه توصیه شده است.
در هر وعده 4 اونسی گوشت گاو )حدود 115 گرم( : 155 کالری، 5.65 گرم چربی 
)2.5 گرم اشباع(، 75 میلی گرم سدیم، 0 گرم کربوهیدرات، 0 گرم قند، 0 گرم فیبر و 

24 گرم پروتئین وجود دارد.
۴. شاهدانه

به دنبال منابع روی گیاهی هستید؟ شاهدانه یا همان دانه های کنف بهترین انتخاب 
هستند. آن ها غنی از چربی های اشباع نشده سالم هستند و یک وعده از آن که معادل 
سه قاشق غذاخوری است، حاوی 3 میلی گرم روی می باشد که 38 درصد از مقدار 

توصیه شده روزانه برای خانم ها است.
این دانه ها از نظر آمینواسید آرژنین نیز غنی بوده، که تحقیقات نشان می دهد به 
کاهش خطر ابتلا به بیماری های قلبی کمک می کند. سعی کنید آن ها را روی ماست 

یا سالاد خود بپاشید.
در هر وعده یعنی 3 قاشق غذاخوری دانه کنف: 166 کالری، 14.5 گرم چربی 
)1.5 گرم اشباع(، 2 میلی گرم سدیم، 2.5 گرم کربوهیدرات، 0.5 گرم قند، 1 گرم 

فیبر و 9.5 گرم پروتئین وجود دارد.
5. نخود

اگر می خواهید سطح روی بدنتان را بدون خوردن گوشت بالا ببرید، حبوبات یکی 
دیگر از گزینه های عالی گیاهی است. یک فنجان نخود پخته شده یا کنسرو شده حاوی 

فیبر و پروتئین است و دارای 2.5 میلی گرم روی )31 درصد از نیاز روزانه خانم ها(.
مانند سایر حبوبات، نخود نیز مزایای بی شماری دیگری را نیز داراست. طبق یک 
مطالعه، خوردن هر روزه نخود به شما کمک می کند در بین وعده های غذایی احساس 
سیری رضایت بخش و بیشتری داشته باشید. اضافه کردن آن ها به یک وعده غذایی 
همچنین می تواند به ثابت نگه داشتن قند خونتان کمک کند، که این بدان معنی است 

که بعداً دچار افت انرژی نمی شوید.
در هر وعده یعنی هر 1 فنجان نخود: 269 کالری، 4 گرم چربی )0.5 گرم اشباع(، 
68 میلی گرم سدیم، 45 گرم کربوهیدرات، 8 گرم قند، 12.5 گرم فیبر و 14.5 گرم 

پروتئین وجود دارد.
۶. لوبیا سیاه

از دیگر منابع گیاهی عالی روی می توان به لوبیای سیاه اشاره کرد. یک فنجان لوبیای 
سیاه پخته شده را روی سالاد بریزید و 2 میلی گرم روی یا 25 درصد از نیاز روزانه خود را 
دریافت نمایید. این لوبیا همچنین از نظر آهن، فسفر، کلسیم و منیزیم بسیار غنی است 

و از سلامتی بدن حمایت می کند و برای سلامت استخوان بسیار مهم است.
در هر وعده لوبیای سیاه یعنی 1 فنجان: 227 کالری، 1 گرم چربی )0 گرم اشباع(، 
2 میلی گرم سدیم، 41 گرم کربوهیدرات، 0.5 گرم قند، 15 گرم فیبر و 15 گرم پروتئین 

وجود دارد.
۷. ماست یونانی

ماست یونانی فواید بسیار زیادی برای سلامتی دارد که در اینجا یکی دیگر از آن ها را 
به این لیست اضافه می کنیم: یک ظرف هفت اونسی )حدود 200 سی سی( ماست 
یونانی ساده و کم چرب، 1.5 میلی گرم روی دارد که 19 درصد از نیاز روزانه یک زن 

است. همچنین سرشار از پروبیوتیک های تقویت کننده گوارش است.
در هر وعده 7 اونسی از ماست یونانی: 146 کالری، 4 گرم چربی )2.5 گرم اشباع(، 
68 میلی گرم سدیم، 8 گرم کربوهیدرات، 7 گرم قند، 0 گرم فیبر و 20 گرم پروتئین 

وجود دارد.
8. بادام هندی

بادام هندی یکی از سالم ترین و خوشمزه ترین آجیل ها است، چه آن ها را بو داده و چه 
خام بخورید، در هر اونس )حدود 28 گرم( تقریباً بیش از 1.5 میلی گرم روی خواهید 
داشت. )20 درصد نیاز روزانه خانم ها!( در یک مطالعه که در مجله تغذیه منتشر شده 
است، نشان داده شد که بادام هندی همچنین دارای چربی اشباع نشده سالم است. 
 HDL خوردن مرتب آن ها ممکن است به کاهش فشارخون و بالا رفتن سطح کلسترول
سالم کمک کند. در هر وعده بادام هندی یعنی 1 اونس: 157 کالری، 12 گرم چربی 
)2 گرم اشباع(، 8.5 گرم کربوهیدرات، 1.5 گرم قند، 3 میلی گرم سدیم، 1 گرم فیبر 

و 5 گرم پروتئین وجود دارد.



دوشنبه -بیست وسوم تیر ماه 1399-    سال بیست  و سوم -   شماره 45073

 توسعه تولید و صادرات مهمترین راهکار مقابله با تحریم  و تامین ارز موردنیاز 
فعالیت های اقتصادی است و به همین خاطر سیاست های تشویقی و حمایتی 
برای تسهیل شرایط حضور سرمایه گذاران در اولویت کاری دستگاه های اجرایی 

استان قم قرار دارد.
درحال حاضر استفاده از ظرفیت بخش  خصوصی و سرمایه گذاران برای توسعه 
بخش های تولیدی و صادراتی استان نه تنها فرصت بلکه یک ضرورت است چراکه 
با این راهبرد می توان محدودیت منابع دولتی را برای اجرای طرح های بزرگ 

برطرف کرد و فرصت های متعدد شغلی به وجود آورد.
از طرف دیگر با افزایش توان تولید،  شرایط برای صادرات محصولات به بازارهای 
منطقه ای و بین المللی بهتر از قبل فراهم  می شود و درآمد ارزی خوبی در اختیار 
سرمایه گذاران و مجموعه استان قرار خواهد گرفت که موجب سرعت یافتن روند 

توسعه اقتصادی قم می شود.
درخصوص  استان  مسئولان  از  شماری  نظر  ایرنا  خبرنگار  رابطه  همین  در 
راهکارهای درنظر گرفته شده برای حمایت از سرمایه گذاران در مسیر توسعه هرچه 

بیشتر حوزه تولید و صادرات قم را جویا شد.
موانع سرمایه گذاری در قم برداشته شود

پیرامون همین موضوع، استاندار قم با اشاره به ضرورت تسریع در رفع موانع 
حضور سرمایه گذاران در این استان گفت: مدیریت استان از حضور سرمایه گذاران 

داخلی و خارجی در مسیر توسعه استان استقبال می کند.
بهرام سرمست با اشاره به لزوم توسعه واحدهای تولیدی و افزایش اشتغال بومی 
در قم  و اهتمام مدیریت استان به تحقق این امر درسال جهش تولید اظهارداشت: 
حمایت و تسهیل فرآیندهای اجرایی لازم جهت سرمایه گذاری در طرح های 
توسعه محور و لزوم مشارکت و همراهی جدی دستگاه های متولی ضروری است.

وی تعامل و تسهیل حضور سرمایه گذاران خارجی را مبنای توسعه اقتصادی در 
استان دانست و افزود: تحقق شعار جهش تولید بدون مشارکت تولیدکنندگان و 

سرمایه گذاران بخش خصوصی امکان پذیر نخواهد بود.
موانع  رفع  و تسریع در  و تسهیل شرایط  پیگیری  بر  استاندار قم همچنین 

سرمایه گذاری از سوی دستگاه های اجرایی استان تأکید کرد.
قم امن ترین استان برای سرمایه گذاری شناخته شد

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم نیز گفت: در پایش امنیت 
سرمایه گذاری استان ها توسط مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی، قم 

به عنوان استان برتر کشور معرفی  شده است.
مهرداد غضنفری بیان داشت: بنابراعلام نتیجه مطالعات مرکز پژوهش های 
مجلس شورای اسلامی از وضعیت امنیت سرمایه گذاری استان ها در تابستان 
98، قم با قرار گرفتن درجایگاه نخست این پایش، عنوان مناسب ترین استان 

ازنظر امنیت سرمایه گذاری را به خود اختصاص داده است.
وی بابیان این که ارزیابی و مطالعه آماری مذکور هرساله به صورت فصلی و با 
لحاظ مجموعه عوامل، شاخص ها و مولفه های اثرگذار بر امنیت سرمایه گذاری 
و به تفکیک استان های مختلف کشور انجام و نتایج آن منتشر می شود تصریح 
کرد: در سال های اخیر و با نگاه مثبت و حمایتی ارکان حاکمیت در استان به ویژه 
استاندار، شاهد تلاش ها و برنامه ریزی های بسیار منسجمی برای بهبود فضای 
کسب وکار و تسهیل شرایط سرمایه گذاری در استان هستیم و در 2 سال گذشته 

همواره استان قم جز سه استان برتر در این زمینه بوده است.
اقتصادی  و فعالان  از تلاش های دستگاه های دست اندرکار  با قدردانی  وی 
قم خواستار تداوم و استمرار رویکرد حمایت و رفع موانع سرمایه گذاری توسط 

دستگاه های مسئول در استان شد.
حمایت از تولید در قم تنها یک شعار نیست 

رییس سازمان صنعت،  معدن و تجارت قم نیز گفت: آمارها به خوبی نشان 
می دهد این استان در حال حرکت به سمت تولید محوری و گسترش فعالیت های 

صنعتی پیشرو برای تامین محصولات موردنیاز و صادرات مازاد آن است.
محمود سیجانی بیان کرد: حمایت از سرمایه گذاران درسال جهش تولید،  
اولویت اصلی برنامه های اقتصادی قم است تا علاوه بر حفظ ظرفیت موجود،  

وضعیت تولید و اشتغال استان ارتقا یابد.
وی ادامه داد: در این زمینه، کارهای عملی قابل توجهی از ارائه تسهیلات بانکی 
تا تسهیل صدور مجوزها، موردنظر است و مسئولان استان تلاش دارند تا مراحل 
اداری لازم برای انجام فعالیت های تولیدی در قم تا حد امکان با سرعت انجام 

شود.
وی با تاکید بر اینکه حمایت از تولید در قم تنها یک شعار نیست بیان داشت: 
امروز شهرک های صنعتی قم با تقاضای بالای سرمایه گذاران برای احداث واحد 
تولیدی مواجه شده و همچنین میزان نیاز بخش صنعت به برق در قم رو به افزایش 

است که همه نشان از تقویت فعالیت های صنعتی و تولیدی در این استان دارد.
سیجانی گفت: مسئولان استان نیز هر هفته و به صورت میدانی و ستادی، 
مسائل و مشکل های واحدهای تولیدی و صنعتی فعال در قم را در قالب ستاد 
تسهیل و رفع موانع تولید بررسی و برای رفع آن دستورهای لازم را صادر می کنند 

که در اکثر موارد عملیاتی شده و نتیجه موردنظر را درپی دارد.
وی با اشاره به این که با رعایت اصول محیط زیستی توسعه فعالیت های تولیدی 
و صنعتی در قم دنبال خواهد شد،  افزود: این استان ظرفیت های خوبی برای 
صنعتی شدن ازنظر نیروی انسانی و زیرساخت های فنی دارد که باید از این 

قابلیت برای رشد اقتصاد قم به شکل مطلوب بهره برد.
فرصت های متنوع سرمایه گذاری در بخش کشاورزی قم مهیاست

 رییس سازمان جهاد کشاورزی قم نیز گفت: بخش کشاورزی استان در سال 
جهش تولید به سمت تجاری سازی محصولات پیش می رود و اکنون فرصت های 

متنوع و سودآوری برای حضور سرمایه گذاران در این بخش فراهم شده است.
عباس پورمیدانی بیان کرد: قم با تولید سالانه 805 هزار تن انواع محصولات 
کشاورزی ازجمله استان های پیشرو کشور در پیاده سازی طرح جامع تغییر الگوی 
کشت است که با این روش علاوه بر کاهش مصرف آب و سایر نهاده های موردنیاز 
کشاورزی، میزان تولید محصولات افزایش فراوانی خواهد یافت و فرصت خوبی 

برای سرمایه گذاری در توسعه هرچه بیشتر این بخش فراهم خواهد آمد.
نوین، توسعه کشت های  آبیاری  از روش های  افزود: همچنین استفاده  وی 
دیگر  از  غذایی  و  تبدیلی  صنایع  گسترش  و  دارویی  گیاهان  کشت  گلخانه،  
راهبردهای سازمان جهاد کشاورزی قم در سال جهش تولید است که در هرکدام 

از این موارد شرایط برای سرمایه گذاری سودآور مهیاست.
وی با اشاره به جایگاه صنعت شیلات در قم، ادامه داد: در بخش شیلات نیز 
سالانه حدود دو هزار تن محصول در قم تولید می شود و این استان ازجمله مناطق 
پیشگام کشور در تولید خاویار و گوشت ماهیان خاویاری است،  همچنین به زودی 
شهرک تخصصی شیلات در این استان به بهره برداری خواهد رسید که نقش 

مهمی در توسعه صنعت آبزی پروی قم خواهد داشت.
پورمیدانی گفت: تولید گسترده ماهی تیلاپیا در استخرهای مناسب و همچنین 
توجه به فرصت اقتصادی پرورش ماهیان زینتی از دیگر بخش هایی است که در 

صنعت آبزی پروی قم جریان دارد.
وی با اشاره به فرصت های سرمایه گذاری در بخش دام و طیور استان نیز بیان 
کرد: در تولید محصولات دامی نیز قم از گذشته های دور یکی از قطب های اصلی 
پرورش دام و طیور کشور بوده و هم اکنون نیز بسیاری از تولیدهای دامی استان 
علاوه بر تامین نیاز بازار قم به سایر نقاط کشور صادر می شود، در همین رابطه 
برنامه های گسترده ای در بخش دام و طیور استان در جریان است که ازجمله 
مهمترین  آن ها خودکفایی در تولید علوفه موردنیاز، اصلاح نژاد و افزایش ضریب 

تبدیل دام  و طیور پرورشی استان است.
۱8 هزار تن کالا از گمرکات قم صادر شد

مدیرکل گمرکات قم نیز با اشاره به آخرین آمار صادرات استان گفت: از ابتدای 
سال جاری تا پایان خردادماه، 17هزار و 845 تن انواع کالا از گمرکات استان قم به 

کشورهای مختلف صادر شده است.
محمد خلیلی افزود: محصول های تولیدشده در واحدهای صنعتی قم در 
بسیاری از بخش ها، قابلیت رقابت با کالای مشابه را در بازارهای بین المللی دارند 
و هرگونه سرمایه گذاری جدید در این حوزه،  موجب بزرگ شدن اقتصاد استان 
خواهد شد. وی با اشاره به تنوع بالای کالاهای صادراتی استان، ادامه داد: تنها 
در سه ماه ابتدایی سال جاری، کالاهایی از قبیل گرانول، کفش و صندل،  شمش 
سرب، مفتول مسی و محصولات پلاستیکی و شیمیایی به ارزش 21 میلیون و 
700 هزار دلار به کشورهایی همچون عراق،  افغانستان،  امارات،  هند،  پاکستان و 

ازبکستان صادرشده است.
وی ادامه داد:  در همین رابطه درآمد گمرکات استان نیز به 28 میلیارد تومان 
رسید که از مجموع کل درآمد،  مبلغ 224 میلیون تومان درآمد استانی بوده است.
خلیلی افزود: همچنین دراین مدت مقدار 16هزار و 595 تن کالا از سایر 
گمرکات به گمرکات استان قم ترانزیت شده است که همه این آمارها نشان از 

جایگاه مهم تجارت در قم دارد.
بر اساس آخرین آمار حجم سرمایه گذاری انجام شده برای واحدهای صنعتی و 
معدنی موجود استان قم بیش از50 و یکهزار میلیارد ریال است که با این حجم 
از سرمایه گذاری صورت گرفته در 2هزار و 231 واحد صنعتی و صنایع معدنی 
ایجادشده است؛ همچنین  اشتغال  تن فرصت  و 804  برای 56 هزار  استان 
سلفچگان،  نشر،  و  چاپ  الغدیر،  شکوهیه،  صنعتی  شهرک  هفت  دارای  قم 
محمودآباد، ثامن الائمه )ع( - قنوات - و فناوری اطلاعات و ارتباطات )I.C.T( و 

چهار ناحیه صنعتی خورآباد، دستجرد، سیرو و طغرود است.

معاون هماهنگی امور زائرین استانداری قم تاکید کرد:

لزوم ساماندهی هرچه سریع تر اطراف 
کوه خضر نبی)ع (

معاون هماهنگی امور زائرین استانداری قم با تأکید بر لزوم ساماندهی هر چه سریع تر 
اطراف کوه خضر نبی)ع( گفت: یکی از مهم ترین دلایل نابسامانی این مکان، نظارت چند 

دستگاه حاکمیتی بر آن است.
یونس عالی پور درجلسه بررسی ساماندهی اطراف کوه خضر نبی )ع( اظهار داشت: 
کوه خضر نبی )ع( ازجمله مکان های زیارتی و سیاحتی استان قم است که طبق اسناد 
تاریخی و اظهارات باستان شناسان قدمتی بالغ بر 3 هزار سال دارد و هرساله میزبان 

گردشگران و بازدیدکنندگان بسیاری از سراسر ایران است.
معاون هماهنگی امور زائرین استانداری قم بیان کرد: زمانی طلاب و علمای بزرگی 
برای عبادت و چله نشینی به این مکان مقدس می رفتند و این مکان از جایگاه ویژه ای 
برخوردار است. عالی پور با تأکید بر لزوم ساماندهی هر چه سریع تر این مکان گفت: یکی 
از مهم ترین دلایل نابسامانی این مکان، نظارت چند دستگاه حاکمیتی همچون اوقاف و 

امور خیریه، بسیج، شهرداری، فرمانداری و استانداری بر آن است.
وی بابیان اینکه یک پتانسیل قوی اقتصادی در این مکان نهفته است، تأکید کرد: 
ساماندهی این مکان به پول نیاز ندارد بلکه باید این چند دستگاه و ارگان را دورهم جمع 
کرده و یک هیئت امنا برایش تشکیل دهیم و این هیئت امنا ظرف حداکثر یک هفته آینده 

پیشنهادات خود را برای ساماندهی اطراف کوه خضر نبی)ع( ارائه دهد.
عالی پور بر داشتن مدیریت واحد در این مکان تأکید و خاطرنشان کرد: پیشنهاد 

می شود این مکان با رعایت همه ضوابط به بخش خصوصی داده شود.
معاون هماهنگی امور زائرین استانداری قم ادامه داد: عدم ساماندهی و کنترل این 
مکان سبب بروز برخی مشکلات اجتماعی و فرهنگی می شود و با ساماندهی آن به 

اشتغال و جلوگیری از بیکاری جوانان کمک کرد.
وی در پایان نابسامانی این مکان را حاکی از بی عرضگی مسئولان دانست و تصریح کرد: 
نابسامانی و عدم کنترل مکانی که مزار شهدای گمنام در آن قرار دارد و جایی برای عبادت 
عرفا و بزرگان دینی بوده دور از شأن مسئولان استان بوده و باید هر چه سریع تر نسبت به 

ساماندهی آن اقدام کنیم.
عالی پور در پایان خاطرنشان کرد: مسئولان استان هر چه سریع تر نسبت به ساماندهی 

اطراف کوه خضر نبی)ع( اقدام کرده و برای پیاده رو کردن آن اهتمام داشته باشند.
 

رییس مرکز مدیریت راه های استان قم خبرداد:

فعالیت7۱ دوربین ثبت تخلف در 
محورهای مواصلاتی قم

رییس مرکز مدیریت راه های استان قم گفت: در حال حاضر 71 دوربین ثبت تخلف در 
محورهای مواصلاتی این استان نصب  شده است که قابلیت ثبت تخلف به صورت لحظه ای 

دارند.
جواد شاکری افزود: در آزادراه قم- تهران 11 دوربین، بزرگراه قم- سلفچگان هشت، قم- 

گرمسار هشت و 42 دوربین نیز در سایر محورهای مواصلاتی قم فعال است.
وی اضافه کرد: این دوربین ها به صورت لحظه ای، میانگین سرعت خودروها را ثبت 
می نمایند و چنانچه راننده هنگام رسیدن به دوربین سرعت خود را کاهش دهد، تخلف 
وی توسط دوربین ها ثبت می شود. وی خاطرنشان کرد: اخیرا چهار دوربین ثبت تخلف 

سرعت در محور قم- سلفچگان نصب شده است که تا پایان ماه جاری فعال خواهد شد.
به گفته شاکری، اولویت نصب دوربین با راه های اصلی و شریانی است تا نظارت جدی 

بر این سرعت خودروها در محورهای اصلی صورت گیرد.
وی گفت: 23 دوربین نظارتی تصویری نیز در محورهای مواصلاتی نصب است که از 

طریق آن ها ترافیک و وضعیت جوی محورها رصد می شود.
وی افزود: این دوربین ها در محورهای شریانی و کوهستانی از جمله فوجرد، راهجرد به 

سمت کهک و سه راهی قبادبزن نصب است.
رییس مرکز مدیریت راه های قم افزود: کارشناسان در مرکز مدیریت اطلاعات راه ها با 
شماره 141 به صورت شبانه روزی پاسخگوی تلفن شهروندان هستند تا آخرین وضعیت 

جوی، ترافیکی و مشکلات راه ها را دریافت و نسبت به رفع آن ها اقدام نمایند.
وی اضافه کرد: در گذشته کارشناسان ستادی و استان تهران اطلاعات را دریافت 
می کردند که از چند هفته گذشته این مسوولیت به کارشناسان محدوده هر استانی 
واگذارشده است. طول آزادراه های قم 213 کیلومتر، بزرگراه ها 232 کیلومتر، راه های 

اصلی 154 کیلومتر و فرعی و روستایی یک هزار و 210 کیلومتر است.
 

دبیر اجرایی جشنواره :

اختتامیه جشنواره ملی هشت نوشت به 
شهریورماه موکول شد

 دبیر اجرایی سومین جشنواره و مسابقه ملی فیلم نامه نویسی »هشت نوشت« با اشاره 
به ارسال 200 فیلم نامه از سراسر کشور به دبیرخانه این جشنواره گفت: اختتامیه این 
جشنواره که قرار بود در خردادماه سال جاری برگزار شود به شهریورماه امسال موکول شد.
رضا ابوذر افزود: اختتامیه این جشنواره که قرار بود سوم خردادماه هم زمان با سالروز 

آزادسازی خرمشهر در قم برگزار شود به دلیل شرایط ناشی از شیوع کرونا به تعویق افتاد.
وی افزود: هدف از برگزاری این جشنواره،  جمع آوری و ساماندهی فیلم نامه های کوتاه 
دفاع مقدس و ایجاد انگیزه در بین هنرمندان سراسر کشور برای تحقیق، بررسی و معرفی 

رشادت های شهدا و رزمندگان اسلام در طول سال های حماسه و ایثار است.
وی بابیان اینکه این جشنواره ازجمله برنامه های ذیل کنگره ملی 6 هزار شهید استان قم 
است، ادامه داد: یکی از مشکلات مهم در حوزه فیلم های دفاع مقدس،  ضعف فیلم نامه 
در این زمینه است که این جشنواره به دنبال برطرف کردن این ضعف با ایجاد انگیزه در 
بین هنرمندان است. ابوذر اظهار داشت: محورهای فیلم نامه نویسی کوتاه این جشنواره، 
موضوع هایی همچون حضور جوانان در جبهه، نقش خانواده ها در پشتیبانی از رزمندگان 
اسلام، مفهوم انتظار در نگاه خانواده های ایثارگران، اقتصاد مقاومتی، حجاب و عفاف و 
امربه معروف و نهی از منکر در وصایای شهدا و سیره رزمندگان، نگاه طنز به جبهه، دفاع از 
حرم، بیداری اسلامی، سردار شهید قاسم سلیمانی، شهدای هسته ای و ترور و نام گذاری 

معابر به نام شهدا را در بر می گیرد.
 

رییس مرکز بهداشت:

 هشت تالار پذیرایی در قم پلمب شد
 رییس مرکز بهداشت قم گفت: در بازرسی کارشناسان مرکز بهداشت از مراکز مختلف 
صنفی در سطح استان، هشت تالار پذیرایی به دلیل رعایت نکردن دستورالعمل های 

بهداشتی پلمب شدند.
سیامک محبی افزود: بازرسان مرکز بهداشت از 14 تا 20 تیر، 2 هزار و 579 بازرسی از 
مراکز مختلف انجام دادند که رعایت بهداشت توسط یک هزار و 571 مرکز ثبت شد. وی 
اضافه کرد: در این مدت 102 نمونه برداری از آب و مواد غذایی انجام و همچنین سه هزار 
و 716 کیلوگرم موادغذایی غیربهداشتی معدوم شد. وی ادامه داد: در این بازدیدها 206 
واحد صنفی نیز به دلیل رعایت نکردن برخی دستورالعمل ها اخطار گرفتند. محبی با بیان 
این که در این مدت 30 شکایت مردمی به سامانه 190 مورد رسیدگی قرار گرفت، بیان 
کرد: بازرسی از 35 تالار، 2 داروخانه، 2 فروشگاه زنجیره ای، 14 اداره و سازمان، 65 دفتر 
پیشخوان، سه گاراژ ضایعات و 34 بانک نیز از جمله اقدام های کارشناسان مرکز بهداشت 
بوده است. به گفته وی، 206 بازرسی از کارگاه و کارخانه، 18 مورد بررسی مشاغل 
سخت و زیان آور و همچنین پیگیری و نظارت بر رعایت اصول تامین سلامت شاغلین در 
مراکز خدمات جامع سلامت روستایی و خانه های بهداشت از دیگر اقدام ها می باشد. 
وی خاطرنشان کرد: هشت مورد نظارت بر دفن اموات، 10 مورد نظارت بر گندزدایی 
آمبولانس و 82 مورد ارزیابی حال بیماران مبتلا به کرونا در هفته گذشته انجام شده است.

 
در گالری شهید آوینی :

نخستین نمایشگاه نقاشی پشت شیشه قم 
برپا شد

 نخستین نمایشگاه نقاشی پشت شیشه قم با عنوان »شاهنامه به روایت رنگ و شیشه« با 
ارائه 31 اثر از 2 هنرمند بانوی استان روز شنبه در گالری شهید آوینی این استان برپا شد.
زهرا رازی پور یکی از هنرمندان این آثار در حاشیه این افتتاحیه در گفت و گو با خبرنگار 
ایرنا افزود: نقاشی پشت شیشه به صورت بازآفرینی آثار است و آثار ارائه شده این نمایشگاه 
نیز از شاهنامه چاپ سنگی میرزاعلی قلی خویی پیشکسوت و از جمله نوابغ چاپ سنگی 

دوره قاجار اقتباس شده است.

مدیرحوزه های علمیه:

جامعه هنری حوزه باید آتش به اختیار 
پیش برود

 مدیر حوزه های علمیه کشور گفت: جامعه هنری حوزه باید روی پای خود 
ایستاده و آتش به اختیار پیش برود و سپس ما را به همراه خود بکشاند.

به گزارش شنبه شب مرکز خبر، آیت الله علیرضا اعرافی در آیین پایانی هفتمین 
جشنواره هنر آسمانی که در سالن همایش های مدرسه معصومیه برگزار شد، 
اظهار داشت:  هنر می تواند آدمی را به پرتگاه ببرد، همچنین می تواند او را به 

عرش برین هدایت کند، ارزش هنر در این است که در دسته دوم قرار گیرد.
وی  هنر زبانی را هنری پایه دانست و گفت: بسیاری از هنرها امکانات بیرونی می 
خواهد و باید لوازمی باشد تا خلق شود، اما در هنر بیانی وجود انسان کافی بوده 

و با انسان است، هر جا که باشد و بدون ابزار بیرونی قابل پردازش و رشد است.
وی افزود: ذات حوزه باید ذاتی هنری با ممیزات مطرح شده باشد و علی رغم 

کارهایی که انجام شده، فاصله ما با آنچه که در ذات حوزه است، بسیار است.
مدیر حوزه های علمیه گفت: آنچه در منشور حوزه طراحی شده، تجلی تمام 
حقیقت حوزه و دورنمایه فکری و معرفتی آن در آینه هنر است که جمله راهبردی 
بوده و در اسناد بالادستی مورد تاکید قرار گرفته است. آیت الله اعرافی ادامه داد: 
تجلی اسلام و دین و حوزه های علمیه در قالب هنر و ادب و بویژه هنر بیانی و 
زبانی از جمله اهدافی است که طلبه های هنرمند حوزه باید آن را تعقیب کنند. 
وی تاکید کرد: بعد از چهار سال عرض می کنم، برغم کارهایی که انجام شده 
است، اقدامهای انجام شده مطلقا رضایت بخش نیست. عضو جامعه مدرسین 
خاطرنشان کرد: یک ماه اخیر درختواره رشته ای حوزه تدوین و نهایی شد و هم 
اکنون 100 رشته آن سرفصل نویسی شده و نقشه اجرای آن در حال آماده شدن 
است  وی گفت:  در این درختواره قریب به 10 شاخه مرتبط به رشته هنر ایجاد 
شده و به تدریج به نتیجه خواهد رسید، جامعه هنری حوزه باید روی پای خود 

ایستاده و آتش به اختیار پیش برود و سپس ما را به همراه خود بکشاند.
 

رئیس ستاد شهر هوشمند شهرداری قم :

هنوز شهر هوشمند به قانون
 تبدیل نشده است

رئیس ستاد شهر هوشمند شهرداری قم گفت: با توجه به اینکه هنوز شهر 
هوشمند به قانون تبدیل نشده، متولی ندارد و تنها دولت الکترونیک دارای متولی 

است که آن هم از اجرای کوچک شهر هوشمند است.
همایون یزدان پناه با اشاره به اهمیت تحقق شهر هوشمند اظهار داشت: با 
توجه به اینکه هنوز شهر هوشمند به قانون تبدیل نشده، متولی ندارد و تنها دولت 
الکترونیک دارای متولی است که آن هم از اجرای کوچک شهر هوشمند است 
و باید به سمتی برویم که قانون مند شود و متولی داشته باشد. وی با بیان اینکه 
شهرداری قم، خارج از وظایف بر روی شهر هوشمند هزینه کرده است تا ضرورت 
آن را تبیین کند و این امر تبدیل به قانون شود، تصریح کرد: شهر هوشمند باید با 
همراهی بخش دولتی، خصوصی و مردم توسعه یابد و خدمات یکپارچه و هماهنگ 
شود و این هماهنگی فرهنگ می خواهد. رئیس ستاد شهر هوشمند شهرداری قم 
خاطرنشان کرد: باید به سمت و سویی حرکت کرد که تحقق شهر هوشمند جزئی 
از مطالبات مردم شود، به ویژه در حوزه خدمات شهری که بسیار گسترده است باید 
تحولات مهمی صورت بگیرد، هماهنگی در جهت تبادل اطلاعات هنوز به رشد 
چشمگیری نرسیده و باید هماهنگی را به 80 درصد برسانیم. وی عنوان کرد: در 
مسیر تحقق شهر هوشمند، نیاز به چابک سازی، سرعت عمل در کار، یادگیری 
مستمر در مسیر رشد، به روزرسانی اطلاعات، ارتقای فرهنگ مشارکت و همکاری 
بین دستگاه ها و مردم داریم. یزدان پناه ادامه داد: در توسعه شهر هوشمند، نیاز 
به مشتری محور و خلاقیت داریم و در این خلاقیت باید از ظرفیت استارت آپ ها 
، جوانان و سازمان های مردم نهاد استفاده کنیم، همچنین باید از راه های اصولی 
و تعامل میان مدیران و شهروندان در تحقق اهداف تلاش کنیم. رئیس ستاد شهر 
هوشمند شهرداری قم با تأکید بر اینکه شهر هوشمند، مؤلفه ای مهم در جلوگیری 
از فساد اداری و ایجاد شفاف سازی ارتقای مدیریت شهری است، اضافه کرد: 
هوشمندسازی تنها شامل فناوری نمی شود و ایران از دیرباز در هوشمندسازی 
پیشتاز بوده و وجود بادگیرها و قنات ها یک شیوه هوشمندانه در زندگی ایرانیان 

را به تصویر می کشد.
 

مدیرکل آموزش و پرورش استان قم  خبرداد:

افزایش ۱۰ هزاردانش آموزان در سال 
تحصیلی جدید

مدیرکل آموزش و پرورش استان قم گفت: با توجه به افزایش 10 هزارنفری 
دانش آموزان در سال جدید مجموعاً 275 هزار دانش آموز در مدارس قم مشغول 

به تحصیل خواهند شد. 
پایه های  به آغاز ثبت نام دانش آموزان در  با اشاره   ،  حمیدرضا شیخ الاسلام 
مختلف تحصیلی از نیمه تیرماه اظهار داشت: با توجه به افزایش 10 هزارنفری 
دانش آموزان در سال جدید مجموعاً 275 هزار دانش آموز در مدارس قم مشغول 
به تحصیل خواهند شد و والدین نیز دغدغه ثبت نام فرزندانشان را نداشته باشند، 

چراکه شاخص برنامه های آموزش و پرورش سلامت دانش آموزان ما خواهد بود.
مدیرکل آموزش و پرورش استان قم بررسی سناریوهای مختلفی را در بحث 
بازگشایی مدارس مطرح ساخت و گفت: با توجه به وضعیت استان نسبت به 
بیماری و احتمال زرد یا حتی قرمز بودن شرایط در ماه های آینده، بحث تراکم 
پیدا می کند. وی  بسیاری  اهمیت  از فضای مجازی  استفاده  و  آموزان  دانش 
همراهی اولیاء را در این راستا قابل تقدیر دانست و تصریح کرد: به منظور حفظ 
جان دانش آموزان عزیزمان بحث ایجاد فضای جدید آموزشی و دو شیفته شدن 
برخی مدارس و مدیریت سرانه فاصله گذاری اجتماعی و محدود شدن تعداد 
دانش آموزان در هر نوبت در دست اقدام قرار گرفت. شیخ الاسلام با اشاره به 
زمان برگزاری کنکور سراسری بنا بر اعلام سازمان سنجش عنوان کرد: طبق 
زمان تعیین شده مورخ 30 و 31 مردادماه آزمون با رعایت کامل نکات بهداشتی 
بین کلیه رشته ها برگزار خواهد شد و از داوطلبان دارای بیماری خاص نیز در 

محیط های امن آزمون به عمل می آید.
 

با تسهیل شرایط تولید؛

تولید ماسک در قم افزایش می یابد
کارگروه تنظیم بازار، دانشگاه علوم پزشکی را موظف کرد برای افزایش تولید 
ماسک در استان قم ، مجوز 13 واحد تولید ماسک را در اسرع وقت و به مدت 

دوماه تمدید کند.
مهرداد غضنفری، معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار با اشاره به حضور 
13 واحد تولید ماسک به صورت صنعتی و کارگاهی در استان قم گفت: ظرفیت 
تولید این واحد ها 500 هزار ماسک در روز است، اما در حال حاضر تنها 150 
هزار ماسک در این واحد ها تولید می شود که یکصدهزار آن در داروخانه ها توزیع 
می شود. غضنفری نیاز استان به ماسک را در حال حاضر 250 هزار عدد در روز 
ذکر کرد و افزود : به این منظور دانشگاه علوم پزشکی موظف شد مجوز تولید این 
واحد ها در اسرع وقت و به مدت دو ماه تمدید کند. وی خاطرنشان کرد: به منظور 
افزایش تولید ماسک، تولید ماسک های خانگی هم در دستور کار قرار گرفت و 
سازمان صمت و بسیج اصناف هم موظف شدند برای تامین مواد اولیه واحد های 
صنعتی و صنفی اقدام کنند. معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار از تامین 
نیاز روزانه استان به مرغ هم سخن گفت و افزود: در حال حاضر مرغ گرم با قیمت 
مصوب پانزده هزار و 200 تومان روزانه در استان توزیع می شود. غضنفری توزیع 
مرغ منجمد به هر میزان را از سیاست های کارگروه تنظیم بازار عنوان کرد و گفت: 
هم اکنون ذخایر کافی مرغ منجمد در استان به حدی موجود است که کارگروه با 
اختصاص 120 تن به ستاد اجرایی فرمان امام برای توزیع بین قشرهای آسیب 

پذیر استان موافقت کرد.

اجتماعی

شرایط حضور سرمایه گذاران در قم تسهیل می شود؛

ریل گذاری برای توسعه تولید و صادرات درقم

گزارش از فاطمه شیری

از  یکی  شو«  جماعت  همرنگ  رسوا،  نشوی  »خواهی 
ضرب المثل هایی است که این روزها مصداق عینی یافته، 
اگر کاری متفاوت از رفتار عمومی مردم انجام دهیم، رسوا 
خواهیم شد، مثل این روزها که اگر کسی از ماسک استفاده 
کند برخی دیگر او را به باد سخره گرفته اما غافل از آنکه در 
انزوا و تنهایی غرق شده و به ناچار به جمع خواهد پیوست. 

آنچه مسلم است انسان از رسوایی می هراسد چون عاملی 
برای انزوا و مستمسکی برای طرد افراد از جامعه می شود، 
انسان موجودی اجتماعی است و هراسی شدید از انزوا و 
انفراد دارد و این ضرب المثل تاییدی بر ارجحیت عرف بر 
سایر مولفه ها است با این وجود هنوز افرادی هستند که با 
وجود استفاده اجباری از ماسک در جامعه، نه تنها برای 
رعایت بهداشت مقاومت می کنند بلکه برای توجیه رفتارهای 
اشتباه خود، پیروان قوانین بهداشتی را به تمسخر می گیرند 
اما آنها خبر ندارند، وقتی جمع کثیری از مردم طبق یک 
قائده رفتار کنند، فردی که در این جریان قرار نگیرد منزوی 
می شود و پس از مدتی وی نیز تحت تاثیر فشار اجتماعی، 

می آموزد که باید از ماسک استفاده کند. 
لوکیشن: خط سه مترو. خانم میان سالی روی صندلی 
نشسته و کیفش را در کنار خود قرار داده است. سعی دارد 
با اینکار  فاصله گذاری اجتماعی اش را رعایت کند و مانع از 

نشستن مسافری کنار خود شود.
در همین زمان اما با توقف در یکی از ایستگاه های مترو، 
زن جوانی تازه نفس وارد قطار می شود. هنوز از راه نرسیده 
چشم می دوز به صندلی خالی که علامت هشدار فاصله 
گذاری روی آن حک شده و زن میان سال کیفش را روی آن 
قرار داده است. با این حال سعی دارد به زحمت خود را میان 

مسافرانی که نشسته تنگ هم نشسته اند، جا کند.
با اخم و ابروهای گره در هم از مسافر می خواهد کیفش 
را از روی صندلی بردارد تا او بنشیند اما زن میان سال می 
گوید این قسمت نباید بنشینی و به علامت اشاره می کند. 
همین کافی است تا زن جوان خشم خود را در قالب کلمات 

و جملات تحقیرآمیز نشان و تمسخر کردن زن میان سال 
نشان بدهد. آن هم در حالی که نه دستکشی به دست و نه 
ماسکی بر صورت دارد.»از اول راه نشسته ای و برای کیفت 
هم جا گرفته ای. خیلی نگران سلامتی ات هستی با اسنپ 
برو. چرا آمده ای مترو. کسی که نگران بهداشت و سلامت 

است و می خواهد کرونا نگیرد نباید با مترو سفر کند«. 
حال رو به جمعیت، برای اینکه هواداری در جمع پیدا کند 
با صدای بلندتری ادامه می دهد: مردم چه راحت طلب 
شده اند. هم می خواهد با مترو سفر کند هم نگران سلامتی 
اش است. تازه برای کیفش هم جا گرفته«.  مسافران قطار 
اما بی تفاوت به گفته های زن جوان صورت شان را به طرف 

دیگری می کنند. 
در نهایت اما آنقدر بحث بالا می گیرد که خانم میان سال  
بلند می شود و به گوشه دیگری از قطار که خلوت است پناه 

می برد.
اما  رسد  می  هدفش  به  شکنی  قانون  با  جوان  زن 
رفتار  اینکه  برای  وی  شود.  نمی  تمام  غرولندهایش 
اشتباهش را توجیه کند، برای هر مسافری که تازه وارد مترو 
می شوند ماجرا را از سیر تا پیاز تعریف می کند تا شاید یک 

نفر پیدا شود، حق را به او بدهد.  
در  ماسک  از  استفاده  شدن  اجباری  زمان  از  واقع  در 
فضاهای عمومی به ویژه فضاهای بسته مانند مترو، اتوبوس، 
تاکسی، بیمارستان ها و... خیلی از شهروندان در سراسر 
کشور مجاب به استفاده از این داروی پیشگیری از کرونا 

برای حفظ سلامت خود و دیگران شده اند.
اما هنوز عده ای هستند که علارغم آمار روزانه مرگ و میر 
یا انتشار کلیپ هایی از بیماران مبتلا به کرونا در بیمارستان 
ها که در حال زجر کشیدن هستند، نه تنها مقاومت نشان 
می دهند بلکه برای توجیه رفتارهای اشتباه خود، دیگرانی 
که این قوانین بهداشتی را رعایت می کنند به تمسخر می 

گیرند.
از اساتید جامعه  اعتقاد یکی  به  این درحالی است که 
را  بهداشت  افرادی که  شناسی دانشگاه شهید بهشتی، 
رعایت نمی کنند انگشت شمار هستند و در نهایت تحت 

تاثیر اکثریتی قرار خواهند گرفت که بهداشت را جدی می 
گیرند.

مهدی مالمیر در گفت و گویی افزود: این یک مکانیزم در 
جامعه شناسی است که فردی با مورد تمسخر قرار دادن 
رفتار دیگری، سعی می کند رفتار اشتباه خود را توجیه کند. 
البته از نظر فرهنگی متغیرهای اساسی و زیربنایی زیادی 
برای بروز این رفتارها وجود دارد اما واقعیت این است که 
در حال حاضر بخش زیادی از جامعه رعایت فاصله گذاری 
اجتماعی را پذیرفته اند و به آن عمل می کنند چراکه خیلی 

از آنها به طریقی با مسئله کرونا مواجه شده اند.
وی ادامه داد: در نهایت اگر این فشار جمعی ایجاد شود، 
خواه ناخواه، گروهی که مسائل بهداشتی را رعایت نمی 

کنند، تحت تاثیر اکثریت جامعه قرار خواهند گرفت.
این استاد جامعه شناسی تصریح کرد: البته این را هم باید 
در نظر گرفت که شاید یک ماسک قیمتی نداشته باشد اما 
برای قشری از جامعه که در حاشیه فرومانده اند شاید تهیه 
ماسک برای این خانواده ها مبلغ زیادی به حساب بیاید و از 

تامین آن عاجر باشند.
مالمیر در پاسخ به این سوال که مردم چه نقشی در نهادینه 
کردن رعایت بهداشت در جامعه دارند خاطرنشان کرد: قرار 
نیست مردم کار خاصی انجام دهند. همین که همگی مردم 
بهداشت را رعایت و از ماسک و دستکش استفاده کنند، این 

رفتار در جامعه عادی شده و تبدیل به هنجار می شود.
وی با اشاره به اینکه وقتی هنجار رخ دهد، فشار هنجاری 
را با خودش به همراه خواهد داشت تاکید کرد: وقتی جمع 
کثیری از مردم طبق یک قائده و قانون رفتار کنند، در نهایت 
فردی که در این جریان قرار نگیرد منزوی می شود و پس از 
مدتی همان فرد نیز تحت تاثیر فشار اجتماعی قرار می گیرد 

و خودش را کنترل می کند.
این استاد دانشگاه اضافه می کند: برای مثال وقتی مردم 
همگی از ماسک استفاده کنند، این فشار هنجاری، برای 
آن دسته انگشت شماری که از این قائده پیروی نمی کنند، 
خودکنترلی ایجاد می کند. حتی اگر باور هم نداشته باشند 

به این سمت یعنی رعایت بهداشت سوق پیدا می کنند.

برای حفظ سلامت خود و دیگران ارزش قائل شویم؛

خواهی نگیری کرونا، ماسک بزن
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 با پایان تیرماه فرصت 9 ماهه ذخیره سهمیه بنزین در کارت های سوخت تمام 
می شود و در صورتی که این فرصت تمدید نشود،  با واریز سهمیه مردادماه  60 لیتر از 

ذخیره بنزین کارت سوخت می سوزد.
24 آبان سال گذشته،   با هدف مدیریت مصرف و همچنین ایجاد فرصت برای 
صادرات فرآورده های نفتی، بنزین در ایران سهمیه بندی شد. بر اساس این تصمیم، 
 هر لیتر بنزین سهمیه ای 1500 تومان قیمت خورد و بنزین آزاد نیز 3 هزار تومان به 

فروش رسید.
در آن زمان اعلام شد افراد می توانند تا 6 ماه سهمیه بنزین خود را در کارت های 
سوخت خود ذخیره کنند به این معنا که حداکثر میزان ذخیره بنزین در کارت 

سوخت خودروهای سواری بنزینی، 360 لیتر در نظر گرفته شده بود.
البته کمتر کسی فکر می کرد به فاصله چند ماه سر و کله ویروس کرونا پیدا شود و 

مصرف سوخت و بنزین را نه در ایران که در کل جهان کاهش دهد.

با شیوع کرونا در ایران و ایجاد محدودیت ها در تردد،  مصرف بنزین به شدت پایین 
آمد و حتی در روزهایی به 40 میلیون لیتر در روز رسید. از سوی دیگر همزمانی 
محدودیت های تردد با تعطیلات عید نوروز،  باعث شد تا افرادی که بنزین سهمیه ای 
را با هدف استفاده در سفرهای نوروزی ذخیره کرده بودند،   خانه نشین شوند. 

موضوعی که ذخیره بنزین در کارت های سوخت را دست نخورده باقی گذاشت.
این در حالی بود که با پایان فروردین، فرصت 6 ماهه برای ذخیره بنزین سهمیه ای 
تمام می شد و اگر فردی از آبان ماه از بنزین سهمیه ای استفاده نکرده بود، با واریز 
کارت  در  بنزین  ذخیره شده  سهمیه  از  لیتر  ماه، 60  اردیبهشت  بنزین  سهمیه 

سوختش می سوخت.
نکته مهم این بود که در آن زمان شیوع کرونا بالا بود و احتمال سوختن 60 لیتر از 
بنزین ذخیره شده ممکن بود باعث افزایش تردد و مراجعه افراد به پمپ بنزین ها شود.
از همین رو در روزهای پایانی فروردین ماه، شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی 
ایران اعلام کرد که سقف ذخیره بنزین سهمیه ای در کارت های سوخت از 6 ماه به 9 
ماه افزایش پیدا می کند. با این تصمیم سقف ذخیره از 360 لیتر به 540 لیتر افزایش 
پیدا کرد و فرصت استفاده حداقل 60 لیتر از بنزین سهمیه ای نیز پایان تیرماه در نظر 
گرفته شد. حالا با رسیدن به آخرین روزهای تیر دوباره دغدغه سوختن بنزین ذخیره 
شده در کارت های سوخت پررنگ شده است زیرا اگر تا پایان تیرماه افرادی که تا 
کنون از بنزین سهمیه ای استفاده نکرده اند،   حداقل 60 لیتر بنزین از کارت های 
سوخت مصرف نکنند،  با واریز سهمیه مرداد،  این 60 لیتر از کارت سوختشان حذف 

می شود و به اصطلاح می سوزد.  
این در شرایطی است که دوباره آمار ابتلا و فوت ناشی از ویروس کرونا در کشور رو 
به افزایش است و مراجعه به پمپ بنزین ها به عنوان یکی از کانون های پرخطر کرونا 

می تواند به شیوع بیشتر این ویروس بیانجامد.
در  بنزین  آن،  دوباره سقف ذخیره  با شیوع  مقابله  برای  است  بنابراین ممکن 
پخش  شرکت  سخنگوی  که  موضوعی  کند.  پیدا  افزایش  سوخت  کارت های 

فرآورده های نفتی آن را تکذیب و نه تایید کرده است.
»فاطمه کاهی« در گفت و گو با ایرنا گفته که تصمیم گیری برای تمدید یا عدم 

تمدید سقف ذخیره بنزین در کارت های سوخت در جریان است.
وی تاکید کرده که این تصمیم پیش از پایان تیرماه اعلام خواهد شد اما نتیجه آن 

هنوز مشخص نیست.
در صورتی که این سقف تمدید نشود، باید منتظر افزایش مصرف بنزین در روزهای 

پایانی تیرماه باشیم.

پایان تیرماه فرصت 9 ماهه تمام می شود 

راهکار اتاق برای بازگشت ارز صادراتی به بانک مرکزی؛آیا ذخیره بنزین کارت های سوخت می سوزد؟

تعلیق کارت بازرگانی در انتظار
 صادر کنندگان متخلف

 رییس اتاق بازرگانی تهران اعلام کرد: با تعلیق کارت بازرگانی صادر کنندگانی 
که به بازگشت ارز خود اقدام نکرده اند آن ها موظف خواهند بود ارزهای وارد نشده 
به اقتصاد کشور را تعیین تکلیف کنند و اگر بتوانند در موضوع ارز صادراتی، تسویه 

کنند کارت بازرگانی آن ها دوباره فعال خواهد شد.
مسعود خوانساری افزود: به بانک مرکزی اعلام کردیم اگر فهرست صادرکنندگانی 
را که ارزشان را برنگرداندند، اعلام کند اتاق موظف است کارت بازرگانی آن ها را 

تعلیق کند.
رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی تهران گفت: با تعلیق کارت 
بازرگانی صادر کنندگانی که به بازگشت ارز خود اقدام نکرده اند آن ها موظف 
خواهند بود ارزهای وارد نشده به اقتصاد کشور را تعیین تکلیف کنند و اگر بتوانند 
در موضوع ارز صادراتی، تسویه کنند کارت بازرگانی آن ها دوباره فعال خواهد شد.

وی اضافه کرد: پیشنهاد مشخصی را که قبلًا به دولت دادیم و اکنون هم پیگیری 
می کنیم این است که همان طور که برای کارت های بازرگانی جدید در امر واردات 
برای سال های اول و دوم محدودیت قائل می شویم برای صادرات نیز همین اقدام 
را انجام دهیم یعنی برای کارت هایی که سال اول صادر می شود محدودیت قائل 
شویم اگر ارز صادراتی را کامل برگرداند اجازه صادرات برای سال دوم داده شود و در 
صورت تسویه در سال دوم از سال سوم به بعد صادرات با استفاده از کارت بازرگانی 

به صورت عادی صورت گیرد.
رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی تهران گفت: نگرانی عمده 
برای کارت هایی است که ممکن است یک بار در سال از آن استفاده شود از این 
رو اگر محدودیت های پیشنهادی اتاق برای کارت بازرگانی اعمال شود مثلًا کارت 
بازرگانی تازه صادر شده برای سال اول فقط 200 هزار دلار صادر کند و اگر توانست 
تسویه کند اجازه صادرات بعدی به این کارت داده شود جلوی بسیاری از تخلفات 

احتمالی گرفته خواهد شد.
خوانساری با بیان این که هر کسی که بخواهد در امر واردات و صادرات فعال باشد 
باید کارت بازرگانی داشته باشد، افزود: شرکت های متعددی اعم از خصوصی، 
دولتی و نیمه دولتی و عمومی به صادرات اقدام کرده اند که بعضی از این شرکت ها 
برای بازگشت ارز خود هنوز زمان دارند، اما برای برخی از شرکت ها ممکن است 

زمان بازگشت ارز گذشته باشد.
وی گفت: کارت های بازرگانی که مدت زمانی از صدور آن ها می گذرد به طور 
و آدرس  اند  مالیاتی مراجعه داشته  امور  به دستگاه هایی مانند سازمان  قطع 
مشخصی دارند از بابت آن ها نگرانی وجود ندارد، اما همچنان که گفته ام عمده 
نگرانی از بابت کارت های یک بار مصرف است که با پیشنهاد اتاق مبنی بر اعمال 
محدودیت صادراتی برای این کارت ها می توان از تخلفات احتمالی نیز پیشگیری 

کرد.

معاون سازمان امور مالیاتی:

۳۵ هزار میلیارد تومان فرار مالیاتی داریم

معاون سازمان امور مالیاتی با بیان اینکه مردم فرارهای مالیاتی را گزارش دهند، 
گفت: عده ای از معافیت های مالیاتی سوء استفاده می کنند.

محمود علیزاده درباره افتتاح سامانه دریافت گزارشات مردمی فرار مالیاتی اظهار 
داشت: یکی از موضوعاتی که سازمان امور مالیاتی دنبال می کند جلوگیری از فرار 
مالیاتی است که بخشی از این اقدامات را از طریق استفاده از گزارشات مردمی 

پیگیری می کنیم.
وی ادامه داد: قبل از این سامانه گزارشات مردمی از طریق سیستم سنتی و 
کاغذی برای سازمان ارسال می شد که این روش هم برای مردم مشکل بود و هم 

کنترل گزارشات را برای سازمان سخت کرده بود.
معاون سازمان امور مالیاتی افزود: بر مبنای سیستم جدید، مردم می توانند فرار 

مالیاتی را با ارائه اطلاعات و اسناد در درگاه سامانه ثبت و مدارک را ضمیمه کنند.
علیزاده از 35 هزار میلیارد تومان فرار مالیاتی خبر داد و گفت: در بخش فرار 
مالیاتی با دو مفهوم مواجهیم؛ اول کتمان درآمد و دوم اجتناب از پرداخت مالیات 

است که با راه اندازی این سامانه به دنبال کنترل این موضوعات هستیم.
وی اظهار داشت: گزارشات توسط سامانه به طور سیستمی رسیدگی می شود و 

تمام مردم می توانند فرارهای مالیاتی را گزارش دهند.
معاون سازمان امور مالیاتی با بیان اینکه 110 ذینفع در سطح کشور داریم که 
اطلاعات فعالان اقتصادی را در اختیار دارند، گفت: به ویژه نهادهایی که اقدام 
به صدور مجوز می کنند می توانند اطلاعات موثری برای جلوگیری از فرار مالیاتی 
به سازمان ارائه دهند. علیزاده با تاکید بر موضوع ساماندهی معافیت های مالیاتی 
اظهار داشت: از آنجایی که بخشی از کانال های معافیت ها روشن نیست، عده ای 
برای اجتناب از پرداخت مالیات از مقررات معافیت های مالیاتی سواستفاده و خود 
را مشمول دریافت معافیت ها عنوان می کنند. با ساماندهی بحث معافیت های 

مالیاتی به دنبال جلوگیری از این سواستفاده ها هستیم.
وی با اشاره به ارائه بسته پیشنهادی در قالب قانون مالیات های مستقیم گفت: 
مالیات عایدی بر سرمایه، مالیات بر مجموعه درآمدها و ساماندهی معافیت های 
مالیاتی را در یک بسته پیشنهادی در بهمن ماه گذشته به دولت تقدیم کردیم که 
این موضوع در حال نهایی شدن است و اگر به تصویب مجلس برسد بخش زیادی 

از موضوعات مالیاتی در کشور حل می شود.

بانک ها برای ارائه خدمات غیرحضوری بیشتر اقدام کنند

افزایش سقف خدمات مبتنی بر کارت
و لزوم کاهش  به روند صعودی ویروس کرونا در کشور  با توجه  بانک مرکزی 
خدمات  بیشتر  هرچه  ارائه  بر  تأکید  ضمن  شعب،  به  حضوری  مراجعات 
غیرحضوری به هم وطنان توسط شبکه بانکی، در بخشنامه ای سقف خدمات 

مبتنی بر کارت را افزایش داد.
به گزارش ایسنا بانک مرکزی اعلام کرد با توجه به روند صعودی و شروع موج 
دوم بیماری کرونا در کشور و در راستای مدیریت، کنترل و پیشگیری از شیوع 
ارائه هرچه  بر  به صورت موقت،  تقاضا می شود،  بانکی  از شبکه  این ویروس، 
بیشتر خدمات غیرحضوری به منظور تسهیل استفاده هم وطنان از درگاه های 
غیرحضوری و کاهش مراجعات حضوری مردم به شعب و دستگاه های خودپرداز، 
تمرکز کنند. بر این اساس، سقف مجاز انتقال وجه کارت به کارت )شتابی و درون 
بانکی( از طریق درگاه های اینترنتی، خودپردازها و کیوسک از مبلغ سی میلیون 

ریال در هر شبانه  روز از مبدأ هر کارت به شصت میلیون ریال افزایش یابد.
همچنین سقف مجاز انتقال وجه کارت به کارت از طریق پرداخت سازها از 10 
میلیون ریال به 30 میلیون ریال با حصول اطمینان از انطباق شماره ملی دارنده 
کارت و شماره ملی دارنده سیم کارت انجام دهنده تراکنش قابل افزایش است. با 
توجه به خطرات ناشی از سوء استفاده های احتمالی در صورت عدم اعمال کنترل 

فوق، افزایش سقف انتقال وجه مجاز نیست.
در همین راستا، امکان تمدید تاریخ انقضاء کارت های بانکی بدون نیاز به مراجعه 
حضوری مشتری به مدت یک سال و تا اطلاع ثانوی بلامانع است. ضروری است 
اقدامات لازم برای احراز هویت غیرحضوری و اطلاع رسانی به مشتریان انجام شود.
خاطر نشان می شود رعایت مفاد این بخشنامه تا اطلاع ثانوی لازم الاجرا بوده و 

بازگشت به وضعیت عادی با ابلاغ این بانک انجام خواهد شد.

ابلاغیه
شماره  گزارش  موجب  به  ناصر  فرزند  صلواتی  ستایش  آقای  متهم 
کالا  قاچاق  با  مبارزه  اداره   1398/07/07 مورخ   2717/3/6/349/98
شماره  دادنامه  طی  گمرکی  کالای  قاچاق  اتهام  حیث  از  قم  استان  ارز  و 
139900230006000037 مورخ 99/02/08 غیابا علاوه بر ضبط کالا به 
پرداخت مبلغ نه میلیارد و چهار صد و بیست و پنج ریال جزای نقدی در حق 
دولت محکوم گردیده لذا مقرر است ظرف مدت یکماه از تاریخ نشر آگهی جهت 
واخواهی در شعبه اول قاچاق کالا و ارز تعزیرات حکومتی استان قم واقع در 
میدان مطهری – طبقه فوقانی بانک رفاه حاضر در غیر اینصورت پس از انقضاء 

مهلت مقرر قانونی رأی صادره قطعی خواهد شد.
مدیر دفتر شعبه اول بدوی و ویژه قاچاق کالا و ارز
تعزیرات حکومتی استان قم

--------------------------------------------------------
ابلاغیه

شماره  گزارش  موجب  به  ابوذر  فرزند  پور  ملک  مصطفی  آقای  متهم 
کالا  قاچاق  با  مبارزه  اداره   1395/09/22 مورخ   2717/3/6/147/95
شماره  دادنامه  طی  گمرکی  کالای  قاچاق  اتهام  حیث  از  قم  استان  ارز  و 
139800230006000528 مورخ 98/07/30 غیاباً علاوه بر ضبط کالا به 
پرداخت مبلغ دویست و هشتاد میلیون ریال جزای نقدی در حق دولت محکوم 
گردیده لذا مقرر است ظرف مدت یکماه از تاریخ نشر آگهی جهت واخواهی در 
شعبه اول قاچاق کالا و ارز تعزیرات حکومتی استان قم در میدان مطهری – طبقه 
فوقانی بانک رفاه حاضر در غیر اینصورت پس از انقضاء مهلت مقرر قانونی رأی 

صادره قطعی خواهد شد.
مدیر دفتر شعبه 
اول بدوی و ویژه قاچاق کالا و ارز
تعزیرات حکومتی استان قم

--------------------------------------------------------
ابلاغیه

شماره  گزارش  موجب  به  جلیل  فرزند  مطور  ولید  آقای  متهم 

2717/3/6/116/98 مورخ 1398/03/11 اداره مبارزه با قاچاق کالا و ارز 
استان قم از حیث اتهام مشارکت در قاچاق کالای گمرکی طی دادنامه شماره 
حق  در  خودرو  ضبط  غیابا  مورخ 98/10/28   139800230006000901
دولت محکوم گردیده لذا مقرر است ظرف مدت یکماه از تاریخ نشر آگهی جهت 
در شعبه اول قاچاق کالا و ارز تعزیرات حکومتی استان قم واقع در میدان مطهری 
– طبقه فوقانی بانک رفاه حاضر در غیر اینصورت پس از انقضاء مهلت مقرر قانونی 

رأی صادره قطعی خواهد شد.
مدیر دفتر شعبه
اول بدوی و ویژه قاچاق کالا و ارز
تعزیرات حکومتی استان قم

--------------------------------------------------------
آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: ۱39۷0۴0300۱۱003۷93/۱ 

در خصوص  که  ابلاغ می گردد  منصور حسینی،  آقای سید  به  بدینوسیله 
تهران:  بایگانی  )کلاسه  کلاسه 139704030011003793  اجرایی  پرونده 
و  چهرقانی،  زینب  خانم  له:  قم: 9703990(،  بایگانی  وکلاسه   9804764
علیه: سید منصور حسینی طبق گزارش وارده 24591 مورخ 1398/11/02 
کارشناس رسمی دادگستری خودرو بشماره انتظامی 828ن53 ایران 77 به مبلغ 
390/000/000 ریال ارزیابی گردیده است لذا چنانچه به مبلغ ارزیابی پلاک 
مذکور معترض می باشد اعتراض کتبی خودرو را ظرف مدت 5 روز از تاریخ انتشار 
این آگهی ابلاغ اخطاریه به ضمیمه فیش بانکی دستمزد کارشناس تجدیدنظر 
به مبلغ 3/400/000 ریال به دفتر اداره اول اجرای اسناد رسمی تهران تسلیم 
نمایید ضمناً به اعتراضی که خارج از موعد یا فاقد فیش بانکی دستمزد کارشناس 

تجدیدنظر باشد ترتیب اثر داده نخواهد شد.
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روزخوش

--------------------------------------------------------
آگهی ابلاغ 

بدین وسیله به آقای مجید گلستانی کیا )اردولالو( ابلاغ می گردد در موضوع 
پرونده کلاسه 9900775 به استحضار میرساند که حساب بانکی شما در شورای 

هماهنگی بانک های استان قم در قبال مبلغ 100/000/000 ریال بدهی 
به خانم الهام علامه جامع و مبلغ 5/000/000 ریال بابت حقوق دولتی 

بنابر اعلام بانک ملت موجودی حساب شما مبلغ  بازداشت گردیده است و 
5/350/000 ریال و بنابر اعلام بانک اقتصاد نوین موجودی حساب شما مبلغ 
44/225/024 ریال اعلام شده است که طی درخواست بستانکار برداشت می 

گردد.
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روزخوش

--------------------------------------------------------
آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: ۱3990۴0300۱۱000۷۶۶/۱

بدینوسیله به ورثه مرحوم آقای مهدی حسین پور ایسینی: 1(: آقای علی 
حسین پورایسینی، نام پدر: مهدی تاریخ تولد: 1393/06/22 شماره ملی: 
0374683611 شماره شناسنامه: 0374683611، و 2(: آقای عباس حسین 
پور ایسینی، نام پدر: غلام تاریخ تولد: 1301/06/13 شماره شناسنامه: 25، 
و 3( خانم شهناز محمودی، نام پدر: علی تاریخ تولد: 1341/01/15 شماره 
شناسنامه: 129 و، بدهکاران پرونده کلاسه 139904030011000766/1 
)با شماره بایگانی 9900832( که برابر گزارش مامور ابلاغ اداره پست شناخته 
نگردیده اید ابلاغ می گردد که برابر سند ازدواج شماره 5731 دفتر ازدواج 36 
قم بین مورث شما )مرحوم آقای مهدی حسین پور ایسینی( و خانم زهره سراج 
تعداد 150 سکه طلای تمام بهار آزادی بدهکار می باشید که بر اثر عدم پرداخت 
وجه بستانکار درخواست صدور اجرائیه نموده پس از تشریفات قانونی اجرائیه 
صادر و بکلاسه فوق در این اجراء مطرح می باشد لذا طبق ماده 18/19 آئین 
نامه اجرائی مفاد اسناد رسمی بشما ابلاغ می گردد از تاریخ انتشار این آگهی 
که تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب است فقط یک نوبت در روزنامه 19 دی درج 
ومنتشر می گردد ظرف مدت ده روز نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام و در 
غیر اینصورت بدون انتشار آگهی دیگری عملیات اجرائی طبق مقررات علیه شما 

تعقیب خواهد شد.
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روزخوش

یک کارشناس اقتصادی گفت: سهامداران نباید نگران اصلاح شاخص بورس که گاهی در بازار رخ می دهد باشند، زیرا اصلاح 
موقت، لازمه رشد پرشتاب نماگر این بازار است.

»رضا آریاراد« به اصلاح شاخص بورس در بازار روز گذشته اشاره کرد و گفت: شاخص کل بورس که بیانگر سطح عمومی قیمت 
و تغییرات قیمت سهام شرکت های پذیرفته شده در بورس است، پس از صعود بی وقفه یک ماهه و حدود 800 هزار واحدی باید 
اصلاحی را تجربه می کرد. وی با تاکید بر اینکه اصلاح شاخص بورس می تواند مزایایی را با خود به همراه داشته باشد، اظهار 
داشت:  یکی از جنبه های مفید این اصلاح می تواند واقعی تر شدن قیمت سهام، قرار گرفتن فرصت های کافی در اختیار فعالان 
بازار جهت انتخاب و تحلیل سهام مورد نظر و در نهایت تصمیم گیری برای سفارش گذاری و معامله باشد. آریاراد خاطر نشان کرد: 
به نظر می رسد در روزهای آینده و بعد از اصلاح کوتاه مدت شاخص بورس دوباره شاهد ادامه روند صعودی پرشتاب شاخص بورس 
باشیم. این کارشناس اقتصادی به عواملی که باعث بازگشت دوباره روند صعودی ارزش سهام در بازار امروز شد، اشاره کرد و افزود: 
افزایش حجم روزانه نقدینگی به بورس، خبرهای مثبت مجامع در تعیین سود، صحبت های اخیر مسئولان دولتی مبنی بر فراهم 
کردن بسترهای سرمایه گذاری برای سهامداران و همچنین ارزشمندتر شدن دارایی شرکت های بورسی با توجه شرایط حاکم تورم 

در اقتصاد کشور از جمله عواملی هستند که شاخص بورس را بعد از اصلاحی کوتاه مدت دوباره به مسیر صعودی باز می گرداند.
وی سرمایه گذاران را مورد خطاب قرار داد و گفت: با توجه به افزایش بی سابقه ورود نقدینگی و سرمایه گذاری در این بازار، توصیه 
ما به سرمایه گذاران تازه وارد این است که از طریق مشاوره با کارشناسان خبره بورس نسبت به سرمایه گذاری مطمئن و با انگیزه 
بلندمدت اقدام به خرید سهام کرده و از هیجانات مقطعی،   نوسان گیری و تشکیل صف های خرید و فروش که برخلاف اصول 
منطقی سرمایه گذاری بوده و نتیجه ضرر و زیان های زیادی را در پی دارد، پرهیز کنند. آریاراد اظهار داشت: با نگاهی تحلیلی و 
واقع بینانه به شاخص بورس می توان گفت، افرادی نسبت به سرمایه گذاری در این بازار موفق بوده اند که با انتخاب سهام کارشناسی 
شده و با دیدگاهی بلند مدت، وارد بازار سهام شده و از پتانسیل بالای روند صعودی ارزش سهام، بدون در نظر گرفتن افزایش و 

کاهش های مقطعی و هیجانی تنها با نگهداری سهام خود از سود این بازار بهره مند شده اند.
این کارشناس اقتصادی اظهار داشت: در این زمینه می توان به سرمایه گذاری در صنعت خودرو، گروه بانکی، معدنی و نفتی اشاره 
کرد که تفاوت قیمت سهام هریک از آنها در بازه زمانی یک ساله و بیش از یک سال و با افزایش چند برابری خود بازدهی هنگفتی 

را در اختیار سهامداران قرار داده اند.

 رئیس انجمن واردکنندگان موبایل و لوازم جانبی با بیان اینکه طرح رجیستری نتوانسته قاچاق گوشی را متوقف کند 
گفت: علت اصلی این مشکل این است که مسافر هنگام ورود به کشور مجبور نیست کالای خود را اظهار و عوارض آن را 

پرداخت کند، بلکه تا سه ماه بعد و حتی به صورت غیرحضوری می تواند موبایل را رجیستر کند.
حسین غروی رام در نشست خبری انجمن واردکنندگان موبایل، تبلت و لوازم جانبی اظهار کرد: دولت از تصمیم خوبی 
که درباره ممنوعیت گوشی های بالای 300 یورویی گرفته بود، به دلایلی از جمله فشار قاچاقچی ها صرف نظر کرد. این در 
حالی است که در سه ماه نخست امسال برای واردات موبایل های بیش از 300 یورو ارز تخصیص داده نشده، اما به محض 

این که این محدودیت شامل موبایل های مسافری هم شد، قاچاقچیان مقابل آن ایستادند.
وی افزود: با بیان اینکه با وجود افزایش قیمت ارز، اکنون گوشی تلفن همراه اصلا گران نیست. قاچاقچیان با قاچاق 
گوشی های بالای 300 یورو بازار ارز را نیز بر هم زدند. پیشنهاد من این است که مردم با مراجعه به تعزیرات و بازرسی وزارت 

صنعت از این وضعیت شکایت و خواسته خود را مطالبه کنند.
غروی رام با بیان اینکه نیروهای امنیتی باید به این مساله ورود کنند، اظهار کرد: ما ادعا کردیم قیمت موبایل در بازار از همه 
جای دنیا ارزان تر است و این ادعا را اثبات کردیم. کافیست قیمت گوشی را در آمریکا با دلار 22 هزارتومانی ضرب کنید. 

حتی در برخی موارد گوشی های ما ارزانتر نیز هست.  
 رئیس انجمن واردکنندگان موبایل با اشاره به اینکه برای گوشی های بالای 300 یورو که به شکل قاچاق وارد شده است نه 
خدمات پس از فروش دارد نه از آن حمایت می شود، تصریح کرد: قاچاقچیان بازار موبایل را برهم می زنند. ما اکنون واردات 

گوشی مسافری نداریم. گوشی های زیادی به اسم مسافری قاچاق و رجیستر می شوند.  
به گفته وی مشکلی که باعث شده موبایل هایی که از طریق قاچاق وارد شده به شکل مسافری ثبت شود این است که 
مسافر هنگام ورود به کشور مجبور نیست کالای خود را اظهار و عوارض آن را پرداخت کند، بلکه تا سه ماه بعد و حتی به 
صورت غیرحضوری می تواند موبایل را رجیستر کند. بنابراین طرح رجیستری نتوانسته قاچاق گوشی را متوقف کند، بلکه 

افراد گوشی را قاچاق و پس از رجیستر کردن بدون گارانتی در بازار به فروش می رسانند.
غروی رام خاطرنشان کرد که در این فرآیند عده ای از قاچاق چیان اطلاعات افراد را می خرند یا به سرقت می برند تا برای 

واردات کالای خود استفاده کنند.

یک کارشناس اقتصادی :

سهامداران نباید نگران اصلاح شاخص بورس باشند 
رئیس انجمن واردکنندگان موبایل و لوازم جانبی پاسخ می دهد

چرا طرح رجیستر قاچاق موبایل را از بین نبرد؟

 بانک کشاورزی در اجرای مصوبه های دولت، در حمایت از کسب و کارهای 
زیان دیده از شیوع ویروس کرونا، به واحدهای پرورش مرغ گوشتی و مرغ مادر 
گوشتی آسیب دیده از کرونا که سررسید اقساط آنان اسفند 1398 و فروردین 

1399 است، برای یک دوره تولید و حداکثر یکسال مهلت داد.
به گزارش روز یکشنبه وزارت جهاد کشاورزی، بر اساس مصوبه هیات دولت 
در حمایت از کسب و کارهای آسیب دیده از شیوع بیماری کرونا، واحدهای 
پروش مرغ گوشتی و مرغ مادر گوشتی جزو کسب و کارهای آسیب دیده از 

این بیماری معرفی شدند و این بانک با هدف افزایش توان تولیدی واحدهای 
یاد شده، به آن دسته از واحدهایی که سررسید اقساط آنان اسفند ماه 1398 و 

فروردین 1399 است، برای یک دوره تولید )حداکثر یکسال( مهلت داد.
بر اساس این گزارش، بانک یادشده برای سایر واحدهای مرغداری آسیب 
دیده از مشکلات اقتصادی )واحدهای مرغداری فعال( که مشمول مصوبه یاد 
شده نمی شوند نیز مساعدت هایی خواهد کرد و در صورت ارائه درخواست 
کتبی این واحدها، با وصول 20 درصد بدهی سررسید شده نسبت به تقسیط 

مجدد بدهی آنان )جاری یک دوره و سرمایه ای پنج سال( اقدام می شود.
همچنین در صورت تایید و معرفی این واحدها ازسوی کارگروه تسهیل و رفع 
موانع تولید استان ها، با وصول 7.5 درصد از بدهی سررسیده، بقیه بدهی آنان 

)جاری یک دوره و سرمایه ای حداکثر تا پنج سال( دوباره تقسیط خواهد شد.
  شعب این بانک مجاز شده اند 6 درصد جرایم وجه التزام تعلق گرفته به 
بدهی واحدهای مزبور را در زمان امهال به صورت مشروط مورد بخشودگی 

قرار دهند.

بانک کشاورزی اعلام کرد:
تمدید مهلت بازپرداخت بدهی مرغداری های آسیب دیده از کرونا
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ورزشی

قهرمان پاراتکواندوی استان قم:

مدال هایم برای هیئت تکواندوی قم 
اهمیتی ندارد

 محمدرضا شعبانی با انتقاد از هیات تکواندو گفت: مسائل مربوط به تمرینات 
ورزشی ام را خودم پیگیری می کنم و هیئت تکواندوی قم به من اهمیتی نمی 

دهد.
محمدرضا شعبانی قهرمان جهانی پاراتکواندوی قمی با انتقاد از حمایت نکردن 
هیأت تکواندو گفت: من شخصاً امور ورزشی ام را پیگیری می کنم و هیئت تکواندو 
به من اهمیتی نمی دهد و من هم با آنها کاری ندارم و ظاهراً مدال ها و عناوین من 

برای این هیئت اهمیتی ندارد.
وی با اشاره به اینکه رشته پاراتکواندو زیر مجموعه رشته تکواندو قرار گرفته گفت: 
قبلًا رشته  ما زیر نظر فدراسیون جانبازان و معلولین بود ولی در حال حاضر زیر 
مجموعه فدراسیون تکواندو هستیم و ای کاش هنوز هم زیر نظر فدراسیون و هیأت 

جانبازان و معلولین بودیم.
شعبانی درباره دلایل انتقادش از هیأت تکواندو گفت: برای هیأت تکواندو مدال 
طلای مسابقات جهانی پاراتکواندو برابر با مدال برنز مسابقات کشوری تکواندو 

است.
این قهرمان افزود: بخاطر عمل جراحی  که هفته گذشته داشتم فعلًا تمرین های 

من متوقف شده است و در حال استراحت و نقاهت هستم.
اولین مدال آور پاراتکواندوی قم در مسابقات برون مرزی در ادامه افزود: با توجه به 
اینکه ویروس کرونا بیشتر فعالیت ها و تمرینات ورزشی را متوقف کرده بود؛ من مثل 
گذشته به صورت انفرادی در محیطی اختصاصی تمرین داشتم که تمرین هایم 

منظم و مرتب انجام شود و آسیبی به روند آماده سازی بدنم ایجاد نکند.
وی با اشاره به اینکه طبق آخرین رده بندی برترین پاراتکواندوکاران وزن منفی 75 
کیلوگرم دنیا در رده  چهارم رده بندی قرار گرفته گفت: سه رقیبی که بالاتر از من 
هستند نمایندگان کشورهای آذربایجان، ترکیه و آمریکا هستند و امیدوارم بتوانم 

در رتبه بندی ماه های آینده از سوی فدراسیون جهانی رتبه  بهتری کسب کنم.
شعبانی در ادامه افزود: شانس کسب سهمیه شرکت در مسابقات پارالمپیک را 
از دست داده ام و نفرات این مسابقات مشخص شده اند و من شانسی برای حضور 

در مسابقات پارالمپیک ندارم.
وی در پایان درباره تجلیل های مختلفی که از قهرمانان می شود ابراز داشت: از 
ابتدای سال 98 که پاراتکواندو زیر نظر فدراسیون تکواندو رفت یک طلای آسیایی 
و دو طلای کشوری کسب کردم ولی هیچ اتفاقی برای من نیفتاد و از من تجلیلی 

به عمل نیامد.
 

رئیس کمیته مینی گلف هیات گلف استان قم:

۹ زمین استاندارد مینی گلف درقم
 احداث می شود

رئیس کمیته مینی گلف هیات گلف استان قم، گفت: احداث 9 زمین استاندارد 
مینی گلف درقم در حال نهایی شدن است که با افتتاح آنها درهفته دولت ،این 

استان صاحب نخستین زمین های استاندارد در این رشته ورزش می شود.
ورزشی  مجموعه  در  زمین  مربع  متر   400 اینکه  بیان  با  کربلایی  مجید 
جوادالائمه)ع( در اختیار مینی گلف قرار گرفته است، اظهار داشت: طراحی این 
زمین ها انجام، استاندارد فدراسیون گلف برای آنها گرفته و بودجه آن نیز توسط 

اداره کل ورزش و جوانان تامین شده است.
اینکه طول هر زمین استاندارد حداقل 3 متر است، ادامه داد:  بیان  با  وی 
زمین های طراحی شده طولی بین هشت تا 13 متر دارند ضمن اینکه در طراحی 

آن نیز تلاش شده تا به روزترین طرح ها در آن پیاده شود.
کربلایی با بیان اینکه شرایط اقتصادی سال های اخیر احداث زمین مینی 
گلف در این استان را با تاخیر مواجه کرد، اظهار داشت: پیش از این، مذاکراتی با 
مسئولان شهرداری قم برای احداث 10 زمین مینی گلف استاندارد در بوستان ها 
انجام و موافقت هایی نیز انجام شد که به دلیل شرایط اقتصادی، شهرداری تمایل 

کمتری برای هزینه در ورزش پیدا کرده است.
رئیس کمیته مینی گلف هیات گلف قم گفت: این رشته ورزشی به دلیل نداشتن 
هیچگونه محدودیت سنی از جمله بهترین رشته های ورزشی برای همگانی کردن 
ورزش است. وی افزود: با توجه به اینکه ورزش مینی گلف هیچگونه محدودیت 
سنی ندارد و با هرگونه وضعیت پوششی می توان آن را انجام داد، احداث زمین 
های مینی گلف در بوستان ها می تواند موجب همگانی کردن ورزش و ایجاد 
نشاط اجتماعی در بین خانواده ها شود. هم اکنون حدود 70 ورزشکار بیمه شده 

در هیات گلف استان قم مشغول فعالیت حرفه ای هستند.

صالحی امیری:

 شورای نگهبان اساسنامه کمیته المپیک را 
رد نکرده است

با  ارتباط  در  نگهبان  شورای  که  پاسخی  گفت:  المپیک  ملی  کمیته  رئیس 
اساسنامه کمیته داده ، مبهم است ولی آنها این اساسنامه را رد 

سیدرضا صالحی امیریدر خصوص ایراد شورای نگهبان به اساسنامه کمیته 
ملی المپیک، گفت: دو سال و نیم است که اساسنامه در مسیر رفت و برگشت 
بین دولت، کمیته المپیک و کمیته بین المللی است. این طبیعت اساسنامه است 
که زمان بر و کند است. قبلا رویه اینطور بود که مصوبات دولت به کمیته تطبیق 
مجلس می رفت و بعد از 20 روز نظر می دادند. وی یادآور شد: از سال گذشته 
اساسنامه تمام نهادها و شرکت ها به شورای نگهبان می رود. شورای نگهبان از 
14 مهر پارسال تا 10 تیر امسال پاسخی به ما داد که مبهم است؛ به این معنا 
که گفتند چون منشور را در اختیار نداریم و شما در اساسنامه به منشور استناد 
کردید، اظهارنظر صریح ممکن نیست. اگر تماس می گرفتند ما منشور را یکساعته 
به دستشان می رساندیم و نیاز به 10 ماه زمان نبود. رئیس کمیته ملی المپیک 
افزود: شورای نگهبان یک نهاد قانونی و دستورش لازم الاجرا است. الان شورای 
نگهبان چیزی را رد نکرده بلکه ابهاماتی را طرح کرده است. پنجشنبه گذشته با 
آقای جهانگیری جلسه ای داشتم. قرار شد معاون حقوقی رئیس جمهور جلسه 

مشترکی را با شورای نگهبان برگزار کند و آنجا با تبیین منشور، رفع ابهام کنیم. 

بیا نی:

حاشیه ها استقلال را از مسیر قهرمانی 
خارج کرد

 پیشکسوت استقلال گفت: استقلال در فصلی که می توانست به قهرمانی برسد 
به واسطه مشکلات و حاشیه هایی که برایش شکل گرفت از مسیر قهرمانی خارج 

شد.
شاهین بیانی اظهار داشت: استقلال در روزی که تعدادی از نفرات خود را در 
اختیار نداشت می توانست برنده بازی شود اما نتوانست از فرصت هایش استفاده 

کند.
وی افزود: در نیمه اول بازیکنان استقلال از نظر بدنی با افت روبرو شدند و به 

خاطر این بود که چند روز تمرین نکرده بودند اما در نیمه دوم شرایط بهتر شد.
پیشکسوت استقلال خاطرنشان کرد: استقلال در بازی با تراکتور بر خلاف 
مسابقه قبلی خود با سیستم 3-3-4 بازی کرد و این باعث شد در زمین فضای 

بیشتری را در اختیار داشته باشد.
بیانی تصریح کرد: به طور حتم استقلال شانسی برای قهرمانی ندارد و این تیم 

باید برای کسب سهیمه   تلاش کند.
وی تاکید کرد: استقلال در فصلی که می توانست به قهرمانی برسد به واسطه 

مشکلات و حاشیه هایی که برایش شکل گرفت از مسیر قهرمانی خارج شد.
بازیکن اسبق استقلال در پایان گفت: اگرچه هواداران استقلال از این تیم 
انتظارات بالایی داشتند اما آنها باید قبول کنند تمام ضعف ها به مجموعه فعلی 

بر نمی گردد.

 سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس گفت: برای بهتر شدن تمرین می کنیم و تا 
قطعی شدن قهرمانی، دست از تلاش برنمی داریم

»یحیی گل محمدی« روز یکشنبه در خصوص برگزار نشدن نشست خبری دیدار 
تیم های فوتبال پرسپولیس و ماشین سازی تبریز، بیان داشت: مکان نشست 
خبری یک فضای خیلی کوچک و بسته بود و فکر می کنم برای این کار اصلا 
مناسب نبود. تشخیص دادم که در آنجا مصاحبه نکنم اما گفتم که در بیرون این کار 

را انجام می دهم که البته این کار نیز عملی نشد.
وی در خصوص برد پرسپولیس در این دیدار، گفت: در کل یکی از بازی های 
خوب تیم ما بود. هرچند که چند بازیکن ما غایب بودند، هم از لحاظ مالکیت توپ 
هم از لحاظ ایجاد موقعیت تیم برتر بودیم. بازی به بازی بهتر می شویم و هرچه 
جلوتر می رویم حساسیت بازی ها بیشتر می شود. خداراشکر در این سه بازی با 

همت بچه ها و حمایت هواداران نتیجه مطلوب بدست آوردیم.
گل محمدی با اشاره به برگزاری مسابقات بدون حضور هواداران، اظهار داشت: 

هواداران هرچند که نیستند اما دلشان با تیم است.
سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس تصریح کرد: همه بازیکنان به وظیفه خود آشنا 
هستند چه از لحاظ انضباطی چه در بحث فنی. قالب تیم مشخص شده و همه 
با این سیستم آشنا هستند. هر کسی هم چه جوان و چه باتجربه که به تیم می آید 
کارش را به خوبی انجام می دهد و ما هیچ نگرانی بابت حضور نداشتن چند بازیکن 
نداریم. ذهنیت بازیکنان ما قوی است و این موضوع به روند نتیجه گیری تیم 

پرسپولیس کمک می کند. 
گل محمدی ادامه داد: 6 دیدار و 18 امتیاز باقی مانده است و اگر بخواهیم 

درست فکر کنیم، ما هنوز قهرمان نشدیم. بدون شک شانس اول قهرمانی هستیم 
و وضعیت خوبی در جدول داریم. دیدارهای بعدی ما راحت نیست و این موضوع 
را به بازیکنانم گفتم که فکر نکنند کار تمام شده است. تا مسجل شدن قهرمانی 
»علیرضا  جدایی  شدن  قطعی  خصوص  در  وی  برنمی داریم.  تلاش  از  دست 
بیرانوند«، خاطرنشان کرد: این تصمیم شخصی بیرانوند بود که البته تصمیم 
حرفه ای هم گرفت. از طرف همه اعضای تیم برای او آرزوی موفقیت می کنم. ما 
»بوژیدار رادوشوویچ« و یک گلر جوان به اسم »امیرحسین بیات« را داریم و آن ها 
باید بدانند که در این مقطع حساس چقدر نیازمند تمرکز و عملکرد خوبشان 
هستیم. کار آن ها سخت است و امیدوارم مانند گذشته که رادو نشان داده گلر 
مطمئنی است در حال حاضر نیز به ما کمک کند. ما نگرانی از این بابت نداریم 

هرچند که بیرانوند یک وزنه بسیار خوبی برای تیم بود.
سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس گفت: مهم ترین دلیل تداوم پیروزی های تیم ما، 
داشتن عطش برد در آن ها است. این موضوع در آن ها نهادینه شده است. از آن ها 
به خاطر این حس و تمرکز بالای آن ها تشکر می کنم. باید از لحاظ روانی آن ها را در 

همین سطح نگه  داریم. بازیکنان پرسپولیس همیشه دوست دارند برنده باشند.
وی در مورد دیدار هفته آینده پرسپولیس با تیم فوتبال فولاد خوزستان، تاکید 
کرد: فولاد تیمی جوان و سرعتی است. آن ها تیم خوبی دارند. به طور قطع دیدار 
آسانی نخواهیم داشت. هرچند که تماشاگران در استادیوم حضور ندارند اما این 
مسابقه یک بازی خانگی محسوب می شود. باید از امتیاز بازی کردن در ورزشگاه 
آزادی بهره ببریم. قطعا به نیت برد به میدان می رویم و امیدوارم این دیدار از لحاظ 

فنی زیبا باشد و 3 امتیاز هم نصیب ما شود.  

گل محمدی:

 تا قطعی شدن قهرمانی، دست از تلاش برنمی داریم

 مدیرعامل باشگاه استقلال گفت: تیم ما برای دیدار با پارس 
جنوبی جم بالای 25 درصد بازیکن کرونایی داشت و به همین 

دلیل اطمینان داشته باشید این بازی معوقه خواهد شد.
احمد سعادتمند روز یکشنبه در گفت وگویی در مورد اینکه گفته 
می شود به ویروس کرونا مبتلا شده است، اظهار داشت: مشکلی 
ندارم. در حال حاضر خوب هستم و برای آن دسته از بازیکنانمان 

که به این ویروس مبتلا شدند، آرزوی سلامتی دارم.
برتری  خواهان  که  افاضلی  هومن  اظهارات  خصوص  در  وی 
تیمش برابر استقلال شده و اعلام کرده که در صورتی که پارس 
جم برنده دیدار با استقلال اعلام نشود، پرونده این بازی را در فیفا 
پیگیری خواهد کرد، افزود: نظر افاضلی در مورد آزمایش های 
اولیه که در یکی از بیمارستان های تهران گرفته شد، درست نبود. 
بازیکنانمان پنج بار تست دادند که 4 تست  آنها منفی بود. به فاصله 3 روز یکی از آنالیزورهای ما تستش مثبت شد و ما مجبور 
شدیم از همه آزمایش مجدد بگیریم. در آزمایش اولیه جواب تست 6 بازیکن و در آزمایش بعدی هم 6 بازیکن دیگر جواب 

تست هایشان مثبت شد.
مدیرعامل باشگاه استقلال خاطرنشان کرد: سیاوش یزدانی هم دیروز ابتلایش تایید شد و برایش آرزوی سلامتی می کنم. 
تعداد مبتلایان زیاد و انجام بازی غیر ممکن بود. ما تدابیر لازم را برای سفر به جم اندیشیده بودیم. هواپیمای چارتر گرفته 

بودیم و افرادی را 2 روز زودتر فرستادیم تا هتل را ضدعفونی کنند اما تیم دیگر قابلیت انجام مسابقه را نداشت.
سعادتمند در پاسخ به این پرسش که تعداد کرونایی های استقلال و فولاد یکسان است، پس چرا دیدار آن تیم لغو شد اما 
استقلال برابر تراکتور به میدان رفت، تصریح کرد: برای صحت آزمایش های داده شده، زمان لازم است. ما از یک ماه و نیم 
پیش متقاضی حضور پنج بازیکن امید در تیم بزرگسالان بودیم اما سازمان لیگ موافقت نکرد. از همان امیدها هم 3 بازیکن 
کرونایی داریم. الان از تعداد بازیکنان ما که چه در لیست هستند و چه در لیست نیستند، بالای 8 نفر کرونایی داریم و این تعداد 
برای یک تیم فوتبال کم نیست. وی در مورد موضع فدراسیون فوتبال در مورد دیدار استقلال و پارس جنوبی خاطرنشان کرد: 

مطمئن هستم این بازی معوقه محسوب می شود.
مدیرعامل استقلال در مورد اظهارات افاضلی که اعلام کرده تیمش به هیچ وجه برابر استقلال حاضر نخواهد شد، گفت: 
نظر او محترم است اما ما تابع تصمیمات سازمان لیگ و ستاد مبارزه با کرونا هستیم. مطمئن هستم این بازی معوقه خواهد 
شد. در زمان بازی طبق تست هایی که در بیمارستان مسیح دانشوری گرفته شد، بالای 25 درصد تیم کرونا داشتند و مدارک 

آن هم موجود است. آن مدارک هم مورد قبول فدراسیون است.

سنگین وزن سابق تیم ملی کشتی آزاد ایران می گوید: با مثبت 
شدن تست دوپینگ نفرات اول و دوم المپیک لندن، طلای این 

رقابت ها طبق قانون فقط باید به او داده شود.
رییس  دبیر  علیرضا  اظهارات  به  واکنش  در  قاسمی  کمیل 
فدراسیون کشتی مبنی بر قطعی شدن مدال طلای او به همراه 
اینستاگرام خود  المپیک لندن، در صفحه  نفر سوم در  دیگر 
نوشت: مطابق قانون اتحادیه، طلای سنگین وزن برای ایران 
است. اگر من طلا بگیرم تیم ایران سوم و روسیه چهارم می شود. 
اینکه  از  را شنیدم.  من صحبت های دیشب در دایره طلایی 
اعلام شد قانونی در اتحادیه جهانی نداشتیم که اگر نفرات برتر 
دوپینگ کنند چه کسی جایگزین آنها می شود به شدت تعجب 
کردم. چون زمانی که کشتی گیر گرجستانی که در المپیک به 

مدال نقره رسیده بود، دوپینگش مثبت اعلام شد، از بین من و حریف روسی ام )بلال ماخوف(، که هر دو مشترک سوم شده 
بودیم، حریف روسی ام را به عنوان نفر دوم معرفی کردند و گفتند مطابق قانون، آخرین نفر بازنده به کشتی گیر دوپینگی 

جایگزین وی می گردد.
بر همین مبنا هم وقتی کشتی گیر ازبکستانی که در وزن ما مدال طلا گرفته بود، دوپینگش مثبت اعلام شد، اتحادیه جهانی 
کشتی مرا به عنوان نفر اول و دارنده مدال طلای المپیک اعلام کرد. این یعنی اتحادیه جهانی کشتی در این مورد قانون 
داشته و دارد اما دیشب اعلام کردند که روس ها کشتی گیر خودشان را کنار من به عنوان دارنده مدال طلا قرار داده اند و 
اعلام کردند که فدراسیون ایران به روس ها گفته است ما به پیگیری شما اعتراضی نداریم! این یعنی فقط روس ها توانستند 

نقره خود را طلا کنند.
اینها حرف هایی است که در داخل زده می شود و هیچ چیز قطعی نیست. فدراسیون باید پیگیری کند که اتحادیه در این 

مورد قانون دارد و مطابق قوانینش طلا حق ایران است.
آیا اگر الان تست دوپینگ تایمازوف ازبکستانی منفی شود و به او مدال طلا را بدهند، مدال نقره ای که به کشتی گیر روس 
داده بودند را به طور مشترک به من می دهند؟ منتظر پیگیری کمیته ملی المپیک هستم. مطابق قانون اتحادیه جهانی 

کشتی، طلای سنگین وزن المپیک 2012 لندن حق ایران است. آن هم طلایی بدون شریک.
در ضمن اگر ایران طلای سنگین وزن را به حق و به تنهایی تصاحب کند، تیم ایران و روسیه به لحاظ مرغوبیت و تعداد مدال 
مشترکا به مقام سوم خواهند رسید و ایران به لحاظ امتیاز بیشتر سوم و روسیه چهارم می شود. روس ها بیهوده موضوعی را 

پیگیری نمی کنند. باید از حق تیم کشتی آزاد ایران و کشتی گیر ایرانی در المپیک لندن دفاع شود.

سعادتمند: 

دیدار استقلال و پارس جنوبی معوقه خواهد شد
واکنش کمیل قاسمی به اظهارات دبیر:

 طلای المپیک حق من است، بدون شریک!

سرپرست تیم فوتبال استقلال گفت:این که استقلال مثل یک شیر زخم خورده در 
یک گوشه افتاده باشد و به او ضربه بزنند درست نیست.

 سعید رمضانی ، در خصوص اتفاقاتی که در جریان دیدار استقلال و تراکتور رخ 
داده است اظهار داشت: شما دیدید شب گذشته با چه شرایطی به میدان رفتیم. 
این روا نیست که ما چنین شرایطی داشته باشیم. یک هفته پیش فریاد زدیم و گفتیم 
که تیم ما چنین شرایطی دارد اما مشخص نیست چه اتفاقاتی رخ داد و به هر قیمتی 

از ما خواستند که بازی کنیم.
وی افزود: عارف غلامی هم مشکوک به کروناست و سیاوش یزدانی هم همین 
شرایط را           دارد. دیدید بدون تمرین مقابل تراکتور بازی کردیم و چه شرایطی داشتیم. 
در این بین آنها که در قرنطینه هستند مرتب با من تماس می گیرند و می گویند 
می خواهیم برگردیم و به تیم کمک کنیم چون نمی توانند تحمل کنند و تیمشان را           

در این شرایط ببینند.
سرپرست استقلال تأکید کرد: به خدا قسم ما می دانیم برگزاری لیگ منافع ملی 
کشور ما است و اگر مسابقات برگزار نشود دشمنان سوءاستفاده می کنند. ولی 
استقلال سرمایه ملی است و کمی فکر کنید که ببینید چه بلایی سر این تیم آمده 
است. مربیان تیم با من تماس گرفته اند و می گویند ما هم با عارف غلامی بودیم و 
ممکن است کرونا گرفته باشیم، تکلیفمان چیست؟ من نمی دانم به آنها چه جوابی 

بدهم. هر روز داریم فریاد می زنیم و می گوییم تو را           بخدا به فکر ما باشید.
وی خاطرنشان کرد: آیا این درست است که استقلال با نصف تیمش به میدان 
آقای  به  امروز  بدهیم.  ادامه  مسابقات  به  شرایط  این  با  است  قرار  کی  تا  برود؟ 
سعادتمند زنگ زدم و گفتم اگر شرایط تیم به این شکل نبود استعفا می دادم. ماندن 
در این شرایط اصلًا فایده ندارد ولی بین بازیکنان و وضعیتی که به وجود آمده گیر 

کردم. یکی از مسؤولان بیاید در کنار ما باشد و ببیند تیم ما چه شرایطی دارد. فقط از 
دور می گویند مسابقات باید برگزار شود و بازی کنید.

رمضانی ادامه داد: استقلال مثل شیر زخم خورده است و ما باید هر روز از بازیکنان 
تست کرونا بگیریم و مواظب باشیم آنها مبتلا نشوند. آیا این نوع شیوه فوتبال 
جوانمردانه است؟ برخی ها مصاحبه می کنند و حرف هایی می زنند که از شیندنش 
خنده ام می گیرد. این که استقلال مثل یک شیر زخم خورده در یک گوشه افتاده 
باشد و به او ضربه بزنند درست نیست. نه از نظر انسانی درست است و نه از نظر 
قانونی. وی تصریح کرد: مگر نمی گویند کسی که مشکوک به کرونا است باید در خانه 
قرنطینه باشد، پس چطور بازیکنان ما با ویروس کرونا مجبور هستند در زمین بازی 
کنند. آیا این انصاف است؟ ما دستی دستی با جان جوانانمان بازی می کنیم. شما 
دیدید شب گذشته بدون تمرین بازیکنان ما به میدان رفتند اما آیا کسی سؤال کرد چه 

فشاری به بازیکنانی که به میدان رفتند وارد آمده است.
رمضانی در پاسخ به این سوال که چرا مجیدی و بازیکنان ممنوع المصاحبه شده اند 
گفت: نمی دانم! وقتی دیدیم شرایط عجیب و غریب پیش می رود از آنها خواستیم 
صحبت نکنند تا ببینیم مسؤولان چه تصمیمی می گیرند. ما الان نمی دانیم شرایط 
تیممان برای سفر به آبادان چیست، نمی دانیم چند نفر دوباره کرونا گرفته اند وچند 
نفر به تیم ما برمی گردند. در یک بلاتکلیفی محض هستیم و کسی هم جوابگو 

نیست.
به سعادتمند گفتم این شرایط نبود استعفا می دادم

وی تاکید کرد: دوست دارم خیلی صحبت ها کنم ولی نحوه بیانش را           نمی دانم. 
وزیر بهداشت صحبت هایش را           مطرح کرد و ما هم فهمیدیم چه اتفاقی افتاده، اما آیا 
مرجعی بالاتر از وزیر وجود دارد؟ شرایط استقلال بحرانی است و ما فریاد می زنیم که 

به دادمان برسند ولی یک سری ها برای منافع خودشان مصاحبه می کنند و فضا را           
تغییر داده اند. وقتی این اظهارات را           می شنوم حالم بد می شود.

سرپرست استقلال خاطرنشان کرد: نیمی از تیم ما در خانه مسابقه را           تماشا کرده 
آن وقت یک عده حرف از ترس زدند. آقایان استقلال بدون تمرین هم استقلال است 
و دیدید که هراسی از بازی کردن نداریم. شما باید شب گذشته حال عارف غلامی را           
می دیدید که با چه شرایطی به میدان رفته است. به خدا ما مسؤول جان این بازیکنان 

هستیم. نمی دانم چرا کسی ما را           درک نمی کند.
وی در پاسخ به این سوال که آیا سعادتمند نظری در خصوص وضعیت کنونی تیم 
داشته یا خیر، گفت: من با او صحبت کردم و شرایط تیم را           گفتم. قرار شد او مشورت 
بگیرد و یک تصمیمی اتخاذ کند. او هم نمی داند چه بگوید. این هم حرف زدیم مگر 

اتفاقی افتاده است؟

سعید رمضانی: 
استقلال مثل شیر زخمی شده که هر کس به آن ضربه می زند

کامل  تعطیلی  یا  برگزاری  برای  قوس  و  کش  که  زمانی 
رقابت های لیگ برتر فوتبال به اوج خود رسیده بود، تیم های 
مدعی قهرمانی و تعقیب کنندگان پرسپولیس - که با 10 
امتیاز اختلاف صدرنشین بود - حاضر نشدند رای به قهرمان 
کردن این تیم از سوی سازمان لیگ بدهند و اصرار کردند که 

حتماً لیگ برگزار شود.
اصرار آنها از روی حق بود چرا که می توانستند در دیدارهای 
باقی مانده با کسب امتیازات لازم به پرسپولیس برسند و حتی 
شانس قهرمانی هم داشته باشند. در فوتبال ایران هم سابقه 
داشته که یک تیم امتیازاتی بیشتر از این را هم با تعقیب 
کنندگانش فاصله داشته اما در پایان رقابت را واگذار کرده و به 

قهرمانی نرسیده است.
شاید مدعیان و تعقیب کنندگان هم با همین انگیزه و نیت 
اما وقتی لیگ دوباره  خواستار ادامه برگزاری لیگ بودند. 
شروع شد رویاهایشان رنگ باخت. مدعیانی که می خواستند 

به پرسپولیس برسند از »خودشان« هم جا ماندند.

استقلال با فرهاد مجیدی »نبردن« را تمرین کرد و بیشتر از 
آنکه رقیبانش برایش دردسرساز شوند خودش خودزنی کرد 
و هر بار به بهانه ای تمرکزش از فوتبال را برداشت و دست به 

دامن حاشیه ها شد.
آبی های تهران که می توانستند در بین سه تیم بالای جدول 
قرار بگیرند و شانس اصلی کسب سهمیه لیگ قهرمانان 
آسیا باشند حالا در رده ششم قرار گرفتند و کار سختی برای 

رسیدن به این مهم دارند.
سپاهان با امیر قلعه نویی هم راهی غیر از مسیر استقلال را 
طی نکرد. زردهای اصفهانی که یکی از پرهزینه ترین تیم های 
فصل نوزدهم لیگ برتر هستند به راحتی امتیازات را از دست 
دادند و حتی در ورزشگاه خانگی هم نتوانستند تیم پارس 

جنوبی را ببرند.
قلعه نویی که مدتهاست دستش به جام نمی رسد تلاش 
اما  به پرسپولیس برساند  را  بتواند سپاهان  زیادی کرد که 
بزرگترین  بلکه  نرسید  به هدفی که داشت  تنها  نه  تیمش 

خدمت را به پرسپولیس کرد و شانس قهرمانی سرخ های 
تهران را افزایش داد.

شهرخودرو هم که توانسته بود از دو تیم دیگر مدعی بهتر 
نتیجه بگیرد درست در جایی که می توانست شرایط را به سود 
خودش تغییر دهد دو امتیاز هفته بیست و چهارم را بعد از 
سرمربی اش از دست داد تا آنها هم فرصت سبقت گرفتن از 
سپاهان و نزدیک شدن به پرسپولیس را از دست بدهند و با 

42 امتیاز چسبیده به زردهای اصفهان باشند.
تراکتور دیگر مدعی کسب سهمیه آسیا که از ابتدای فصل 
به دنبال قهرمانی بود، در روزی که می توانست با پیروزی برابر 
استقلال »کم رمق« و کم بازیکن به رده های بالاتر برسد، زور 
بردن نداشت و با گرفتن یک امتیاز بی تاثیر از تهران به تبریز 

برگشت.
حالا پرسپولیس در صدر جدول یکه تازی می کند و شانس 
اول قهرمانی است و با رقیبانی که دارد خیالش آسوده است 
که حتی اگر دیدارهای آینده اش را هم با پیروزی پشت سر 

نگذارد، هستند تیم هایی که با امتیازاتی که از دست می دهند 
عملًا این تیم را بدون نیاز به بردهای خودش قهرمان خواهد 

کرد.
به  هم  باید  اثر  کم  رقیبان  این  داشتن  با  پرسپولیس 
پیروزی های کم گل و شکننده اش راضی باشد و با همین 
مسیر به سمت شکستن رکورد کسب امتیاز در لیگ نوزدهم 
یک  قامت  خودشان  آنکه  از  بیشتر  سرخ ها  برود.  پیش 
صدرنشین مقتدر را داشته باشند، رقیبانی دارند که رمقی 
برای رسیدن به بالای جدول ندارند و صرفاً برای اینکه حرف 
شان به کرسی بنشیند روی برگزاری ادامه لیگ اصرار کردند.

هر چند برخی تعقیب کنندگان هم از این شرایط و موقعیتی 
که از دست می دهند ترسیدند و اصرار داشتند لیگ برگزار 
نشود، اما آنچه پس از شروع مجدد بازی های مشخص شد 
اینکه اصرار برخی تیم ها برای برگزاری لیگ بیهوده بود چرا 
که آنها برای رسیدن به هدفشان آماده نبودند و نتایجی که 

کسب کردند بر این اتفاق مهر تایید زد.

همه به یحیی هدیه دادند؛
»ریل گذاری« برای پرسپولیس توسط رقیبان
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 عضو جامعه روحانیت مبارز کشور با توصیه به نمایندگان مجلس یازدهم برای 
رعایت انصاف در بیان انتقادها، گفت: نباید تنها به قاضی برویم و به طرف مقابل 

هم فرصت دهیم تا پاسخ دهد و درباره اتهامات وارد شده شفاف سازی کند. 
سید رضا اکرمی روز یکشنبه در گفت وگو با خبرنگار سیاسی ایرنا با بیان اینکه 
»سواره از پیاده خبر ندارد« از نمایندگان منتقد خواست، خود را جای انتقاد 
شوندگان قرار دهند و بعد انتقاد کنند. عضو جامعه روحانیت مبارز کشور یادآور 
شد: چرا هر کس تریبونی به دست می آورد، شروع به عیب جویی از دیگران می کند 
و به عیب های خود توجه ندارد؟ اکرمی خطاب به نمایندگان مجلس یازدهم گفت: 
ای مجلس یازدهم که خود را انقلابی می دانید چرا منطقی نیستید و حرف هایی 
می زنید که دشمنان را دلخوش می کند. وی از نمایندگان مجلس یازدهم خواست 
تا ضمن ایفای نقش نظارتی، در تذکر به اعضای دولت ادب و اخلاق را رعایت 
کنند و طبق فرمایشات رهبر انقلاب، کرامت اعضای دولت را مدنظر داشته باشند.

همه در مشکلات به وجود آمده سهیم هستیم
اکرمی خاطرنشان کرد: اگر انتقادی هم به دلیل مشکلات کشور وجود دارد این 

انتقاد متوجه همه ماست و همه در مشکلات به وجود آمده سهیم هستیم و کسی 
نباید خودش را تبرئه و بقیه را متهم کند.

این فعال اصولگرا که سابقه پنج دوره نمایندگی مجلس را در کارنامه دارد درباره 
اهمیت وحدت در کشور، گفت: بررسی های انجام شده در مجموعه کتاب های 
صحیفه نور که فرموده های امام راحل است، نشان می دهد که کلمه »وحدت« 

بیشترین فراوانی را دارد.
بعضی بهانه جویی ها کودکانه است

اکرمی خاطرنشان کرد: بعضی هایمان با اینکه 42 سال از انقلاب می گذرد، 
بهانه های کودکانه می گیریم و بی خودی علیه همدیگر پرخاش می کنیم.

این فعال اصولگرا به نقش شهید بهشتی در نزدیک کردن دیدگاه های مختلف به 
یکدیگر و گرفتن بهانه از بهانه جویان در ابتدای انقلاب اشاره کرد و گفت: بعضی از 
قلم ها و نوشته ها را که می بینم، غصه می خورم زیرا به جای نزدیک کردن دیدگاه ها 

دنبال تفرقه افکنی هستند.
وی مشکلات اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی کشور از جمله گرانی، بیکاری، 

اعتیاد، قاچاق، طلاق و دیگر مشکلات را یادآور شد و تصریح کرد: راه حل این 
مشکلات این است که مسئولان در مجلس و دولت و قوه قضاییه و دیگر نهادها 
و سازمان ها کنار هم بنشینند و با هم فکری یکدیگر و تمرین بردباری برای آنها 

چاره اندیشی کنند.
 اکرمی با اشاره به نقش مطالعه و مرور تاریخ برای پی بردن به نقش انقلاب 
اسلامی در سربلندی ایران خاطرنشان کرد: در طول 42 سالی که انقلاب به 
پیروزی رسیده و سربلند و مستقل و سرافراز به حیات خود ادامه می دهد این 

انقلاب شگفتی های زیادی را رقم زده است.
 این فعال اصولگرا با اشاره به وابستگی ایران به آمریکا در دوران پهلوی تصریح 
کرد: اکنون ایران از لحاظ قدرت به جایی رسیده که از معدود کشورهایی در جهان 
است که با سرافرازی سیاستی مستقل از سیاست های دیکته شده آمریکا را دنبال 

می کند.
اکرمی، اظهارات جان بولتون مشاور امنیت ملی آمریکا درباره ایران در کتاب 
اخیرش را یادآور شد و گفت: بولتون در این کتاب بیش از همه به موضوع ایران 

پرداخته است و ترامپ را به دلیل ناتوانی از حمله به ایران تحقیر کرده است.
وی به صلابت، شجاعت، رشادت و کیاست امام راحل)ره( و رهبری انقلاب 
مقابل توطئه ها و فشارهای خارجی اشاره کرد و گفت: ما این سربلندی را از امام 
)ره( و رهبری و مردمی داریم که از امتحان های سخت جنگ تحمیلی و تحریم 
سربلند بیرون آمدند. رییس سابق شورای فرهنگی نهاد ریاست جمهوری با اشاره 
به مدیریت مموفق بیماری کرونا اظهارداشت: حتی با وجود غافلگیر شدن نظام 
بهداشتی کشور، جمهوری اسلامی بعد از گذشت چندماه از شیوع بیماری، 
توانایی های بهداشتی خود را رخ جهانیان کشید و از کشورهای موفق در مدیریت 
این بیماری بود. اکرمی، ظرفیت های غنی انسانی، فرهنگی، دینی و طبیعی 
کشور را فرصت دانست و گفت: ما خیلی ظرفیت داریم؛ متاسفانه، اشکال ما این 

است که از ظرفیت هایمان به درستی استفاده نمی کنیم.
وی تصریح کرد: می توانیم در همین شرایطی که از فروش نفت و محصولات 
و  نظامی  و  علمی  امکانات  از  استفاده  با  می کنند،  جلوگیری  ما  غیرنفتی 

ظرفیت های مردمی و تنوع آب و هوایی مشکلات کشور را حل کنیم.

توصیه های فعال اصولگرا به برخی از نمایندگان مجلس:

اکرمی: تنها به قاضی نروید؛ منصفانه انتقاد کنید

رییس مجلس شورای اسلامی گفت: با برنامه ریزی حساب شده و مدیریت 
جهادی در همین 5سال باقیمانده تا پایان چشم انداز 20 ساله کشور می توان به 

بخش قابل توجهی از اهداف چشم انداز دست یافت. 
محمدباقر قالیباف رییس مجلس شورای اسلامی در دیدار ویدیو کنفرانسی 
نمایندگان مجلس با مقام معظم رهبری، گزارشی از رویکردها، برنامه ها و اقدامات 

مجلس ارائه کرد.
در متن سخنان رییس مجلس یازدهم آمده است: مجلس یازدهم  زمانی 
تشکیل شده است که کشور تحت شدیدترین تقابل های اقتصادی، امنیتی و 
فرهنگی با دشمن قرار دارد و توجه به برخی حقایق تلخ اجتناب ناپذیر است. 
ناکارآمدی های مدیریتی اشباع شده، با رویکردهای نادرستی که بویژه در سالهای 
اخیر تشدید شد، سبب شده است مردم، به خصوص قشر متوسط و ضعیف 

جامعه، زندگی عادی خودشان را با سختی بگذرانند.
وی با بیان اینکه نابسامانی های بازار ارز، خودرو، سکه و مسکن، بیکاری فزاینده 
و تورم افسارگسیخته، کالاهای اساسی و اجاره منزل جامعه را کلافه کرده است، 
اظهار داشت: برخی مشکلات قدیمیِ محلی، مثل کمبود آب و محیط زیست 

نیز، این سختی ها را مضاعف نموده است.
تبدیل مجلس به یک نهاد انقلابی و چابک برای حل مسائل کشور

قالیباف در ادامه سخنان خود گفت: در چنین شرایطی است که مجلس 
یازدهم با علم به این مسائل، هدف و همت اصلی خود را حل مسائل مردم 
و تبدیل مجلس به یک نهاد انقلابی، چابک و حل مسئله قرار داده است. زیرا 
معتقدیم این وضعیت، نه در شان مردم عزتمند و شریف ایران است و نه متناسب 

با ظرفیت های گسترده ای که در کشور وجود دارد.
رییس مجلس شورای اسلامی با تاکید بر اینکه در شرایط سخت و تهدیدهای 
موجود، فرصت های بزرگی هم وجود دارد، یادآور شد: اگر با برنامه ریزی حساب 
شده و مدیریت جهادی از آنها بهره بگیریم، در همین 5سال باقیمانده تا پایان 
چشم انداز 20 ساله کشور، می توان به بخش قابل توجهی از اهداف چشم انداز 

دست یافت.
وی ادامه داد: ثروت عظیمی که در کشور وجود دارد، مردم وفادار و نجیب، 
نخبگان جوان و با استعداد، موقعیت ژئوپلتیکی منحصربه فرد کشور، قرار داشتن 
در قلب محور قدرتمند مقاومت و رزق بی حسابی که خداوند وعده آن را به 
ملت مومن و با ثبات قدم داده است، ظرفیت هایی است که می تواند از دل هر 
تهدیدی، بهترین فرصت ها را ایجاد کند و مجلس یازدهم عزم خود را برای آن جزم 

کرده است.
قالیباف تصریح کرد: نمایندگان مجلس برای اجرایی کردن این ادعا فقط شعار 
نمی دهند بلکه برنامه های کارشناسی روشنی دارند که برای ایجاد فهم مشترک 
و اجماع سازی، در مسیر فرایندهای قانونی درون مجلس، قرار دارد. زیرا ما 
برنامه های خود را در دو حوزه تقنین و نظارت، تعریف کرده ایم اما بر این باوریم که 
در گام نخست، بدون تحول در درون مجلس، نمی توانیم به اهدافی که در بیرون 

مجلس مد نظر داریم، برسیم.
رویکردهای مجلس یازدهم؛ هوشمندسازی، شفاف سازی، مردمی 

سازی و کارآمدسازی
یازدهم  مجلس  رویکردهای  اینکه  بیان  با  اسلامی  شورای  مجلس  رییس 
برای تحول در درون مجلس، هوشمندسازی، شفاف سازی، مردمی سازی و 
کارآمدسازی است،  توضیح داد: تمرکز ما در ارتقاء کیفیت فرآیندها و عملکردهای 
مجلس، بدین منظور صورت گرفته که نتیجه عینی و ملموس در زمینه حل 
مسائل اقتصادی و پیگیری مشکلات ملی و محلی برای مردم داشته باشد. 
مردمی سازی، به معنای مشارکت معنادار و موثر مردم در همه فرآیندها، شفاف 
تکلیف  و  برای مردم حق  اموری است که  ایجاد شفافیت در  به  ناظر  سازی، 
ایجاد می کند، مقصود از هوشمندسازی، سیستمی و الکترونیک کردن همه 
فرآیندهاست و کارآمدسازی نیز به معنای تمرکززدایی، چابک سازی و بازطراحی 

فرآیندها و نظام اداری و اجرایی است.
الزام مجلس رسیدگی به مشکلات مردم است

وی با تاکید بر اینکه برای رسیدگی به مسائل و مشکلات محلی مردم الزام داریم 
ابتدا ساماندهی امور نمایندگان را در دستور کار قرار دهیم، اظهارداشت: از تحول 
در فرآیند انتخاب، نظارت و ارتباطات گرفته تا رسیدگی به معضلات حوزه های 
انتخابیه، در دستور کارِ مجلس، هیات رئیسه و بنده است. هم افزایی ظرفیت های 
مردمی، دولتی، عمومی و حاکمیتی در این خصوص، ضرورت دارد. همچنین به 
جای اینکه یک نماینده به تنهایی مسوول حل مسائل حوزه انتخابیه باشد، باید 
نهاد مجلس با همه ظرفیت های خود پشتیبان نماینده باشد، تا حجم مطالبات 

حوزه های انتخابیه سبب نشود که به این مطالبات بی توجهی شود.
قالیباف یادآور شد: اینکه نماینده به دلیل اشتغالات محلی فراوان، از وظایف 
ملی خود باز بماند یا خدای نکرده گرفتار روابط ناسالم و بده بستان شود. البته 
حفظ شئونات و صیانت از نمایندگان هم وظیفه مجلس است و این حوزه همه 

اقدامات پیشگیرانه را به کار خواهیم گرفت.
رییس مجلس شورای اسلامی با تاکید بر اینکه فرآیندهای قانونگذاری و نظارت 
مجلس از مرحله تهیه پیش نویس متون قانونی تا نقش کمیسیون ها، صحن و 
مرحله ابلاغ و انتشار باید بازنگری و متحول شود،   عنوان کرد: تا این فرآیندها 
از یک سو کارآمدتر و اثربخش تر، و از سوی دیگر، نقش مردم و متخصصان در 
این فرآیندها، پررنگ تر گردد. شفافیت مذاکرات و تصمیمات مجلس نیز در این 
مسیر، اهمیت بسزایی دارد و مجلس تصمیم گرفته این موضوع را با رعایت جنبه 

های حرفه ای و کارشناسی، به یک تکلیف برای خود تبدیل کند.
صحن و کمیسیون، ارکان محوری مجلس هستند

وی با بیان اینکه صحن و کمیسیون هر دو، ارکان محوری مجلس هستند که 
در قانون اساسی هم به آنها اشاره شده،   گفت: در مجلس یازدهم تلاش خواهیم 
کرد فعالیت های کمیسیون ها و کار کارشناسی و تخصصی در آنها، اصالت پیدا 
کند. ضمن اینکه در انتخاب میان تقنین و نظارت، به عنوان کارویژه های اصلی 
مجلس، رویکرد مجلس یازدهم، تمرکز ویژه بر وظیفه نظارت و اجرایی سازی 
قانون است. برنامه ما این است که این نظارت به طور فراگیر و هوشمند، در تمام 
پهنه جغرافیایی کشور با مشارکت مردم، نهادها و نخبگان و با هدف اجرایی سازی 

قانون، هم درون دستگاه های دولتی و حکومتی و هم در میان خود مردم باشد.
قالیباف تصریح کرد: مسئله اصلی این است که همه آنچه درباب تحول در 
فرآیندهای درونی مجلس ذکر شد، باید زیرساختی برای تحول زندگی مردم 
و اداره امور کشور و تحقق نتایج عینی و ملموس در این حوزه باشد. توجه به 
معیشت طبقات ضعیف از طریق اصلاح خطوط اصلی اقتصاد ملی از مهمترین 

اولویت های مجلس یازدهم است.
وی افزود: همچنانکه حضرتعالی در پیام افتتاحیه مجلس یازدهم نیز تکلیف 
فرمودید، توجه به معیشت طبقات ضعیف از طریق اصلاح خطوط اصلی اقتصاد 
ملی از مهمترین اولویت های مجلس یازدهم و شاید مهم ترین اولویت، خواهد 
بود. البته وضعیت بد اقتصادی امروز، محصول سوء مدیریت ها و بی توجهی ها 
به آرمان اصلی انقلاب اسلامی در این عرصه بوده است. زیرا بعد از دوران دفاع 
مقدس و آغاز برنامه های پنج ساله توسعه تا امروز، راهبرد و تفکر منسجم اقتصادی 
وجود نداشته و چون تفکر منسجم نبوده، دولت ها با سلیقه های متفاوت و بعضا 
متضاد، مسیر اقتصادی و مدیریتی کشور را به سمت و سوهای متفاوتی سوق 

داده اند که نتیجه آن یک اقتصاد نابسامان، از آب درآمده است.
ضرورت توجه به مردمی سازی اقتصاد و تولید قدرت اقتصادی

رییس مجلس شورای اسلامی با اعتقاد به اینکه دوره آزمون و خطا دیگر تمام 
شده و یک راه بیشتر نداریم آن هم بازگشت به آرمان انقلاب اسلامی در عرصه 
اقتصاد است، افزود: یعنی مردمی سازی اقتصاد و تولید قدرت اقتصادی که در 
واقع همان اقتصاد مقاومتی است و مدیریت جهادی که منبعث از فرهنگ دفاع 

مقدس است.
وی ادامه داد: پیرو فرمایش حضرتعالی در آستانه گام دوم و آغاز دهه پنجم 
انقلاب، معتقدیم باید اقتصادِ مردمی را در این دهه سرلوحه فعالیت های خود 
قراربدهیم؛ بر همین اساس مجلس یازدهم این موضوع را ماموریت خود می داند 

که انقلاب اسلامیِ مردمی را به اقتصادِ مردمی پویا برساند.
اقتصاد مقاومتی خط مشی محوری و برنامه اصلیِ مجلس یازدهم

قالیباف  شاخص های اقتصاد مردمی پویا و رونق تولید داخل را افزایش صادرات 
غیرنفتی، نظام مالیاتی عادلانه، تدوین بودجه بدون نفت، مبارزه قاطعانه و پیگیر 
با فساد، رفع انحصارات دولتی، مدیریت بهینه دارایی های دولتی ونقش آفرینی 
واقعی مردم در اداره اقتصاد کشور دانست و یادآور شد: این نقش آفرینی بتدریج 
منجر به افزایش توان و قدرت ملی و مصونیت آن در مقابل فشارهای خارجی 
خواهد شد. در عرصه سیاست و امنیتِ ملی نیز، کشور زمانی می تواند فعال 
و اثرگذار باشد که قدرت ملی در همه عرصه ها، به  ویژه در عرصه اقتصاد، به 
طوراساسی تقویت شده باشد. از این منظر، مجلس یازدهم، اقتصاد مقاومتی را 

به عنوان خط مشی محوری و برنامه اصلیِ کاری خود برگزیده است.
محورهای پنج گانه بسته اقتصاد مردمی برای تحول اقتصادی به نفع 

مردم
قالیباف با اشاره به اینکه مجلس یازدهم برای رسیدن به هدف خود که حل 
مسائل اقتصادی ملی و محلی مردم است، ایجاد ساختارهای لازم و پیگیری 
اقتصاد مردمی را اولویت کاری خود قرار داده، توضیح داد: برای رسیدن به این 
هدف، معتقد به نوسازی اقتصاد کشور با رویکرد جهادی و جهت گیری انقلابی 
هستیم. به همین دلیل، مجلس یازدهم با همفکری و همراهی همه نمایندگان 
»بسته اقتصاد مردمی« را برای »تحول اقتصادی به نفع مردم« در پنج محور در 

دستورکار خود دارد که  به محورهای آن درادامه بیان می شود.
محور اول بسته اقتصاد مردمی؛ اصلاح ساختار بودجه ریزی کشور

کشور  ریزی  بودجه  ساختار  اول  محور  در  افزود:  خود  سخنان  در  قالیباف 
باید اصلاح شود و هدفِ درآمدزایی پایدار وهزینه کرد مفید، مد نظر قرارگیرد. 
بودجه کشور می تواند بدون درآمدهای نفتی بسته شود و با کاهش هزینه های 
غیرضرور، مولدسازی دارایی های دولت، اصلاح شرکت های دولتی و اصلاحات 
نهادی بودجه ریزی و سپس نظارت برخط، بر نحوه هزینه کرد بودجه از طریق 
دیوان محاسبات، ساختاری کاملا عملیاتی پیدا کند. هم اکنون این موضوع 
در کمیسیون های برنامه و بودجه و اقتصاد، با اولویت در حال بررسی است و به 
مراحل نهایی رسیده است. این موضوع در اولین فرصت ممکن در دستور کار 

قرار خواهد گرفت.
محور دوم بسته اقتصاد مردمی؛ نوسازی نظام مالیاتی کشور

وی با اشاره به  اصلاح ساختار بودجه ریزی، نوسازی نظام مالیاتی کشور به نفع 
اکثریت مردم  است، عنوان کرد: برای این موضوع باید تقویت تولید، در دستور 
کار قرار گیرد. زیرا وضعیت فعلی مالیات ستانی کشور اثربخش نیست و باید 
فعالیت های رقیبِ تولید را پر هزینه کرد. در این میان بستن مالیات بر خانه های 
خالی و مالیات بر فعالیت های سفته بازی و دلالی در بازارهای مسکن، ارز، طلا 
و خودرو، در دستور کار مجلس قرار دارد و متقابلا به دنبال آن هستیم که مالیات 
فعالیت های مولد و تولیدی، مالیات بعضی از اقشار، به ویژه مالیات های پنهانی 

که از طبقات ضعیف گرفته می شود، کاهش پیدا کند.
محور سوم بسته اقتصاد مردمی بهبود معیشت اقشار کم درآمد است

اجرای  به  مکلف  را  مجلس  سوم،  محور  در  اسلامی  شورای  مجلس  رییس 
سیاست های حمایتی فراگیر و بهبود معیشت اقشار کم درآمد می داند و توضیح 

داد: این شاخصی است برگرفته از پیام حضرتعالی به افتتاحیه مجلس، که ما، 
همه اولویت های خود را با آن تنظیم می کنیم. روشن است که در صورت اصلاح 
به  تامین اجتماعی کشور، حاکمیت، اشراف کاملی  و  عادلانه نظام مالیاتی 
وضعیت درآمدی خانوار پیدا می کند و وظیفه دارد به سرپرست خانوارهایی که 
دخلشان با خرجشان نمی خواند، کمک کند. این شناسایی از طریق یکپارچه 

سازیِ بانک های اطلاعاتیِ دستگاه های مسوول صورت خواهد گرفت.
محور چهارم بسته اقتصاد مردمی؛ رونق کسب و کار و ایجاد اشتغال

قالیباف درمحور چهارم با تاکید بر اینکه مجلس عقیده دارد برای جهش تولید، 
رونق کسب و کار و ایجاد اشتغال باید موانع را از سر راه برداشت،  افزود: در گام 
نخست باید موانع تولید، انحصارات و رانت های صدور مجوز را به نحو کارشناسی 
حذف کرد و در گام دوم که بسیارمهم است، از طریق بازار سرمایه و بازار پول، 
به  ویژه با نظارت دقیق بر عملکرد بورس، تامین مالی تولید و اجرای پروژه های 

توسعه ای بزرگ را در دستور کار قرار داد.
حوزه  کشور،  در  بیکران  نقدینگی  وجود  رغم  علی  متاسفانه  افزود:  وی 
تولیدِ داخل کشور در قحطی تامین مالی بسر می برد و این در حالی است که 
نفتی،  های  طرح  تمام،  نیمه  پروژه  صدها  همچون  بیشماری  ظرفیت های 
پالایشی، پتروشیمی، فلزی و معدنی را می توان در بازار بورس از طریق پذیره 
نویسی وعرضه اولیه و همچنین افزایش سرمایه از محل آورده نقدی، عدم توزیع 

سود و صرف سهام فعال کرد و چرخ های تولید کشور را به حرکت درآورد. 
قالیباف توضیح داد: همچنانکه در بخش مسکن نیز که الان با کمبود عرضه 
روبرو هستیم، باید هرچه سریعتر، از طریق واگذاری زمین از دارایی های دولت 
و تامین مالی مناسب این بخش با بهره گیری از سرمایه های بخش خصوصی 
از طریق بازار سرمایه و بانک ها و تحول در فناوری و فرآیندهای ساخت، تلاش 
جدی و جدیدی را آغاز کرد. همچنین توجه ویژه به اقتصاد دیجیتال و کسب و 
کارهای نو و دانش بنیان و پیگیری آن در قالب یک ساختار ویژه جزو اولویت های 

مجلس خواهد بود.
محور پنجم بسته اقتصاد مردمی توسعه تجارت خارجی و صادرات 

غیرنفتی
رییس مجلس شورای اسلامی درباره  محور پنجم برنامه مجلس گفت: محور 
پنجم این است که حوزه تجارت خارجی و صادرات غیرنفتی کشورنیازمند تغییر 
راهبرد و نوسازیِ اساسی است. حقیقت آن است که این حوزه دچارنقص های 
با  تعامل  به حوزه  متولیان سیاست خارجی کشور  توجهی  جدی است. کم 
بازاریابی منطقه ای و تسهیل صادارت، ظرفیت های عظیمی را  همسایگان، 
باید  تحریم ها،  در وضعیت تشدید  که  نگه داشته است. روشن است  معطل 
به منظور مصون سازی اقتصاد کشور، بی اثرسازی سیاست فشار حداکثری 
دشمن، ورود به فاز جدید مقاومت فعال،  تثبیت جغرافیای مقاومت، اقدامات 
موثرتری در حوزه اقتصاد و تجارت خارجی صورت گیرد که این اقدامات مکمل 

راهبردهای دفاعی، سیاسی و امنیتی نظام خواهد بود. 
وی افزود: اتخاذ راهبرد سیاست خارجی متعادل، به ویژه درس آموزی از تجربه 
شکست خورده غربگرایی، تعامل عزتمندانه با اروپا و ایجاد روابط قوی راهبردی 
با شرق، بویژه چین و روسیه، می تواند کانال های اقتصادی متعددی را به منظور 
تامین کالاهای اساسی مواد اولیه و صادرات محصولات داخلی به کشورهای 
حوزه جنوب غرب آسیا، آسیای میانه، شبه قاره و شرق آسیا فعال کند. این امر به 

طور اساسی در دستور کار بنده و مجلس است.
قالیباف با بیان اینکه نتیجه این اقدامات، احیا و ارتقاء جایگاه ژئوپلتیکی و 
ژئواستراتژیک جمهوری اسلامی ایران خواهد بود، تصریح کرد: این اقدامات می 
تواند در زمانی کوتاه نه تنها فشارهای دشمن را بی اثر کند، بلکه ابزارها و اهرم 
های قدرت جدیدی برای نظام اسلامی، در مقابله با فشارها نیز، تولید نماید. در 
حالی که دشمن آشکارا تصمیم گرفته فشاراقتصادی را از ایران فراتر برده و کل 

محور مقاومت را زیر ضربات اقتصادی و تحریمی خود بگیرد.
وی افزود:  نسخه ارتقا یافته مقاومت فعال، حتما باید شامل یک برنامه فرامرزی 
مظالم  از  دیده  آسیب  و کشورهای  بازیگران  که همه  باشد  مقاومتی  اقتصاد 
نظام سلطه را در برگرفته و امکانات و ظرفیت های آنها را در جهت حل مسائل و 

مشکلات مشترک، هم افزا و به نحو نظام به هم مرتبط کند.
قالیباف خاطرنشان کرد: به حضرتعالی و ملت شریف ایران اطمینان می دهیم 
که نظارت کاملی برای جلوگیری از هرگونه وابستگی و تضییع حقوق ملی در حوزه 
قراردادهای بین المللی از جانب مجلس انجام خواهد شد. همچنین بسته تحول 
اقتصادی به نفع مردم فقط در قالب هم افزایی و همراهی تک تک نمایندگان 
محترم مجلس و همچنین تعامل با بدنه اجرایی کشور و دولت محترم،اجرایی می 
شود و ما  در ایجادِ این هم افزایی و همراهی، مصمم هستیم و یک روز را هم از 

دست نخواهیم داد.
ضرورت توجه به سبک زندگی، جمعیت، خانواده، آموزش و تربیت در 

عرصه فرهنگی
رییس مجلس شورای اسلامی علاوه بر محورهای اقتصادی، تمرکز بر سبک 
زندگی، جمعیت، خانواده، آموزش و تربیت؛ سلامت و توجه خاص بر مدیریت 
بحران کرونا را نیز از برنامه های فرهنگی مجلس عنوان کرد و گفت: فکر می کنیم 
مجلس انقلابی، مجلسی است که در تعامل خود با دیگر قوا، شاخص را حل 
مسائل مردم قرار دهد. مجلس، هم در موضوعاتی که بنای نظارت و ورود دارد 
باید شیوه نظارت، عقلانیت و تدبیر را مدنظر قرار دهد وهم در لحنِ تعامل، اخلاق 

و احترام را رعایت کند.
وی ادامه داد:  در زمان پیگیری مطالبات مردم، زمان شناس باشد، اما در عین 
حال معتقدیم مجلس در حل مسائل مردم وظیفه دارد با رعایت همه مواردی که 
ذکر شد از همه ظرفیت های نظارتی و تقنینی خود با جدیت و قاطعیت استفاده 
کند تا به تکلیفِ نمایندگی خود درست عمل کرده باشد.  البته حضرتعالی و مردم 
شریف ایران مستحضرید که مجلس، یک کلِ تشکیل شده از افراد است که گاه 
ممکن است سلائق متفاوتی در میان آنها وجود داشته باشد. اما مجلس یازدهم 
در کلیت خود تلاش می کند با رعایت نقشه راهی که قبلا در پیام خود ارائه 
فرموده اید و ان شاءالله امروز آن را تبیین می فرمایید، به هدف خود که همان حل 

مسائل مردم است دست پیدا کند.
وی خاطرنشان کرد: من و همکارانم در مجلس یازدهم به شما اطمینان می 
دهیم که با پرهیز از حاشیه پردازی، فقط به دنبال احقاق حقوق مردم و اصلاح 
امور کشور باشیم و در این مسیر، فعال و میدانی عمل کنیم، نه اینکه در پایتخت 

بر صندلی های خودمان بنشینیم و حل مسائل را انتظار بکشیم.

محمدباقر قالیباف :

مجلس به جای شعار، در عمل کارآمدی خود را ثابت می کند
منازعات کمکی به حل مشکلات مردم نخواهد کرد

حاشیه سازی علیه دولت به کجا ختم می شود؟

خروج  حاشیه  کشور،  فروش  شایعه  طرح  با  کنونی  شرایط  پیچیده سازی   
از برجام و جنجال سوال از رییس جمهوری، نه تنها کمکی به حل این همه 
پیچیدگی بی سابقه در کشور نخواهد کرد بلکه منازعات نگران کننده ای را سبب 

خواهد شد که منتفعان آن قطعا مردم ایران نخواهند بود. 
در  مشکلات  فرافکنی  راه های  ساده ترین  از  یکی  انتقاد،  حتی  نه  و  حمله 
هفته های اخیر و برجام، اقتصاد و دیپلماسی هم از پرتکرارترین محورهای این 
حمله برای منتقدان داخلی، رقبای سیاسی و مخالفان خارجی بوده است. 
با دو نوع قالب مشخص یعنی شایعه  انتقادات هم در هر سه محور  محتوی 
و جنجال عرضه می شود. در این میان افکار عمومی از انبوهی از شایعه ها و 
جنجال ها وقت و حوصله کافی برای تشخیص سره از ناسره نمی یابند و دولت 
هم در سیل هجمه ها تمرکز خود را برای حل معضلات اساسی کشور در خطر 
می بیند. این رویه دستکم در دو ماه گذشته از سوی برخی نمایندگان مجلس 
دنبال می شود بی آنکه دستاورد آن برای کشور مشخص باشد. بی آنکه به 68 
لایحه معطل و معوق مانده دولت در مجلس، یا سختی های اداره کشور در بحران 
ها مضاعف کرونا-تحریم اندیشیده شود. بی آنکه آینده این منازعات مهم شمرده 

شود و تبعات آن برای کشور مورد ارزیابی قرار گیرد.
مجلس به تقنین هم بپردازد

تقنین و نظارت دو مسوولیت مهم و اصلی قوه مقننه است که قانون اساسی آن را 
بر عهده نمایندگان مجلس قرار داده است. این روزها اما با عملکرد مجلس یازدهم 
به نظر می رسد دومی به نوعی اولی را به حاشیه رانده و انتقاد از دولت به مهم ترین 
موضوع نمایندگان تبدیل شده است. »علی ربیعی« دستیار ارتباطات اجتماعی 
رییس جمهوری و سخنگوی دولت در یادداشت روز شنبه خود تنها درباره لوایح دولت 
که در انتظار بررسی مجلس مانده، گفته است: »دولت 68 لایحه معوق در مجلس 
دارد که خواستار رسیدگی به آنها هستیم. بخش قابل توجهی از ابهامات و سؤالات 
نمایندگان در این لوایح قابل پیگیری هستند.« در بعد نظارتی هم نه تنها به شرایط 
و الزامات آن که مهم ترین آن، توجه و اقدام بر اساس منافع ملی است چندان پایبند 
بوده است.  نظارت مجلس در شرایط کنونی بر اقدامات قوه مقننه تنها به انتقادات و 
تکرار بدیهیات کشور آن هم از موضع غیرمنصفانه است. در بسیاری از روزهایی که 
وزرا به کمیسیون های مجلس احضار می شوند یا در صحن علنی حضور می یابند، 
نمایندگان جز انتقادات تند از آن ها راهکار یا موضوع تازه ای در نطق های خود اعلام 
نمی کنند و اگر هدف قانونگذار از این ابزار نظارت، بهبود شرایط کشور از این مسیر 
بوده است به نظر می رسد با گذشت نزدیک به دو ماه از آغاز مجلس یازدهم؛ نمایندگان 
چندان در بهره گیری از این ابزار نظارت برای بهبود شرایط توفیقی حاصل نکرده 
اند. انتقادها از برجام، از قراردادهای نابسته و شرایط اقتصادی کشور هر روز تکرار 
می شود بی آنکه برای آن ها راهکاری ارائه شود. شاید به همین دلیل است که ربیعی 
در یادداشت خود از نمایندگان می خواهد رویه خود را کنار بگذارند و می نویسد: »اگر 
برخی از دوستان حقیقتاً به آن چیزی که علیه برجام می گویند اعتقاد دارند چه طرح 
جایگزینی دارند و چرا آن را مکتوب نمی کنند که به شکل یک سیاست و راهبرد مدون 
در معرض ارزیابی قرار گیرد؟« این گزاره را می توان به بخش های دیگر هم تسری داد 
و پرسید اگر نمایندگان از رییس جمهوری می خواهند از راه هفت ساله خود باز گردد، 
چرا راهی را که مدنظر دارند معرفی نمی کنند. راهی که البته شعار محور و آرمانگرایانه 

نبوده و نزدیک به واقعیات محسوس کشور و جهان باشد.
تکرار پیشنهاد همکاری و دست دوستی از سوی دولت 

هر اندازه که مجلس در ارتباط با دولت از موضع انتقادی عمل می کند، دولت 
اما میکوشد تمام توان خود را برای تعاملی درست و دو طرفه با مجلس به کار بندد. 
بنای قوه مجریه از همان روز افتتاحیه مجلس همکاری بود که حجت الاسلام 
»حسن روحانی« از دست دوستی دولت به مجلس سخن گفت یا ربیعی و دیگر 
اعضای هیات دولت از نمایندگان خواستند در جلسات داخلی اوضاع کشور را از 
زبان وزرایی بشنوند که در خط نخست حل بحران ها هستند. این درخواست تعامل 
دوستانه بار دیگر از سوی دولت و به نمایندگی در یادداشت ربیعی تکرار شده و 
سخنگوی دولت نوشته است: »بنای دولت همکاری های مشترک با دیگر قواست. 
ما می توانیم چند موضوع مهم از قبیل برجام، رشد، توسعه و عقب ماندگی، اندازه 
اقتصاد ایران، عدالت، شفافیت و…را در دستور کار مشترک قرار دهیم و برای هر 
کدام طرح ها و راهکارهای خود را مطرح کنیم و کمیسیون های مشترک تشکیل 
دهیم و در معرض افکار عمومی بگذاریم. در این صورت راهکارهای مورد اجماع 
شکفته شده و مردم نیز امیدوار خواهند شد.« پیش بینی برخی تحلیلگران در زمان 
انتخابات دشواری تعامل مجلس یازدهم و دولت دوازدهم حکایت داشت هرچند 
شواهد این روزها هم آن را تایید می کند اما دولت همچنان پایبند به تعامل دوستانه، 

مفاهمه و گفت و گوی راهگشا و نه انتقادی با نمایندگان مجلس است.
هشدار درباره منازعه نگران کننده

اگر دست دوستی دولت به سوی مجلس گرفته نشود و  اگر نمایندگان مجلس 
به روش خود در مقابله با دولت ادامه دهند و اگرهایی از این نوع نگران کننده ترین 
موضوعات سیاست داخلی در روزهای گذشته و آینده بوده و خواهد بود. در 
چنین شرایطی نمایندگان نه به وظیفه تقنین و قانون گذاری خود خواهند رسید 
و نه دولت به وظیفه اجرا و حل مشکلات. تمرکز هر دو قوه در جدلی ناتمام از امور 
اصلی و مهم برداشته شده و بر دعواهای شعار محور قرار خواهد گرفت. چنین 
رویکردی در سال 99 که به توصیف ربیعی سال ورود به قرن جدید، سال تحولات 
مهم در عرصه بین الملل، سالی همراه با شکنندگی های اقتصادی ناشی از تحریم 
و کرونا و سالی مهم برای ایران عزیز است، نمی تواند راهگشا باشد و شرایط را 
دستکم کنترل کند. مردم به قوای نظام امیدوارند و چنین نزاع هایی این امید 
را به یاس تبدیل خواهد کرد و یاس آغاز تمام انفعال جامعه در برابر هر نوع برنامه 
و اقدامی است که حضور فعالانه آن ها را ضروری می خواهد. هشدار درباره این 
خطر از سوی دولت و اعضای آن تکرار شده و می شود به این دلیل که بسیاری از 
وزرای کابینه و رییس جمهوری بیش از بسیاری از نمایندگان منتقد با سختی های 

پیش روی کشور و خطرات نزاع های سیاسی آگاهی دارند.



حادثه کلینیک سینا به هیچ وجه امنیتی نبود 
 سردار حمید هداوند جانشین رییس پلیس پایتخت درباره جدیدترین جزئیات از رسیدگی به پرونده 
آتش سوزی در کلینیک سینا، اظهارکرد: در پی وقوع حادثه، نیروهای پلیس جزو اولین گروه هایی بودند 
که در محل حاضر شده و بلافاصله نیز پرونده ای در این خصوص تشکیل داده و رسیدگی به موضوع 
در دستور کار ویژه پلیس آگاهی و پلیس امنیت تهران بزرگ قرار گرفت.وی با بیان اینکه برابر نتایج 
تحقیقات، هیچ گونه مساله امنیتی یا اقدام خرابکارانه در وقوع این حادثه وجود ندارد، گفت: قصور 
و کوتاهی دلیل اصلی بروز این آتش سوزی بوده است.هداوند همچنین از بازداشت 12 نفر در این 
پرونده خبر داد و گفت: در اجرای دستور قضایی 12 تن که عمدتا از افراد مسئول در این مرکز درمانی 
بودند، بازداشت شدند که تحقیقات لازم از آنان انجام شد. تا کنون 11 نفر از این افراد با قید وثیقه و تا 
روز برگزاری دادگاه آزاد شده اند و یک نفر نیز به دلیل نداشتن وثیقه همچنان در بازداشت است.به گفته 
جانشین رییس پلیس پایتخت، 10 بازداشتی این حادثه دو روز قبل و یک نفر دیگر نیز روز گذشته با قید 

وثیقه آزاد شده اند و نفر آخر نیز اگر وثیقه را تامین کند می تواند آزاد شود.
 

تکذیب شایعه فروش جزیره کیش
 سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس از بررسی موضوع توافق همکاری 25 
ساله ایران با چین با حضور وزیر خارجه در جلسه این کمیسیون خبر داد و گفت که در این جلسه وزیر 
خارجه شایعاتی همچون فروش جزیره کیش و نفت ارزان قیمت در سند همکاری 25 ساله را رد کرد و 
آن را ناشی از غرض ورزی دشمنان توسعه روابط بین دو کشور دانست.ابوالفضل عمویی در گفت وگو با 
ایسنا، در توضیح جلسه روزیکشنبه  کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس گفت: این جلسه 
با حضور وزیر خارجه و معاونانش برای ارائه آخرین اخبار و تحلیل ها درباره قطعنامه شورای حکام آژانس 
بین المللی انرژی اتمی و توافق جامع همکاری جمهوری اسلامی ایران و جمهوری خلق چین تشکیل 
شد.وی افزود: آقای ظریف در این جلسه ضمن اشاره به روند تدوین پیش نویس توافق همکاری 25 
ساله با چین بیان داشت که روابط جمهوری اسلامی ایران با چین روابطی راهبردی بر اساس منافع 

مشترک و احترام متقابل است.

آخرین وضعیت بیماران کرونایی در قم 
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در 24 ساعت گذشته 36 نفر در اورژانس مراکز درمانی قم با 
تشخیص احتمالی و مشکوک به کرونا پذیرش شدند.محمدرضا قدیر با اشاره به اینکه در 24 ساعت 
گذشته 36 نفر در اورژانس مراکز درمانی قم با تشخیص احتمالی و مشکوک به کرونا پذیرش شده اند، 
گفت: تمام این 36 مراجعه کننده به اورژانس در بخش های مختلف و اورژانس بستری شده اند.وی با 
اشاره به ترخیص 41 نفر از کل بیمارانی که طی روزهای گذشته بستری بودند، گفت: در حال حاضر 

حدود 200 نفر مشکوک به کرونا در بیمارستان ها بستری هستند که حال 40 نفر از آنها وخیم است.

تکلیف وراث سهام عدالت مشخص شد 
 سخنگوی سهام عدالت گفت: وراث فعلا گواهی انحصار وراثت را از دادگاه صالحه دریافت کرده و 
صبر کنند تا ارتباط شرکت سپرده گذاری با قوه قضائیه به صورت مکانیزه برقرار شود. سخنگوی سهام 
عدالت گفت: وراث فعلًا گواهی انحصار وراثت را از دادگاه صالحه دریافت کرده و صبر کنند تا ارتباط 
شرکت سپرده گذاری با قوه قضائیه به صورت مکانیزه ایجاد شود. طراحی ما به گونه ای است که نیاز 
به هیچ مراجعه حضوری نیست.وی درباره افرادی که هنگام ثبت نام در سامانه کارگزاری ها خطای 
 sahamedalat.ir معتبر نبودن شماره تلفن همراه دریافت می کنند، گفت: این افراد با مراجعه به سایت

می توانند اطلاعات خودشان را تکمیل کنند.

 دستمزد ۱۰ میلیاردی طبری بابت کارشناسی ملک 
به  او  قهرمانی نماینده دادستان گفت: وکیل متهم طبری صحبت از یک مجرم می کند اشاره 
صدوقی است؛ بله در مورد او پروند ه ای تشکیل شده و حکم محکومیت هم صادر شده است، نماینده 
دادستان این پرونده هم بنده بودم، اما صدوقی به متهم طبری بالای 10 میلیارد تومان تحت عنوان 
قرار کارشناسی ملک داده است وقتی بررسی می کنیم می بینیم ملکی وجود ندارد، چه ربطی دارد که 

ما آن را بیان نکنیم.

مدیرعامل سازمان پارک ها وفضای سبز شهرداری قم :

١٠۶ گونه گیاهی در فضای سبز قم 
کاشته شده است

مدیرعامل سازمان پارک ها وفضای سبز شهرداری قم گفت: از اواخر دهه 
٦٠ تا اواخر دهه ٨٠ حداکثر دمای شهر قم ٤٧ درجه سانتیگراد و حداقل 
دمای آن منفی ٢٣ درجه سانتیگراد بوده است و به همین خاطر دامنه 
دمایی ٧٠ درجه سانتیگرادی در این شهر توسعه و نگهداری از فضای سبز 

را با چالش جدی روبه رو کرده است.
پیام جوادیان با اشاره به وضعیت اقلیم و آب و هوای قم طی سال های 
اخیر، اظهار کرد: از اواخر دهه 6٠ تا اواخر دهه ٨٠ حداکثر دمای شهر قم 
4٧ درجه سانتیگراد و حداقل دمای آن منفی ٢٣ درجه سانتیگراد بوده 
است و به همین خاطر دامنه دمایی ٧٠ درجه سانتیگرادی در این شهر 

توسعه و نگهداری از فضای سبز را با چالش جدی روبه رو کرده است.
مدیرعامل سازمان پارک ها وفضای سبز شهرداری قم با بیان اینکه دمای 
هوا در سال های اخیر به بیشتر از 4٧ درجه هم رسیده است، گفت: تعداد 

روزهای آفتابی در قم بالا بوده و میزان بارندگی به شدت پایین است.
جوادیان با اذعان به اینکه نخستین موضوع مدنظر در توسعه فضای 
سبز مساله منابع آبی است، خاطرنشان کرد: آب در دسترس سازمان 
برای فضای سبز حدود 545 لیتر بر ثانیه است و آبی که از شبکه آب شرب 
شهری برداشت می شود ٧١ لیتر بر ثانیه و آب مورد نیاز فضای سبز موجود 
هزار و ٣٠6 لیتر بر ثانیه است و در مجموع 6٠5 لیتر منابع آبی برای حالت 
استاندارد کم آبی داریم. وی با تاکید بر اینکه در عرصه های بزرگ فضای سبز 
شهر کم آبی به شدت مشهود است، گفت: حداقل ای سی آب فضای سبز 
در قم 4 هزار و 5٠٠ و بیشترین آن حدود ٢١ هزار است؛ وقتی ای سی آب 
از ٢ هزار بالا می رود شور محسوب شده و برای فضای سبز مطلوب نیست.

مدیرعامل سازمان پارک ها وفضای سبز شهرداری قم با اشاره به عدم 
مطلوبیت خاک در بسیاری از عرصه های شهر قم تصریح کرد: بخشی از 
عرصه های شهری دارای خاک های شور قلیایی، نفوذناپذیر، آهکی، رسی 
و… است و در مجموع شوری آب و خاک اثر مستقیم بر گونه های فضای 

سبز شهری دارند.
جوادیان با تاکید بر اینکه با وجود محدودیت ها گونه های متنوع متناسب 
با اقلیم شهر در بوستان ها کاشت می شود، خاطرنشان کرد: در بوستان های 
جنگلی از جمله بوستان ولایت ما کاشت گونه هایی چون زیتون، سنجد، 

توت و… که مثمر هستند انجام شده است.
وی با اشاره به مشکلات متعددی که در عرصه های توسعه فضای سبز 
وجود دارد، گفت: بعضا بخش عمده این عرصه ها مملو از نخاله یا خاک های 

نامناسب بوده که کار را برای توسعه فضای سبز بسیار مشکل کرده است.
خاک و آب نامناسب سد راه ایجاد تنوع در فضای سبز شهر قم 

به  اشاره  با  قم  شهرداری  سبز  وفضای  پارک ها  سازمان  مدیرعامل 
محدودیت هایی که خاک نامطلوب برای توسعه فضای سبز ایجاد می کند، 
خاطرنشان کرد: این مساله موجب می شود نتوانیم گونه های خاص یا 

متنوعی را انتخاب کنیم و به سمت استفاده از گونه های مقاوم برویم.
جوادیان با اشاره به کاشت محدوده سایت البرز، خاطرنشان کرد: در 
این محدوده خاک مناسبی وجود نداشته و آب هم ای سی بالای ١٧ هزار 
دارد و کاشت اکالیپتوس انجام شده که جواب خوبی هم داده است. وی با 
اشاره به گونه های گیاهی فضای سبز شهر قم، گفت: ١٠6 گونه در شهر 
قم وجود دارد تراکم گونه ای مختلفی دارند و در این بین ٢٩ گونه درختی، 
٣5 گونه درختچه ای و پرچینی، 4٢ گونه پوششی و دائمی و فصلی است. 
مدیرعامل سازمان پارک ها وفضای سبز شهرداری قم با بیان اینکه گونه های 
مثمر توت، انجیر، انار، نخل، انگور، سنجد و زیتون در قم قابل کاشت است، 
افزود: دو طرح مطالعاتی از سال ٩٠ اجرا شده که یکی از سال ٩٠ تا ٩٣ 
اجرا شد و ٣٠ گونه مطالعه و تعدادی وارد فضای سبز شد، طرح فعلی هم از 
سال ٩6 شروع شده و تا سال ٩٩ ادامه دارد و در دو قسمت بوستان غدیر و 

بوستان علوی ٧4 گونه مورد مطالعه و بررسی قرار می گیرد.

معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم :

اوقاف کمکی به ساماندهی امامزاده 
موسی مبرقع)ع( نمی کند

از عدم تخصیص  انتقاد  با  و معماری شهرداری قم  معاون شهرسازی 
موسی  امامزاده  اطراف  ساماندهی  و  بازسازی  اتمام  برای  اعتبارات 
مبرقع)ع(، گفت: درحالی که این طرح به عهده اوقاف بوده ولی متأسفانه 

هیچ همکاری در زمینه اعتبارات تاکنون از طرف اوقاف انجام نشده است.
 غلامرضا جانقربان با اشاره به آخرین وضعیت ساماندهی امامزاده موسی 
مبرقع )ع(، اظهار داشت: متأسفانه این طرح از چند سال قبل آغازشده 
و به علت های مختلف در این مدت و عدم پیشرفت پروژه سبب نارضایتی 
مردم شده است. معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم با بیان اینکه 
شهرداری تملکات این پروژه را انجام و ابتدای دهه 90 طرح جامعی را تهیه 
کرده و بیش از 40 میلیارد ریال هزینه شد، ابراز کرد: بیش از 50 درصد 
این هزینه را شهرداری بر عهده گرفت و بخشی نیز توسط دفتر مقام معظم 

رهبری و استانداری انجام شد.
وظیفه شهرداری ساماندهی امامزادگان نیست 

جانقربان با بیان اینکه در این پروژه 150 ملک تملک شده و بیش از 150 
ملک باقی مانده است، افزود: همچنین شهرداری یک اعتبار 5 میلیاردی 
برای پارکینگ این طرح اختصاص داده است. وی با انتقاد از عملکرد اوقاف 
و امور خیریه استان به عنوان بهره بردار نهایی، تصریح کرد: درحالی که این 
طرح به عهده اوقاف بوده ولی متأسفانه هیچ همکاری در زمینه اعتبارات 
معماری  و  معاون شهرسازی  است.  انجام نشده  اوقاف  از طرف  تاکنون 
شهرداری قم با اشاره به اینکه وظیفه شهرداری ساماندهی امامزادگان 
نیست، یادآور شد: به نظر می رسد در حال حاضر بیش از 200 میلیارد 
تومان اعتبار برای تملکات و احداث کاربری های مختلف در این مجموعه 
این منطقه  نیاز است. جانقربان خاطرنشان کرد: وضعیت ساماندهی 

مطلوب نبوده و برای بهبود کیفیت زندگی نیازمند اعتبارات هستیم.

سرپرست شهرداری منطقه سه قم:

۳۵درصد ساکنان منطقه سه در بافت 
فرسوده زندگی می کنند

سرپرست شهرداری منطقه سه قم گفت: تراکم جمعیتی 65 هزارنفری 
منطقه در این 12 درصد بافت فرسوده ساکن هستند، یعنی 35 درصد از 
جمعیت در 12 درصد مساحت اسکان دارند که رقم بالایی بوده و مشکلات 

منطقه را به خوبی نشان می دهد.
مهرداد روحانی وزیری با اشاره به آخرین وضعیت احداث بلوار زینبیه، 
اظهار داشت: این  پروژه را در سال جاری در دست اقدام داریم و جزء 
تملکات مهم به عنوان رینگ دوم ترافیکی منطقه سه قرار داشته که اگر 

اجرایی شود، ترافیک میدان سعیدی و مطهری کاهش می یابد.
سرپرست شهرداری منطقه سه قم با بیان اینکه پروژه تقاطع کیوانفر و 
خیابان امام خمینی)ره( به صورت زیرگذر بوده و جمع تملکات مهم 7 و 
نیم میلیارد است، تصریح کرد: در سال جاری درمجموع 34 میلیارد تومان 
تملک داریم که 25 میلیارد تومان مربوط به آرای دادگاه علیه شهرداری 
است و برای زمین هایی که خیابان و فضای سبز شده شکایاتی انجام گرفته 

و مجبور به پرداخت غرامت هایی هستیم که از سال های قبل مانده است.

سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری
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طرح:پروانه ایزدخواست

کرونا همین جاست؛ اینجوری بنزین نزن!

یکی از مراجع تقلید با اشاره به ضرورت و اهمیت 
مقوله امنیت در جامعه گفت: استفاده از ظرفیت 
های مردمی برای پایداری و توسعه فراگیر امنیت در 

جامعه ضروری است.   
به گزارش عصر یکشنبه مرکز خبر حوزه، آیت الله 
جعفرسبحانی دردیدار فرمانده انتظامی استان قم 
در  محور  محله  امنیت  های  طرح  داشت:  اظهار 
پیشگیری از وقوع جرایم موثر است و می تواند خلاء 

های حضور پلیس در برخی محله ها را جبران کند.
آیت الله سبحانی خواستار همگانی شدن امر به 
معروف و نهی از منکر در جامعه شد و تصریح کرد: 
تذکر لسانی از سوی کسانی که دلسوزانه امر و نهی 

کنند، حتما بر فرد خاطی اثرگذار خواهد بود.
این مرجع تقلید با اشاره به روایت هایی از اهل بیت 
در مورد امنیت در جامعه گفت : هرگونه پیشرفتی در 
سایه امنیت حاصل می شود، بنابراین برای ایجاد 
و حفظ امنیت، توصیه های فراوانی صورت گرفته 
و بر این اساس پیشرفت های کشور مرهون تولید 

کنندگان و حافظان امنیت است.
 این مرجع تقلید بر وجود احساس امنیت در کشور 
تاکید و خاطر نشان کرد: تامین امنیت کشور امر 
بسیار مهمی است، لکن هیچ مجرمی نباید احساس 

امنیت داشته باشد و به اعمال مجرمانه خود ادامه 
دچار  نظام  کار  نباشد  امنیت  اگر  گفت:  دهد.وی 

سکته می شود.
هوشمندسازی پلیس قم در دستور است

فرمانده انتظامی استان نیز در ابتدای این دیدار 
ضمن ارائه گزارشی از روند اقدام ها و عملکرد پلیس 
در  تسریع  برای  پلیس  سازی  هوشمند  گفت:  قم 

خدمات رسانی در دستور کار قرار دارد.
سردار سید محمود میرفیضی با اشاره به بهره گیری 
از تجهیزات و فن آوری های  پیشرفته برای توسعه 
امنیت پایدار گفت : امروزه پیشرفت در برنامه های 
اجرایی امنیت پایه، مستلزم استفاده از تجهیزات و 

فن آوری های نوین برای تحقق این امر مهم است.

افزود:  و  کرد  تاکید  جرایم  علمی  برکشف  وی 
کشف سریع جرایم و دستگیری مجرمان، رضایت 
شهروندان را به دنبال دارد البته جهت گیری برنامه 
ها مبتنی بر پیشگیری از وقوع جرایم است. فرمانده 
انتظامی قم ،برنامه های فرهنگی و ایجابی را نیز از 
اولویت های کاری پلیس قم بر شمرد و گفت: پلیس 
درکنار اقدام های سلبی که جز لاینفک ماموریت های 
اصلی برای مبارزه و مقابله با هنجارشکنان و قانون 
گریزان است، اهتمام ویژه ای نیز به انجام برنامه های 
فرهنگی و اجتماعی برای جامعه پذیر و قانونمند 
کردن شهروندان دارد و ضمن هم افزایی با متولیان 
فرهنگ و آموزش، از دستاوردهای آنان و ارزش های 

جامعه و حقوق شهروندی صیانت می کند.

آیت الله سبحانی دردیدار فرمانده انتظامی استان قم  :

هیچ مجرمی نباید احساس امنیت داشته باشد 

مدیر کل تعزیرات حکومتی استان قم خبرداد:

کشف محموله قاچاق جاساز از اتوبوس مسافربری 

مدیر کل تعزیرات حکومتی استان قم از کشف محموله قاچاق جاساز از اتوبوس مسافربری در 
عوارضی سلفچگان خبرداد. 

مهدی ریاضی اظهار داشت: در پی اخبار واصله مبنی بر حمل کالای قاچاق توسط یک دستگاه 
اتوبوس عبوری، ماموران پلیس اداره قاچاق کالا و ارز استان قم حین کنترل خودروهای عبوری 
محورهای مواصلاتی استان در محور عوارضی سلفچگان به قم پس از متوقف نمودن خودروی فوق و 
بازرسی، متوجه شدند که خودرو خالی از مسافر و راننده اتوبوس اظهار داشته اتوبوس خراب و جهت 
تعمیر به تهران می بریم که پس از بررسی دقیق، متوجه مخزن جاساز در اتوبوس که به طرز ماهرانه ای 
حاوی مقادیر قابل توجهی شامپو، کره بادام زمینی، آدامس، قرص های مکمل و همچنین کولر گازی 
و ماشین لباسشوئی می باشد. مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم افزود: با تشکیل پرونده، شعبه ویژه 
رسیدگی به تخلفات قاچاق کالا و ارز تعزیرات حکومتی قم با توجه به اظهارات و اقاریر صریح متهم مبنی 
بر مالکیت کالاهای مکشوفه و عجز از ارائه مدارک مثبته گمرکی پس از رسیدگی، نامبرده را علاوه بر 
ضبط کالای قاچاق مکشوفه، با احتساب جزای نقدی بدل از ضبط اتوبوس، جمعاً به مبلغ 10 میلیارد 

و هشتصد و شصت میلیون ریال جزای نقدی در حق دولت محکوم نمود.

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی قم :
تمامی مراکز درمانی باید بیماران کرونایی را پذیرش کنند

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی قم گفت :تمامی مراکز بیمارستانی قم ملزم هستند که بیماران 
کرونایی را پذیرش کنند و به هیچ عنوان نباید بیماری در سطح شهر سرگردان باشد.

دکتر پرهام اظهارداشت :وضعیت بستری ها در بیمارستان ها رو به افزایش است و از همشهریان می 
خواهیم که مراعات کرده و حداقل با استفاده از ماسک در جلوگیری از شیوع ویروس بکوشند

وی افزود :فرهنگ استفاده از ماسک باید نهادینه شود و حتی استفاده از ماسک های خانگی نیز می 
تواند تا 80 درصد از شیوع ویروس جلوگیری کند. وی ادامه داد: باید خودمان به یکدیگر تذکر دهیم و 
اگر کسی ماسک ندارد از او بخواهیم که از ماسک استفاده کند. معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی قم  
در پایان گفت :تمامی مراکز بیمارستانی قم ملزم هستند که بیماران کرونایی را پذیرش کنند و به هیچ 

عنوان نباید بیماری در سطح شهر سرگردان باشد

فرمانده یگان حفاظت محیط زیست  استان قم خبر داد

دستگیری شکارچی گراز درشهر کهک 
فرمانده یگان حفاظت محیط زیست استان قم گفت: یک متخلف زیست محیطی که دو رأس گراز 

وحشی را به صورت غیرقانونی شکار کرده بود، در شهر کهک قم دستگیر شد.
محمدرضا عابدی مقدم در سخنانی اظهار داشت: در پی اطلاع از شکار دو رأس گراز وحشی در 
بخش کهک قم، بلافاصله این موضوع توسط یگان حفاظت محیط زیست مورد بررسی و پیگیری 
قرار گرفت. وی با اشاره به کشف لاشه دو رأس گراز وحشی از منزل یکی از متخلفان زیست محیطی، 
خاطرنشان کرد: به همراه این لاشه ها، یک سلاح گلوله زنی و تعدادی گلوله و دو عدد تاکسیدرمی 
نیم تنه قوچ و کل وحشی نیز کشف و ضبط شد. فرمانده یگان حفاظت محیط زیست استان قم با 
بیان اینکه پرونده تخلف این شکارچی پس از تکمیل به مراجع قضائی ارسال خواهد شد، تصریح کرد: 
همشهریان محترم می توانند گزارش های خود از تخلفات زیست محیطی در حوزه خرید و فروش و 

صید و شکار جانوران وحشی را با شماره تلفن 36207299 در میان بگذارند.

اعضای بدن یک خانم در قم اهدا شد
کارشناس مسئول واحد پیوند اعضاء دانشگاه علوم پزشکی قم ازاهدا اعضای بدن یک خانم خبرداد .

ولي الله صمدي  اظهارداشت :سومین مورد اهداي عضو ماندگار در سال ١٣٩٩ استان قم ، خانم 
مهندس شیما اسفندیاري ٣٦ ساله اهل و ساکن شهریار ، به علت تصادف و خونریزي مغزي در بخش 
ICU بیمارستان امام رضا)ع( قم بستري و دچار مرگ مغزي شده بود. وی افزود :با رضایت خانواده 
ایثارگر و نوعدوستش به اهداي اعضاي عزیزشان ، به چندین بیمار بدحال در لیست انتظار وزارت 

بهداشت و درمان ، زندگي و حیات دوباره بخشید. 

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم از توقف 
دوربین های  نصب  و  سازی  هوشمند  عملیات 
نظارتی در سال 99 خبر داد و گفت: متأسفانه در 
سال 98 از جریمه ای که از شهروندان در قم دریافت 
شده هیچ مبلغی به شهرداری پرداخت نشده است.

عباس ذاکریان با اشاره به اهمیت نظارت در حوزه 
مدیریت حمل ونقل و ترافیک شهری اظهار داشت: 
از  یکی  تخلف  ثبت  و  نظارتی  دوربین های  نصب 

راه های مؤثر در کاهش تصادفات شهری است.
در  شهرداری  عملکرد  از  خرسندی  ابراز  با  وی 
اجرای سامانه هوشمند سازی در شهر قم افزود: 
در سال گذشته با نصب و راه اندازه ١١٠ دوربین 
ثبت تخلف، نظارتی و تردد شمار تحول بزرگی در 
اتفاق  حوزه نظارت هوشمند ترافیک در شهر قم 

افتاد و تعداد دوربین های فعال در سطح شهر به 
عدد ٢٠٠ رسیده است. معاون حمل ونقل و ترافیک 
شهرداری قم کاهش تصادفات منجر به فوت را در 
سال ٩٨ موردتوجه قرار داد و تأکید کرد: نصب و 
راه اندازی دوربین ها نظارتی در سطح شهر سبب 
کاهش چشمگیر و حتی ١٠٠ درصدی تصادفات 
منجر به فوت در بعضی از محورها شده است. وی 
ثبت  دوربین های  راه اندازی  و  نصب  داد:  ادامه 
سرعت و ثبت تخلف بلوار آینده الله بروجردی در 
کمتر از چهار ماه توانست تصادفات منجر به فوت 
را تا ١٠٠ درصد و تصادفات جرحی و خسارتی را 
تا بیش از ٩٩ درصد کاهش دهد. ذاکریان در ادامه 
از توقف اجرای سامانه هوشمند سازی در شهر قم 
خبر داد و یادآور شد: یکی از راه های تأمین اعتبار 

موردنیاز برای خرید دوربین ها اختصاص ٤٢ درصد 
از درآمد حاصل از جریمه های راهنمایی و رانندگی 
به شهرداری است. وی با گلایه از عدم تخصیص 
رانندگی  و  راهنمایی  تخلفات  از  شهرداری  سهم 
اضافه کرد: متأسفانه در سال ٩٧ از ٩ میلیارد تومان 
جریمه ای که از شهروندان در قم دریافت شده تنها 
٢٠٠ میلیون تومان و در سال ٩٨ هیچ مبلغی به 
شهرداری پرداخت نشده است. معاون حمل ونقل و 
ترافیک شهرداری قم هوشمند سازی سیستم های 
نظارتی را نیازمند اعتبارات ویژه دانست و تأکید کرد: 
شهرداری قادر به پرداخت هزینه سنگین سامانه 
هوشمند سازی نبوده و باید دولت نسبت به اصلاح 
فرایند اختصاص سهم شهرداری از اخذ تخلفات 

راهنمایی و رانندگی اقدامات لازم را انجام دهد.

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم :

نصب دوربین های نظارتی در قم متوقف شده است

یکی از مرجع تقلید شیعیان با اظهار نگرانی شدید از وضعیت معیشت مردم 
گفت: مکرر گفتیم مسئولان همه چیز کشور را با تحریم گره نزنند، واقع مطلب 
این است که هیچ نظارتی در بازار وجود ندارد و قیمت ها بدون نظارت بالا 

می رود.
آیت الله حسین نوری همدانی، دیدار یکی از مسئولان گروه های جهادی 
طلاب، با اظهار نگرانی شدید از وضعیت معیشت مردم اظهار داشت: مکرر 
گفتیم مسئولان همه چیز کشور را با تحریم گره نزنند، واقع مطلب این است که 

هیچ نظارتی در بازار وجود ندارد و قیمت ها بدون نظارت بالا می رود.
وی ادامه داد: گاهی برای خرید می روم، می بینم دو مغازه مجاور هم یک 
جنس از یک شرکت با دو قیمت متفاوت عرضه می کنند و یا محصولات داخلی 
را از کشاورزان زحمت کش به قیمت بسیار کم خریداری می کنند، ولی به دست 
مصرف کننده با قیمت بالا می رسد، این کار دیگر ربطی به تحریم ندارد. باید 
نظارت و اشراف باشد و یک مدیریت صحیحی صورت بگیرد. مرجع تقلید 
شیعیان افزود: تجربه نشان داد ما با همین نیروهای جوان و امکانات می توانیم 
بخشی از مشکلات را حل کنیم، البته عده ای به دنبال القای این مطلب هستند 
که راه نجات سازش با آمریکا و غرب است، درحالی که دیدند آمریکا چه کرد 
مگر عده ای دنبال همین سازش نبودن و نرفتن ولی همه دیدن آمریکا با قرارداد 

رسمی تأییدشده خودشان چه کرد و همه چیز را زیر پا گذاشت.
این  با  غرب  و  آمریکا  به  مجدد  اعتماد  کرد:  بیان  همدانی  نوری  آیت الله 

خیانت ها و بدعهدی ها قابل پذیرش نیست و باید به جای دل دادن به غرب و 
آمریکا به نیروهای خودی اعتماد کرد، البته نه به این معنا که با دنیا قهر باشیم، 
بلکه با در نظر گرفتن عزتمان با کشورها ارتباط برقرار می کنیم که در این میان، 

رژیم صهیونیستی و آمریکا مستثنا هستند. 
مسئولان هرچه سریع تر به وضعیت معیشت مردم رسیدگی کنند

این  تأکید کرد: در  و  پرداخت  به اهمیت جایگاه ولایت فقیه  ادامه  وی در 
سال های اخیر، رهبری شعار سال را معمولًا اقتصادی بیان کردند و نقشه راه 
برای اجرای مسئولان بیان داشته اند ازجمله حمایت از کالای ایرانی، حمایت 
از تولید داخلی، جهش تولید و اقتصاد مقاومتی بوده، اما باید دید آیا مسئولان 
به وظایف خود عمل کرده اند؟ توصیه می کنم مسئولان ازجمله دولت و مجلس 
هرچه سریع تر به وضعیت معیشت مردم رسیدگی کنند، نظارت جدی در 
بازار انجام شود و به کمک هم از این مشکلات ان شاءالله عبور کنیم. آیت الله 
نوری همدانی خاطرنشان کرد: مردم به ما نامه می نویسند که چرا مراجع تذکر 
نمی دهند، درحالی که مراجع و رهبری معظم مکرر تذکر داده و مسئولان را به 
خدمت به مردم توصیه می کنند، بنده به عنوان یک طلبه از حوزه قم خصوصی و 
عمومی از مسئولان خواسته ام و خواهش کرده ام به این مردم خدمت کنید، این 
مردم همیشه درصحنه بوده اند و هستند، این مردم زیر بار ذلت نرفته و نخواهند 
رفت، این مردم انقلابی هستند نظام و رهبری را دوست دارند، منتها مشکلات 
اقتصادی و معیشتی آن ها را ناراحت کرده که باید همه کمک کنند تاحل شود.

آیت الله نوری همدانی ؛
وضعیت معیشت مردم نگران کننده است

هیچ نظارتی در بازار وجود ندارد 

مدیرکل مدیریت بحران استان قم گفت: با توجه به پیش بینی هواشناسی استان، 
مبنی برافزایش سرعت باد و خیزش موقت گردوخاک در قم، شاخص کیفیت هوای 

شهر به علت افزایش آلاینده ذرات معلق هوا در وضعیت ناسالم قرارگرفته است. 
به  توجه  با  داشت:  اظهار  قم  در  تسنیم  خبرنگار  با  در گفت وگو  اروجی  محسن 
پیش بینی اداره کل هواشناسی استان، مبنی بر افزایش سرعت باد و خیزش موقت 
گردوخاک از تاریخ 22 تیر لغایت 23  تیرماه در شهر قم و بر اساس اطلاعات اداره کل 
حفاظت محیط زیست استان، شاخص کیفیت هوای شهر قم به علت افزایش آلاینده 

ذرات معلق هوا در وضعیت ناسالم قرارگرفته است.

مدیرکل مدیریت بحران استان قم با بیان اینکه میزان این آلاینده ها بیش ازحد مجاز 
است، افزود: توصیه می کنیم افراد مبتلابه بیماری های قلبی یا ریوی، کودکان و 
سالمندان و مبتلایان به آسم و زنان باردار باید از فعالیت های طولانی یا سنگین خارج از 
منزل اجتناب ورزند و سایر افراد بایستی فعالیت های طولانی یا سنگین خارج از منزل 
را کاهش دهند.  وی به بیان توصیه هایی در این زمینه پرداخت و گفت: از همشهریان 
گرامی به ویژه سالمندان، کودکان، زنان باردار و افراد دارای بیماری های زمینه ای تقاضا 
می شود در جهت حفظ سلامت خود از خروج غیرضروری از ساختمان به منظور 

کاهش تماس مستقیم با آلاینده هوا بپرهیزند.

هشدار به همشهریان قمی؛ 
شاخص کیفیت هوای شهر در وضعیت ناسالم قرار گرفت 


